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مدیرمنطقه چهار شهرداری قم خبرداد:
پیشرفت ۹۵ درصدی احداث بلوار شهید سپهبد سلیمانی

  

مدیر درمان تامین اجتماعی استان قم گفت: با توجه به اینکه تعداد تخت های 
بیمارستانی قم با بهره برداری از طرح های جدید به زودی به یکهزار تخت می رسد 
ساخت بیمارستان جدید تامین اجتماعی به صرفه نیست و بهترین راهکار خرید 
خدمت از وزارت بهداشت برای درمان بیمه شدگان است. داوود علیمحمدی روز 
یکشنبه در جمع خبرنگاران، افزود: سالانه بیش از ۵۰۰ میلیارد تومان بودجه درمان 
تامین اجتماعی قم است و هر بیمه شده تامین اجتماعی سالانه حدود ۷۰۰ هزار 
تومان بصورت متوسط برای مباحث درمانی خود استفاده می کند. به گفته وی، سال 

تامین  طلب  تومان  میلیارد  اینکه ۲۵۰  بیان  با  قم  استان  اجتماعی  تامین  مدیرکل 
اجتماعی قم از کارفرمایان است، گفت: ۶۰ درصد از این رقم مربوط به جرایم بیمه ای 
است. علی اصغر دادخواه روز یکشنبه در جمع خبرنگاران، افزود: کارفرمایان تا پایان 
تیرماه سال جاری مهلت دارند تا با مراجعه به سامانه تامین اجتماعی درخواست خود را 
نسبت به قانون بخشودگی صد در صدی جرایم بیمه ای ثبت کنند. وی با بیان این که ۳۰ 
خدمت تامین اجتماعی در طرح ۳۰۷۰ در قالب دولت الکترونیک، غیرحضوری شده که 
باعث کاهش ۷۰ میلیون بار مراجعه طی یک سال شده است افزود در گام دوم این طرح 

مدیر درمان تامین اجتماعی استان قم:
ساخت بیمارستان جدید مقرون به صرفه نیست

مدیرکل تامین اجتماعی استان قم خبرداد:
بدهی 2۵0میلیارد تومانی کارفرمایان قمی 

دوشنبه 21تیر1٤00 1ذی الحجه1٤٤2  12 جولای2021   شماره 5308  سال بیست وچهارم   2000 تومان

استاندار قم خبرداد:

تحویل ۱۵ هکتار زمین برای احداث 
کارخانه چادر مشکی 

8 8

در دیدار آیت الله اعرافی با رییس جمهوری منتخب مطرح شد؛

اعلام آمادگی حوزه برای کمک به دولت سیزدهم

مردم جدی تراز قبل دستورالعمل های بهداشتی رعایت کنند
پرهیز ازبرگزاری مراسم پرازدحام و مسافرت غیرضروری 

آغاز تزریق 
واکسن » برکت« در قم

عکس:سجادحیاتپور

استاندار قم از تحویل ۱۵ هکتار زمین برای احداث کارخانه 
)ره(  امام  فرمان  اجرایی  ستاد  به  مشکی  چادر  پارچه  تولید 

در شهرک صنعتی شکوهیه قم خبر داد.  بهرام سرمست 
به ستاد  زمین  پانزده هکتار  واگذاری  روزیکشنبه در جلسه 

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس :

نباید از دولت جدید انتظار معجزه 
داشته باشیم 

اقتصادی  کمیسیون  عضو 
مجلس شورای اسلامی با تاکید بر 
اینکه نباید از دولت جدید انتظار 
گفت:  باشیم،  داشته  معجزه 
باید به دولت فرصت دهیم تا در 
ساله  دو  یا  یک  زمانی  بازه  یک 
کاهش  را  اقتصادی  مشکلات 
درباره  علیزاده  محسن  دهد.  
2اولویت های دولت جدید در حوزه 

یک نماینده پیشین مجلس:

 اولویت مجلس انقلابی باید حل 
مشکلات اقتصادی باشد

عضوهئیت رئیسه مجلس :

در جلسات رای اعتماد به وزرا 
سخت گیر خواهیم بود 

شورای  مجلس  پیشین  نماینده 
مجلس  اولویت  گفت:  اسلامی 
انقلابی باید حل مسائل و مشکلات 
به  پرداختن  و  باشد  اقتصادی 
ملت  به  خیانت  آن  از  غیر  اموری 
درباره  میرزاده  میرحمایت  است. 
برای فضای  یازدهم  طرح مجلس 
مجازی با عنوان »صیانت از کاربران 
علیرغم  که  مجازی«  فضای  در 

عضو هئیت رئیسه مجلس ضمن تاکید 
و  خبرنگاران  تصادف  سانحه  پیگیری  بر 
سربازان و همچنین وضعیت معیشت و 
بیمه خبرنگاران، درباره دولت آینده گفت 
گرفت،  خواهیم  سخت  وزرا  مورد  در  که 
بلکه  بهانه گیری  نوع  از  سختگیری  نه 
افراد  به جای چهره سیاسی  اینکه  برای 
کارشناس و کاربلد بیایند.  مجتبی یوسفی 
کمیسیون  و  مجلس  پیگیری های  درباره 
تصادف  سانحه  پیگیری  درباره  7عمران  2

لازمه توسعه سیاسی و اقتصادی کشور
 احزاب سیاسی از جمله مهمترین نهادهای سیاسی در نظام های مردمسالار محسوب می شوند؛ 
تا جایی که بسیاری از صاحب نظران معتقدند بحث در مورد جمهوریت یک نظام سیاسی بدون وجود 
احزاب کارآمد و قوی بی معناست. در همین راستا در سال های اخیر در طرح اصلاح قانون انتخابات 
توجه زیادی به احزاب سیاسی صورت گرفته و تلاش شده فرایند حضور در انتخابات از مسیر این نهادها 
بگذرد. بر اساس طرح جدید مجلس، احزاب و تشکل های سیاسی می توانند نامزد خود را - در صورت 
دارا بودن شرایط عمومی مانند مدرک تحصیلی و سابقه اجرایی - به عنوان رجل سیاسی معرفی کنند 

که در صورت تایید صلاحیت، آن شخص به عنوان نماینده حزب یا تعدادی از احزاب شناخته می شود. 
هر چند در انتخابات ریاست جمهوری خرداد 1400، احزاب متعدد با گرایش های سیاسی مختلف امکان رقابت نداشتند و لاینحل 
ماندن اختلاف نظر بین هیئت عالی نظارت و مجلس شورای اسلامی درباره برخی از مفاد قانون تصویبی مجلس سبب شد تا قانون جدید 

مصوب مجلس برای انتخابات ریاست جمهوری به این دوره نرسد، اما باید گفت حضور و مشارکت احزاب متعدد در انتخابات فواید و مزایای 
بسیاری دارد که نمی توان به راحتی از آن چشم پوشی کرد.   یکی از مهمترین وظایف احزاب کادرسازی و تربیت نیروهای نخبه برای حضور 
در عرصه فعالیت های سیاسی است. در نتیجه احزاب بر خلاف افراد در کنار ارائه برنامه های دقیق و کارشناسی شده، زبده ترین افراد خود 
را برای احراز مسئولیت های مختلف به مردم معرفی می کنند؛ از این رو یکی از مهمترین فواید احزاب آن است که در نظام حزبی تعداد 
نامزدهای انتخاباتی کاهش می یابد و این اقدام موجب کاهش هزینه های ناشی از تعدد کاندیداهای انتخاباتی و افزایش قدرت تشخیص 
مردم می شود.  نکته مهم دیگر این است که مردم این فرصت را دارند که در طول زمان با نگرش ها، استراتژی و رویکردهای سیاسی، 
اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی احزاب آشنا شوند و در زمان انتخابات نیز به همین رویکردها رأی دهند؛ این در حالی است که در شرایط 
فقدان احزاب کارامد، افراد ناشناخته برای مردم می توانند با استفاده از ترفندهای انتخاباتی و طرح شعارهای فریبنده و بی پشتوانه بر آرای 
مردم تاثیر بگذارند. در دوره بعد از انتخابات نیز از آنجا که احزاب در طول فعالیت خود اقدام به کادر سازی و تربیت افرادی مجرب کرده اند، 
نیازی به جست وجو در پی افراد با کفایت برای اداره امور حکومتی و رایزنی های زمان بر نخواهند داشت و می توانند از بین فعالان حزب 
خود و افراد نخبه و اثرگذار در احزاب دیگر، نیازهای مدیریتی کشور را تأمین کنند.  ایفای نقش به عنوان یک ستاد پشتیبانی برنامه ای و 

اطلاعاتی و همچنین ارائه مشورت به افراد منتخب از دیگر کارکردهای مطلوب احزاب است که می تواند عدم برخورداری فرد منتخب از 
همه تخصص های لازم و کافی در زمینه های مختلف حکومتی را پوشش دهد و جبران کند. البته در یک نظام حزبی پویا و موفق، این تنها 
حزب پیروز در انتخابات نیست که می تواند بر میزان پیشرفت و سرنوشت کشور اثر بگذارد، بلکه سایر احزاب نیز معمولا با تشکیل دولت 
در سایه به نظارت دقیق بر حزب حاکم می پردازند و از این طریق مانع اشتباهات فاحش و سوء استفاده دولت حاکم از منابع و سرمایه 
های کشور می شوند.  بدین ترتیب باید گفت هر چند در مقطع کنونی احزاب سیاسی مختلف در ایران تا حد زیادی به حاشیه رانده شده 
اند و نقش چندانی در کادر سازی، مشورت دهی و نظارت بر مقامات حاکم و مدیریت فضای سیاسی کشور ندارند، اما از آنجا که توسعه 
سیاسی و اقتصادی ایران، کارایی و کارامدی دولت جدید و لزوم نظارت بر عملکرد آن در گرو احیا و تقویت نظام حزبی است، لازم است 
از برخوردهای حذفی با احزاب پرهیز شده و در عوض فعالان حزبی و سیاسی برای سازماندهی مجدد احزاب و کارامد ساختن آنها مورد 
حمایت و تشویق قرار بگیرند. تنها با چنین نگرشی است که نظام سیاسی ایران شاهد یک مردمسالاری دینی واقعی خواهد بود و تلاش 

برای اعتلای ایران اسلامی به هدف اولیه و اصلی همه گروه های سیاسی تبدیل می شود. 
 استاد دانشگاه

آگهی مناقصه عمومی دو مرحله ای) نوبت دوم (  آگهی مناقصه عمومی )نوبت اول(

سازمان میادین شهرداری قم سازمان توسعه و عمران قم 
 CNG در نظر دارد تامین و مدیریت ۱۰۳ نفر نیروی انسانی جهت امور اداری ، فنی ، خدمات و اپراتور جایگاه سوخت 

خود را از طریق مناقصه عمومی دو مرحله ای با مشخصات و شرایط کلی زیر به شرکت های واجد شرایط واگذار نماید. 

شرایط:
-مبلغ خرید اسناد 10/300/000 ریال می باشد که مي بایست به شماره حساب 0113127588001 بانک ملی به نام 

سازمان میادین شهرداري قم واریز گردد)هزینه خرید اسناد مناقصه غیرقابل استرداد می باشد( 
محل دریافت اسناد : قم- جاده قدیم قم تهران- روبروی بهشت معصومه - بلوار شهید رجایی میدان بزرگ میوه و تره بار شهید 

رجایی- ساختمان اداری سازمان میادین- امور قراردادها و پیمانها . شماره تلفن تماس 36641327 025.
- تضمین شرکت در مناقصه باید به صورت ضمانتنامه بانکی در وجه سازمان )با حداقل اعتبار 3ماه( یا واریز وجه نقد به حساب 
بانک انصار شعبه مرکزی  به شماره 351082491518231 بنام سازمان میادین  می باشد که باید به ضمیمه  پیشنهاد تسلیم 

گردد. 
- فروش اسناد از مورخ ۱4۰۰/۰4/۲۱ لغایت مورخ ۱4۰۰/۰۵/۰۲ می باشد.

- به این پیمان پیش پرداخت تعلق نمی گیرد.
- سازمان میادین شهرداری قم در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار است.

- ارائه تاییدیه اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی در خصوص موضوع مناقصه و گواهی صلاحیت ایمنی از اداره کار جهت شرکت 
در مناقصه الزامی می باشد.

- پیشنهاد دهندگان باید یک نسخه از اسناد مناقصه را دریافت و با قید قبولی و بدون قید و شرط ، امضا کرده و به پیشنهاد خود 
ضمیمه نمایند.عدم انجام این مهم از جانب هر یک از مناقصه گران باعث حذف آنان از فرایند مناقصه مي گردد. 

- هزینه درج آگهی ها بر عهده برنده مناقصه می باشد.
- سایر اطلاعات و جزئیات دراسناد مناقصه موجود می باشد. 

مهلت تحویل اسناد و ارائه پیشنهادات: تا  پایان وقت اداری مورخ ۱4۰۰/۰۵/۰4 می باشد .
محل تسلیم پیشنهادها : قم- بلوار امام موسی صدر-ساختمان  شهرداری مرکز- طبقه 4 - معاونت خدمات شهری و امور 

اجتماعی – واحد حراست.   
تاریخ آگهی نوبت دوم: ۱4۰۰/۰4/۲۱

در نظر دارد با رعایت آیین نامه معاملاتی شهرداری کلانشهر قم از طریق بر گزاری مناقصه عمومی به 
شرح ذیل از متقاضیان واجد شرایط با مشخصات و شرایط کلی زیر اقدام نماید .

1-عملیات حمل آسفالت از مجتمع تولیدی امیرکبیر به سطح مناطق 8 گانه شهرداری قم.

شرایط :
صلاحیت لازم : اشخاص  حقیقی و حقوقی با سوابق کار مشابه و مورد تأیید سازمان توسعه و عمران قم.
تضمین شرکت در مناقصه به صورت ضمانت نامه بانکی ، مطالبات تأیید شده نقدی از سازمان توسعه 
و عمران قم ، اوراق مشارکت )بی نام( و یا واریز وجه نقد به شماره حساب سپرده 1006220288 نزد 

بانک شهر بنام سازمان توسعه و عمران قم .
محل دریافت و بازگشایی اسناد مناقصه : قم ، بلوار معلم ، مجتمع تجاری و اداری ناشران طبقه پنجم .
محل تحویل اسناد : قم ، بلوار امام موسی صدر ، ساختمان مرکزی شهرداری قم طبقه ششم ادره 

کل حراست.
هزینه خرید اسناد به تفکیک هر مناقصه )غیر قابل استرداد( به شماره حساب 1979967692 نزد 

بانک ملت بنام سازمان توسعه و عمران قم واریز گردد.
هزینه درج آگهی ها در روزنامه به عهده برنده مناقصه می باشد .

  سازمان توسعه و عمران قم در رد یا قبول پیشنهادات مختار می باشد . 
شرکت کنندگان در هنگام خرید اسناد می بایست در سامانه ابلاغ الکترونیک قوه قضائیه )ثنا( ثبت 

نام نمایند.
متقاضیان می توانند جهت دریافت اطلاعات تکمیلی با واحد امور پیمانها و قراردادهای سازمان 
به آدرس قم ، بلوار معلم ، مجتمع تجاری و اداری ناشران طبقه پنجم مراجعه و یا با شماره تلفن 

37840660-025 داخلی 6380-6381 تماس حاصل فرمایند .
روابط عمومی سازمان میادین شهرداری قم شناسه آگهی ۱۱6۱800 روابط عمومی سازمان توسعه و عمران قم شناسه آگهی:  ۱۱627۱7

محمد مهدی مظاهری*



دوشنبه بیست ویکم تیرماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 25308

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس :

نباید از دولت جدید انتظار
 معجزه داشته باشیم 

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی با تاکید بر اینکه نباید از دولت 
جدید انتظار معجزه داشته باشیم، گفت: باید به دولت فرصت دهیم تا در یک بازه 

زمانی یک یا دو ساله مشکلات اقتصادی را کاهش دهد. 
محسن علیزاده در گفت وگو با خبرنگار سیاسی ایرنا درباره اولویت های دولت جدید 
در حوزه اقتصادی خاطرنشان کرد: یکی از مهمترین اولویت های اقتصادی دولت 
سیزدهم اصلاح نظام پولی وبانکی کشور است و این موضوع همواره مورد تاکید مقام 

معظم رهبری بوده است.
وی اصلاخ نظام مالیاتی را اولویت دیگر دولت آینده عنوان کرد و گفت: اصلاح نظام 
مالیاتی می تواند در  جلوگیری از فرار مالیاتی بسیار موثر باشد. مطمئنا دولت آینده 
باید به دنبال این باشد که وابستگی بودجه را به نفت کاهش دهد و راه های درآمدی 
جدید تعریف کند و یکی از مطمئن ترین و بهترین راه های درآمدی که می تواند 

تعریف شود، افزایش درآمدی مالیاتی است.
نماینده سپیدان و بیضا در عین حال تصریح کرد: افزایش درآمدهای مالیاتی دولت 
به این معنا نیست که بخواهیم از مشاغل خرد و کارمندان و افراد کم درآمد مالیات 
بیشتری بگیریم بلکه به این معناست که صاحبان درآمدهای بسیار بزرگ که تا امروز از 

پرداخت مالیات فرار کرده اند را شناسایی کنیم و مانع فرار مالیاتی آنها شویم.
علیزاده با بیان اینکه قانون »مالیات بر عایدی سرمایه« یکی از مهمترین قوانینی 
است که می تواند جلوی فرار مالیاتی را بگیرد، تصریح کرد: مجلس شورای اسلامی 
در همین راستا پیگیر نهایی کردن و تصویب قانون »مالیات بر عایدی سرمایه« است.
وی همچنین گفت: یکی از مسائل حاشیه ای که در مناظره های انتخاباتی به متن 
اصلی مناظره ها تبدیل شد متضرر شدن مردم در بازار سرمایه بود. پیگیری ویژه 
مسائل و مشکلات حوزه بازار سرمایه و کمک به تقویت این بازار و تزریق اعتماد و منابع 

جدید به این بازار نیز باید از اولویت های دولت جدید باشد.
علیزاده، تاکید حجت الاسلام ابراهیم رییسی بر فراجناحی بودن کابینه دولت 
جدید را مثبت ارزیابی کرد و گفت: دولت جدید باید از نخبگان اقتصادی تمام جناح 
های سیاسی که بر استفاده از ظرفیت های بومی داخل کشور تاکید دارند، استفاده 
کند.  عضو کمیسیون اقتصادی در عین حال گفت: تیم اقتصادی دولت جدید باید 
به توان داخل ایمان و اعتقاد راسخ داشته و تفکر لیبرالی و غربگرایی نداشته باشد. ما 
ظرفیت های اقتصادی بسیار خوبی در کشور داریم و اگر این ظرفیت ها مورد توجه 

ویژه قرار گیرند می توانند کشور را از رکود خارج کنند.
وی با بیان اینکه با پنج سال برنامه ریزی دقیق می توانیم شرایط اقتصادی کشور 
را تغییر داده و متحول کنیم، افزود: شکی در این نیست که باید برای گسترش 
مراودات اقتصادی با سایر کشورها تلاش کنیم. در این زمینه عملیاتی کردن قرارداد 
ایران با چین می تواند یک شروع بسیار خوب برای تقویت همکاری های اقتصادی با 

کشورهای بلوک شرق باشد.
  

عضو هئیت رئیسه مجلس :

در جلسات رای اعتماد به وزرا 
سخت گیر خواهیم بود 

عضو هئیت رئیسه مجلس ضمن تاکید بر پیگیری سانحه تصادف خبرنگاران و 
سربازان و همچنین وضعیت معیشت و بیمه خبرنگاران، درباره دولت آینده گفت که 
در مورد وزرا سخت خواهیم گرفت، نه سختگیری از نوع بهانه گیری بلکه برای اینکه به 

جای چهره سیاسی افراد کارشناس و کاربلد بیایند. 
مجتبی یوسفی درباره پیگیری های مجلس و کمیسیون عمران درباره پیگیری 
خود  وظیفه  را  کار  این  داشت:  اظهار  سربازان،  و  خبرنگاران  تصادف  سانحه 
می دانم و در حال پیگیری هستیم. همچنین در مورد وضع معیشت و بیمه این 
قشر زحمت کش، فرهیخته و هنرمند که بدون پشتوانه هستند نیز پیگیر هستیم. 
متاسفانه هر دولتی که بیشتر شعار فرهیختگی می داد، اتفاقا بیشترین استفاده را از 

جریان رسانه ای انجام داد اما کمترین توجه را به آن ها کردند. 
وی یادآور شد: اتفاقی که برای همکاران رسانه ای و سه سرباز افتاد نشان داد که 
این دو قشر جانشان را نیز برای مردم می دهند، این ها جوان هایی صاحب تخصص 
و سبک بودن که برای انعکاس خبرهای مردم به وظایفشان عمل کردند. مدیریت 
و سیاست های دولت به گونه  ای است که حوزه حمل و نقل و ناوگان حمل و نقل 

عمومی ما بدون متولی است و به جرات می توانم بگویم که هیچ صاحبی ندارد. 
عضو کمیسیون عمران با اشاره به قوانین و برنامه های چهارم، پنجم، ششم و 
ماده 12 قانون تسهیل کسب و کار در نوسازی ناوگان، اظهار داشت: علیرغم اینکه 
قانون داشتیم اما هیچ کدام را دولت انجام نداده چون اولویتش این نبوده است. دو 
مشکل به وجود آمد یکی اینکه حمایت نکردند و دوم اینکه برای بخش خصوصی 
که با سختی کار می کند، قیمت اتوبوسی که چند صد میلیون بوده به 8 میلیارد 
رسیده است، یعنی هم اکنون فقط می توانند هزینه خودشان را دربیاورند، اینها 

عدم توجه هایی است که اتفاق افتاده و کمیسیون عمران پیگیر آن ها است. 
عضو هئیت رئیسه مجلس درباره فشارهایی که به دولت منتخب رئیسی می شود 
برای اینکه افرادی را از مجلس یا خارج از آن به دولت تحمیل کنند، تصریح کرد: 
سیاست کلی مجلس این است که در همراهی با دولتی که امید مردم است، کار کرده 
و حمایت کند. روحیه آقای رئیسی خدمتگزاری و رویه او دادن امید به مردم است؛ ما 
نیز تلاش می کنیم شرایط را تسهیل کنیم. اما به عنوان یک نماینده در جهت تسهیل 
و کمک به دولت هستیم و در مورد وزرا سخت خواهیم گرفت، نه سختگیری از نوع 
بهانه گیری بلکه با توجه به اینکه شرایط کشور حساس است، افرادی که می خواهند 

بیایند به جای چهره سیاسی باید کارشناس و کاربلد باشند.
  

معاون وزیر بهداشت:

مردم نگران تخت بیمارستانی نباشند
 معاون درمان وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: با توجه به ظرفیتی که 
دانشگاه های علوم پزشکی کشور دارند، مشکلی برای بستری مردم ایجاد نمی شود و 

آنان نگران تخت بیمارستانی و سایر موارد مانند تامین اکسیژن نباشند. 
دکتر قاسم جانبابایی روز یکشنبه در حاشیه مراسم راه اندازی بخش های عمل 
جرایی و سی تی اسکن بیمارستان مهدیه در جمع خبرنگاران افزود: مهم این است 

که سیکل بیماری شکسته شود و زودتر آن را متوقف کنیم. 
وی بر لزوم رعایت پروتکل ها، نرفتن به مهمانی ها و دوری از تجمعات برای شکستن 
سیکل بیماری تاکید کرد و گفت: وقتی سیکل بیماری طول می کشد، ویروس مرتب 
در جامعه می چرخد و این کار می تواند سویه های جدیدی ایجاد کند. جانبابایی به 
مردم توصیه کرد که به جای ایجاد نگرانی از کمبود تخت بیمارستانی و امکانات که 
خوشبختانه وجود دارد، با رعایت توصیه های بهداشتی کاری کنند تا سیکل بیماری 

کرونا شکسته شود. 
معاون درمان وزیر بهداشت اظهار داشت: با زحمات کادر پزشکی و حمایت های 
وزارت بهداشت مشکلی برای بستری بیماران کرونایی نداریم. الان مشکل ما تا حدی 
در استان هرمزگان است که بیماری در این استان روند روبه افزایش دارد. جانبابایی 
اضافه کرد: این درحالی است که در استان سیستان و بلوچستان به شرایط پایداری 

رسیدیم و در این استان حتی تخت بیمارستانی خالی هم وجود دارد.
 

سخنگوی هیات رئیسه مجلس:
سهم خواهی در قاموس مجلس انقلابی نیست

سید نظام موسوی سخنگوی هیئت رئیسه مجلس در صفحه شخصی خود در 
توئیتر نوشت: بنده نویسنده نامه دعوت 230 نماینده مجلس از آیت الله رئیسی بوده 

و بسیاری از امضاها را اینجانب اخذ کردم.
نماینده مردم تهران در مجلس با بیان اینکه سهم خواهی در قاموس مجلس و دولت 
انقلابی نیست، تاکید کرد: امضا کنندگان نامه هیچگاه دنبال سهم از کابینه آتی 

نبوده و نیستند.
سخنگوی هیئت رئیسه مجلس اظهار داشت: رئیس جمهور طبق قانون وزرا را 

معرفی و نمایندگان طبق قانون بررسی می کنند.

قبض برق و خدمت بزرگ 
علی کریمی

علی کریمی وقتی فوتبال بازی می کرد، بازیکن محبوب 
میلیون ها ایرانی و از جمله من بود. همین علی کریمی 

خوش خاطره، اخیرا خدمتی به اقتصاد ایران کرده و قبض برق منزلش را منتشر کرده 
است. او فرصتی فراهم کرده تا چند واقعیت خیلی گل درشت به چشم بیاید.

علی آقای کریمی در منزل شان در فاصله 4 خرداد تا 5 تیر 1400 )یک ماه( برابر 
6280 کیلووات ساعت برق مصرف کرده اند و باید 4630175 )چهار میلیون و ششصد 
و سی  هزار و صد و هفتاد و پنج( تومان هزینه برق می پرداخته اند، و البته اخطار قطع به 

دلیل دیرکرد در پرداخت هم دریافت کرده اند.
 اگر سال ها درباره خسارات شیوه قیمت گذاری انرژی در ایران داد و فریاد می کردیم به 
اندازه همین قبض برق علی آقای کریمی نمی توانستیم واقعیات را بیان کنیم. خواهش 

می کنم به محاسبات زیر دقت کنید.
1. برای تولید سه کیلووات ساعت برق یک متر مکعب گاز مصرف می شود، پس برای 
تولید 6280 کیلووات ساعت برق مصرفی منزل آقای کریمی 2093 مترمکعب گاز 

مصرف شده است.
2. قیمت گاز صادراتی ایران به ترکیه و عراق حدود 24 سنت دلار به ازای هر مترمکعب 
است، پس 50232 سنت دلار معادل 502 دلار پول گازی است که برای تأمین برق 

منزل آقای کریمی صرف شده است.
3. قیمت دلار در بازار امروز تهران 24900 تومان است، پس هزینه گاز مصرفی برای 
تأمین برق منزل آقای کریمی 12507768 )دوازده میلیون و پانصد و هفت هزار و 

هفتصد و شصت و هشت( تومان شده است.
4. وزارت نیرو هر کیلووات ساعت برق را از نیروگاه ها – به غیر از هزینه سوخت – به 
قیمت 336 تومان می خرد. بنابراین هزینه تولید )تبدیل گاز به برق در نیروگاه( هم برای 
6280 کیلووات ساعت برق مصرفی منزل آقای کریمی 2110080 )دو میلیون و صد و 

ده هزار و هشتاد( تومان شده است.
ایران 14617848  5. مجموع هزینه برق منزل آقای کریمی برای اقتصاد ملی 

)چهارده میلیون و ششصد و هفده هزار و هشتصد و چهل و هشت( تومان شده است.
6. شرکت توزیع برق با همه ملاحظات مربوط به تعرفه برق پرمصرف ها، از آقای 
آقای  بپردازند.  را  تومان  از مبلغ  14617848  تومان  کریمی خواسته 4630175 
کریمی به این ترتیب مبلغ  9987673 تومان بابت برق مصرفی یک ماه منزل شان از 

اقتصاد ملی ایران یارانه دریافت می کنند.
خوب دقت کنید که مبلغ یارانه برق منزل آقای کریمی برابر با یارانه ماهیانه 45300 

تومانی 220 نفر است.
هیچ سخنرانی، برنامه تلویزیونی یا پژوهش علمی نمی تواند به این دقت و صراحت و 

شفافیت عمق ناعادلانه بودن نظام قیمت گذاری انرژی در ایران را نشان دهد.
نظام موجود قیمت گذاری دستوری دولت بر انرژی، چیزی جز انتقال منابع ملی 
به برخوردارترین اقشار جامعه نیست. این نظام اقتصادی از اساس غیرعادلانه است. 
کدام کتاب عدالت حکم می کند یارانه ماهیانه 220 نفر، به برق مصرفی یک نفر از 

ثروتمندترین اقشار جامعه منتقل شود؟
نتیجه گیری اجتماعی

1. علی آقای کریمی مقصر این بی عدالتی نیست، او مثل هر شهروند دیگری طبق 
قوانین و رویه های موجود زندگی می کند. او زمانی با قواعد فیفا فوتبال بازی می کرد 
و حالا با قواعد این کشور برق مصرف می کند. ساختار دستوری قیمت گذاری انرژی 
است که از او می خواهد این مقدار بپردازد و ماهی قریب به 10 میلیون تومان یارانه 

برق بگیرد.
2. این ماجرا نباید به ابزاری برای حمله به سلبریتی هایی چون علی کریمی تبدیل 
شود. آن ها مثل همه شهروندان خودشان را با قواعد تطبیق می دهند. نقد قبض برق 
علی کریمی، نقد ساختار اقتصادی دستوری، با مداخله حداکثری بی کیفیت دولت در 

اقتصاد، و پوپولیسم پنهان در پس این وضعیت به نام عدالت است.
دو نکته مهم

1. سهم علی کریمی از رانت برق، با محاسبات فوق حداکثر سالی 120 میلیون تومان 
یارانه برق است. این رقم در میان رقم واقعی رانت هایی که ناعادلانه در اقتصاد انرژی 
ایران توزیع می شوند هیچ نیست. رقم واقعی به ده ها و صدها هزار میلیارد تومان در 

اشکال مختلف از جمله شامل هدررفت، می رسد.
2. اقتصاد و سیاست عمومی سال هاست راه های اجتناب از این بی عدالتی و هم زمان 

رسیدگی به اقشار محروم با نظام های رفاهی هوشمند و هدفمند را یافته است.

وزیر بهداشت تاکید کرد:

لزوم برپایی اردوگاه هایی برای آوارگان 
افغانستان در مرز برای بیماریابی

 وزیر بهداشت با بیان اینکه برگرداندن تعدادی از آوارگان و سرگردانانی که از کشور 
افغانستان وارد کشورمان می شوند، کار راحتی نیست گفت: مجبوریم که در مرز، 

اردوگاه هایی داشته باشیم و بیمار و بیماری را در این اردوگاه ها زمین  گیر کنیم. 
سعید نمکی در اجلاس روسای دانشگاه  های علوم پزشکی کشور که به صورت 
ویدئوکنفرانس و با حضور مجازی فرماندهان سپاه استان  های سراسر کشور و رییس 
سازمان بسیج مستضعفین برگزار شد اظهارداشت :نکته  ای که در این مرحله ما و 
عزیزان بسیج باید به شدت مورد توجه قرار دهیم، این است که تعدادی از آوارگان 
و سرگردانانی که از کشور افغانستان وارد کشورمان می  شوند، برگرداندن آنها کار 
راحتی نیست.  ما مجبوریم که اردوگاه  هایی را داشته باشیم و بیمار و بیماری را در این 
اردوگاه  ها زمین  گیر کنیم. این موضوع هم به فعالیت  هایی که قبلا در کنار هم داشتیم 

خواهد پیوست.
وی در ادامه تاکید کرد: باید سعی کنیم که افراد آواره و سرگردانی که در این ناملایمات 
و ناهنجاری  های سیاسی و نظامی افغانستان به مرزهای ما پناه می  آورند، آن طرف 
مرز یا این طرف مرز برای آنها اردوگاه  هایی را تدارک ببینیم. از سازمان های جهانی هم 
خیلی انتظار کمک نداریم. کمااینکه تا امروز هم کمک درخشانی از آنها ندیده  ایم. به 

هر حال این موردی است که باید بتوانیم مهربانانه اداره کنیم.
وزیر بهداشت گفت: ما بیش از 250 هزار اتباع کشور افغانستان را در طول کووید با 
سخت  ترین شکل بیماری، به صورت رایگان مداوا کردیم و هیچ سازمان بین  المللی 
دیناری در این رابطه به ما کمک نکرد. در حال حاضر هم انتظار نداریم که خیلی کمک 
بگیریم، بلکه امروز باید در کنار هم به عنوان اقدامی بشردوستانه این کار را هم در کنار 

نیروهای بسیج و نیروهای مسلح مدیریت کنیم.
وی خاطرنشان کرد: اگر این دروازه  بانی را خوب انجام ندهیم، از ورود بیمارانی که نه 
تنها آلوده به کرونا هستند، بلکه آلوده به التور، بیماری  های روده  ای که در ایام گرمسیر 
تابستان می  تواند شعله ور شود و سایر بیماری  هایی که با خود می آورند، نمی توانیم 

جلوگیری کنیم. 
تاکید بر مراقبت از مرزهای قانونی کشور

وزیر بهداشت با تاکید بر مراقبت از مرزهای قانونی کشور، بیان کرد: برای مثال، امروز 
از مرز میرجاوه، 2 تا 2 هزار و 500 کامیون عبور می کند که به دلیل مسائل معیشتی 
نمی توان راه آنها را بست و اگر تصور کنیم که هر کدام دو سرنشین داشته باشند، روزانه 

حدود 5 تا 6 هزار نفر را از این مرز عبور می دهیم. 
این فقط مرز میرجاوه است و اینکه چگونه از این قبیل افراد مراقبت و در صورت نیاز، 
چگونه آنها را قرنطینه کنیم، مساله است و متاسفانه علیرغم درخواست های مکرر بنده 
برای ایجاد فضای قرنطینه ای برای این افراد، هنوز فضاهای مناسب قرنطینه ای در 

مرزهای ورودی فراهم نشده و بار آن بر نظام سلامت سنگینی می کند.

رئیس سازمان بسیج مستضعفین:

۴۰۰ مرکز درمانی بسیج در اختیار 
وزارت بهداشت قرار می گیرد

رئیس سازمان بسیج مستضعفین با اشاره به فعال تر شدن طرح شهید سلیمانی 
گفت: آمادگی داریم 400 درمانگاه و مرکز درمانی را در اختیار وزارت بهداشت قرار 

دهیم.
سردار سرتیپ پاسدار غلامرضا سلیمانی در اجلاس مشترک با فرماندهان سپاه 
کشور و رؤسای دانشگاه های علوم پزشکی اظهار داشت: طرح شهید سلیمانی با قوت 
بیشتری فعال شده است؛ البته تمرکز بر خانواده ها که هر عضو خانواده سفیر سلامتی 
است با همراهی خوب صدا و سیما در بحث اطلاع رسانی ها انجام می شود که در کنار 
آن ما نیز تمام ظرفیت هایمان را در اختیار وزارت بهداشت و شبکه گسترده آن ها قرار 

خواهیم داد.
داریم 400  آمادگی  کند،  مشخص  بهداشت  وزارت  که  شکلی  هر  به  افزود:  وی 
درمانگاه و مرکز درمانی را در اختیار وزات بهداشت قرار دهیم و به هر میزانی وزارت 

بهداشت واکسن تأمین کند به همان میزان نیز ما ظرفیت ایجاد می کنیم.
سردار سلیمانی با اشاره به دیگر اقدامات طرح شهید سلیمانی، ادامه داد: همچون 
ماه های گذشته کمک های مؤمنانه برای کسانی که نیاز به کمک دارند، جمع آوری 

می شود و این کمک ها در حال انجام است.

اخبار

 
و  دقت  شفافیت،  با  می بایست  مرکزی  بانک  گفت:  جمهوری  رییس   
جزییات، میزان تعهدات ارزی و تعهدات رفع شده را به تفکیک در سال های 

مختلف اعلام کند. 
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری،  دویست و چهلمین جلسه 
ستاد هماهنگی اقتصادی دولت صبح یکشنبه به ریاست حجت الاسلام 
والمسلمین حسن روحانی رییس جمهور برگزار شد و در آغاز جلسه رییس 
سازمان برنامه و بودجه گزارشی از تامین منابع طرح های عمرانی و پیشرفت 
گزارش  نیز  جلسه  ادامه  در  کرد.  ارائه  شمال   - تهران  راه  آزاد  ملی  پروژه 
بانک مرکزی از وضعیت رفع تعهدات ارزی صادرکنندگان و واردکنندگان در 

سال های 97 و 98 ارائه شد.
براساس این گزارش در سال 97، بالغ بر 95 درصد ارز تامین شده با نرخ 
ترجیحی برای کالاهای اساسی و دیگر واردات مورد نیاز کشور، به صورت کالا 
و خدمات به کشور وارد و رفع تعهد ارزی شده است و موارد عدم رفع تعهد به 

سازمان تعزیرات و مراجع قضائی ارجاع شده است.
رییس جمهوری با اشاره به برخی ابهامات و اظهارات درخصوص دریافت 
ارز از سوی اشخاص حقیقی و حقوقی و چگونگی رفع تعهدات آنان در فضای 
عمومی و جامعه گفت: بانک مرکزی می بایست با شفافیت، دقت و جزییات، 
میزان تعهدات ارزی و تعهدات رفع شده را به تفکیک در سال های مختلف 
اعلام کند و در این خصوص با توجه به شبهات مختلفی که ایجاد شده است، 

شفاف سازی کند.
در این جلسه همچنین وزیر نیرو، گزارشی از طرح های آب شیرین کن ارائه 

کرد.
با توجه به حساسیت طرح های تامین آب تاکید شد که سیاست حمایت از 
طرح های تامین آب شرب به ویژه در استان های کم برخوردار عملکرد مثبت 
و ملموسی داشته است و از طرح های موفقی بوده است که از منابع صندوق 
توسعه ملی و منابع بانک ها برخوردار شده و دولت نیز با توجه به مشکلات 

تحریمی، در مورد پرداخت اقساط آنها حمایت لازم را به عمل آورده است.

رییس جمهوری در این باره گفت: با توجه به جدی شدن مشکل آب و لزوم 
برخورداری مردم از آب سالم، دولت از چند سال قبل طرح های احداث آب 
شیرین کن را بخصوص در مناطقی از کشور که بیشتر با مشکل آب شیرین 
روبرو هستند، در دستور کار قرار داد و طرح هایی با سرمایه گذاری بخش 
خصوصی یا مشارکت این بخش اجرایی کرد که نیازهای آبی مناطق درگیر 
کم آبی را تأمین می کند و این اولویت کماکان در دستور کار دولت و صندوق 

توسعه ملی قرار دارد.

رییس جمهوری:

 بانک مرکزی جزییات تعهدات ارزی را اعلام کند
محمد فاضلی*

 عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: بلا استفاده ماندن بخش زیادی 
از ظرفیت حمل و نقل ریلی و خام فروشی از چالش های کشور است. 

به گزارش روابط عمومی دفتر جلیلی، نشست ارائه طرح »شبکه یکپارچه 
فرآوری و ترابری« با حضور سعید جلیلی برگزار شد. این طرح به توضیح نحوه 
ایجاد سیستم یکپارچه حمل و نقل به منظور مقابله با چالش های مدیریت 

زنجیره ارزش کشور می پردازد.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه بسیاری از صادرات به 
ایران صورت می گیرد،  نقلی  و  از طریق خطوط حمل  کشورهای همسایه 
تکمیل زنجیره ارزش این محصولات و همچنین مواد اولیه تولید داخل را یکی 
از ضرورت های کشور برشمرد و گفت: با توجه به ظرفیت های بالفعلی که در 
کشور وجود دارد، در زمینه تولید برخی محصولات و صادرات آن به کشورهای 

همسایه، می توان به قطب منطقه تبدیل شود.
جلیلی با بیان اینکه بلااستفاده ماندن بخش زیادی از ظرفیت حمل و نقل 
ریلی و همچنین خام فروشی از چالش های کشور است، اجرای عملیاتی طرح 
شبکه یکپارچه فرآوری و ترابری را منوط به تعیین چشم انداز و تعیین اولویت های 
فرآوری و صادرات دانست و اظهار داشت: پیش از اجرای کامل این طرح  باید 
ابتدا الگوی محدودی از آن در یک یا چند زنجیره فرآوری و ترابری عملیاتی شود 
تا با بررسی نتایج و میزان استقبال بخش خصوصی، برای گام های بعدی قدم 

برداشت.
در ابتدای این جلسه،  محمد تمنایی از دانشگاه صنعتی اصفهان با اشاره 
به حجم بالای صادرات مواد خام در کشور، میزان صادرات محصولات نهایی و 
فرآوری شده ایران را مطابق آمار سازمان تجارت جهانی کمتر از 5 درصد از کل 

صادرات برشمرد و خاطرنشان کرد: میانگین جهانی صادرات محصولات نهایی 
و فرآوری شده بیش از 50 درصد از کل صادرات است.

تمنایی با اشاره به سهم پایین صنایع بالادستی از اشتغال کشور، حرکت 
صنعت جهانی را به سمت مشارکت در صنایع پایین دست دانست و اظهار 
داشت: میزان زیادی از یارانه انرژی کشور در جهت رشد صنایع مادر تخصیص 
می یابد اما متاسفانه بیش از 90 درصد صادرات در ایران مربوط به مواد اولیه و 

خام است.
وی در ادامه با مقایسه بهره وری ناوگان حمل و نقل در کشورهای مختلف، 
جایگاه ایران در تخصیص ظرفیت شبکه ریلی به افزایش ارزش افزوده را نامطوب 
خواند و تصریح کرد: مطابق طرح شبکه یکپارچه فرآوری و ترابری، طراحی و 
تکمیل کریدورهای حمل و نقلی باید با توجه به توسعه صنایع پایین دستی و 
مزیت های نسبی کشور صورت بگیرد. این بدان معناست که هر »زنجیره فرآوری 
و ترابری«، از مبدا تولید مواد اولیه به مقصد صادراتی محصول نهایی طراحی 
شده و واحدهای صنعتی پایین دستی در مسیر کریدور حمل و نقلی به تکمیل 

زنجیره ارزش افزوده محصول خواهند پرداخت.
تمنایی نبود ارتباط نظام مند میان اولویت های توسعه شبکه حمل و نقل و 
اولویت های توسعه صنایع پایین دستی را از جمله اهداف طرح یکپارچه فرآوری 
و ترابری خواند و گفت: این طرح در سه سطح دولت، مدیران اجرایی طرح و 
متولیان صنایع پایین دستی به همراه شرکت های حمل و نقل ریلی طراحی 
شده است که با ایجاد سامانه های اطلاعاتی و زنجیره های فرآوری و ترابری، به 
تنظیم روابط میان صنایع بالادستی و پایین دستی به منظور افزایش مشارکت 

ایران در صنعت جهانی خواهد پرداخت.

سعید جلیلی: 

خام فروشی از چالش های کشور است

رییس کل بانک مرکزی با بیان اینکه تامین ارز کالاهای اساسی اولویت بانک مرکزی 
است، گفت: در این راستا از ابتدای سال تاکنون 5.5 میلیارد دلار از 8 میلیارد دلار 

مرحله اول، تامین ارز کالاهای اساسی و دارو با نرخ ترجیحی انجام شده است.  
»اکبر کمیجانی« در دیدار با وزیر صنعت، معدن و تجارت با تاکید بر اهمیت تامین 
ارز برای کالاهای اساسی و دارو گفت: از ابتدای قبول مسوولیت به عنوان قائم مقام 
و نیز رییس کل بانک مرکزی همواره نسبت به تامین کالاهای اساسی و لزوم ایجاد 
آرامش در جامعه توجه ویژه داشته ام و بخش ارزی بانک مرکزی نیز تمام تلاش خود را 
در این خصوص انجام داده  است. رئیس کل بانک مرکزی ادامه داد: بانک مرکزی از 
ابتدای سال تاکنون نسبت به تامین ارز 5.5 میلیارد دلار از 8 میلیارد دلار مرحله اول 
اقدام کرده است که خوشبختانه بخشی از کالاها وارد کشور شده و بقیه نیز در گمرکات 

است. رییس شورای پول و اعتبار عنوان کرد: طبق مصوبه شورای عالی امنیت ملی 
اختصاص 2 میلیارد دلار باقیمانده از بودجه برای واردات کالاهای اساسی در نیمه اول 
سال جاری در دستور کار قرار گرفته است. کمیجانی با تاکید بر اینکه بانک مرکزی 
همانند تلاش برای تامین ارز 6 میلیارد دلار تکلیف شده، اقدامات لازم در خصوص 
تامین ارز این 2 میلیارد دلار اضافه شده را نیز در اسرع وقت انجام خواهد داد، ابراز 
امیدواری کرد: با تحقق این امر وضعیت بهتری را در موجودی کالاهای اساسی در 
کشور شاهد باشیم. رئیس کل بانک مرکزی تصریح کرد: بانک مرکزی با وجود همه 
محدودیت ها از حیث میزان و دسترسی به منابع در تلاش است ثبت سفارش های 
انجام شده را از طریق منابع نفتی تامین کند و فرآیندهای تخصیص ارز نیز تسریع 

شود.

رییس کل بانک مرکزی در دیدار با وزیر صمت:

تامین ۵.۵ میلیارد دلار با نرخ ترجیحی برای واردات کالاهای اساسی

 معاون رئیس جمهوری در امور زنان و خانواده با تاکید 
بر اینکه اساس ساختار قرآن، حفظ حرمت و امنیت 
افراد است گفت: باید بتوان با نسل جوان که خود را 
نسبت به اقتضائات جهانی می سنجد، گفت و گو و 

مباحث و مسایل را به زبان امروز به آنان منتقل کرد. 
معصومه ابتکار روز یکشنبه در وبینار زن؛ پوشش و 
امنیت اجتماعی از دیدگاه قرآن که به بهانه 21 تیرماه 
روز عفاف و حجاب برگزار شد، با تاکید بر اینکه حجاب 
به عنوان موضوع روز جامعه است، خاطرنشان کرد: 
امروزه موضوع تن، پوشش، جنس و جنسیت در رسانه، 
اقتصاد، مباحث فضای مجازی، پزشکی، مد و لباس و 
بسیاری زمینه های دیگر اختلاط پیدا کرده است اما 
متاسفانه نه در سیاست ها و نه در رویکردها، تفکیک 

لازم صورت نگرفته و روی آن کار نشده است.
وی یادآور شد: هنوز افراد نه تنها در سبک زندگی 
آشنایی کافی با این حوزه ندارند بلکه با نگرش قرآن 
در این حوزه و همچنین با چالش هایی که فرد در یکی 
دانستن حوزه جنس و جنسیت با آن مواجه می شود، 
آشنایی ندارند غافل از اینکه برای مناسبات بین زن و 
مرد چه در داخل خانواده و چه در سطح جامعه، یک 
مجموعه، ساختار و حریم و قوانینی در قرآن وجود دارد.
اساس  اینکه  بر  تاکید  با  جمهوری  رئیس  معاون 
ساختار قرآن، حفظ حرمت و امنیت افراد است، تصریح 
کرد: متاسفانه نگاه های یکسویه و مقررات سخت گیرانه 
و برخوردهای فیزیکی و سلبی باعث شده این نگاه به 
روز و مترقی قرآن نسبت به مساله پوشش و مناسبات 
اجتماعی میان زنان و مردان لطمه بخورد و از این بابت 
دچار آسیب هستیم و نسل جوان ما سوال های بسیاری 

برای پرسیدن دارند که بی پاسخ مانده است.
ابتکار با یادآوری اینکه طیف وسیعی از جامعه به دلیل 
وجود مناسباتی که در دنیا مطرح است و با ورود به 

فضای مجازی و شهروند جهانی شدن، جور دیگری فکر 
می کنند، خاطرنشان کرد: امروزه در همه جای دنیا، با 
مطرح شدن بحث ) me too( مناسبات و خشونت علیه 
زنان تغییر کرده و قوانین جدیدی در جهت مانع شدن 
از سواستفاده مطرح شده است اما متاسفانه در جامعه 
ما در نبود و فقدان آموزش و مهارت عزت نفس، حریم 

ها یکجور دیگری شکسته و آسیب ها وارد می شوند.
وی ادامه داد: یکی از موضوعات بسیار مورد توجه 
معاونت امور زنان در این دوره، بحث مهارت های خوب 
زیستن و خودشکوفایی است؛ چیزی که با نگرش های 
دینی توام با امر و نهی و برخوردهای سخت، خیلی 
فرصت آن را به جوانان نمی دهیم و کم اجازه می دهیم 

گفت و گوی واقعی شکل بگیرد.
معاون رئیس جمهوری با بیان اینکه فرصت و امکانی 
حجاب  مساله  با  امروز  که  کسانی  تا  نشده  فراهم 
مشکل  شود  می  که  برخوردهایی  نوع  با  بخصوص 
دارند از دغدغه های خود بگویند، یادآور شد: متاسفانه 
سیاست غالب در خیلی از دستگاه های حاکمیت، 
انکار، نادیده گرفتن یا ترد این مباحث با این بهانه که 

شکل شرعی و سازگاری با دین ندارند، بوده است.
وی تاکید کرد: ما مکلف به پاسخگویی هستیم و باید 
برای این مباحث، ادله کافی و برگرفته از قرآن کریم 
جهت استدلال داشته باشیم. اگر قرار است جامعه ای 
بسازیم که اتکا آن برتعالیم قرآن استوار باشد باید درک 
درست را آموزش دهیم اما اینکه صرفا به یک آیه اتکا 
کنیم و صرفا از یک نگاه و زاویه ای خلاف نگاه جامع 

قرآن کریم به این امر بپردازیم اشتباه است.
به گفته معاون رییس جمهوری، بیشترین تاکید و 
برخورد قرآن با آزاردهنده ها است اما متاسفانه امروز 
که  شود  می  دخترانی  با  برخورد  بیشترین  شاهدیم 
ظواهر هنجارها را رعایت نمی کنند اما با کسی که 

متلک می گوید و آزاردهنده است برخوردی نمی شود.
ابتکار به لایحه حفظ کرامت و امنیت زنان در برابر 
خشونت علیه زنان اشاره کرد و گفت: خوشبختانه این 
لایحه به بخش مهمی از این موضوعات می پردازد و 
امیدوارم این موضوعات و بحث اذیت و آزار در مجلس 

مورد توجه قرار گیرد.
ممکن  و  دارد  انواع  خشونت  اینکه  یادآوری  با  وی 
است با یک نگاه، رفتار یا برخورد در داخل خانواده یا 
جامعه  شکل بگیرد، تاکید کرد: متاسفانه در رویکردها 
و سیاستگذاری ها، صرفا نگاه سخت افزاری به حجاب 
وجود دارد و همین امر باعث شده چالش ها و سوالات 

بسیاری مساله شود.
ابتکار گلایه کرد: تصور این شده که اجباری برای 
موضوعی وجود دارد و نسل جوان به اندازه کافی در 
مورد آن توجیه نشده اند. ضمن اینکه این باور جا افتاده 
که مخاطب فقط دختران و زنان هستند در حالیکه 
در موضوع کلان روابط اجتماعی بین زن و مرد هر دو 
مخاطب هستند بلکه حتی مردان بیشتر مورد خطاب 

هستند.
باید در سیاست گذاری ها و  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
رویکردها و نوع آموزه هایی که ارایه می شود بازنگری 
جوان  نسل  دهیم  اجازه  باید  افزود:  گیرد،  صورت 
دغدغه های خود را مطرح کند و به سراغ آموزش درک 
مفاهیم عمیق قرآن با زبان امروز برویم و از دل آیه های 
بسیار زیبای قرآن، پاسخ پرمعنا برای جوان استخراج 

کنیم.
ابتکار خاطرنشان کرد: اگر نتوانیم این مفاهیم را برای 
جوان دهه هشتادی و شهروند جهانی که خود را نسبت 
به اقتضائات جهانی می سنجد بشکافیم  دچار مشکل 
خواهیم شد. باید بتوان با نسل جوان گفت و گو کرد و 

مباحث و مسایل را به زبان امروز به آنان منتقل کنیم.

معاون رئیس جمهوری در امور زنان و خانواده:

 مسائل و مباحث را به زبان امروز به جوانان منتقل کنیم 
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عادت هایی که موجب افسردگی می شوند؛  با ۸ عامل عجیب ابتلا به یبوست
 چطور مقابله کنیم؟

ابتلا به یبوست در اغلب موارد به دلیل عادات ناسالم زندگی مثل رژیم غذایی کم 
فیبر، عدم نوشیدن آب کافی، عدم تحرک بدنی و بی توجھی به اجابت مزاج، است. 

اما گاهی نیز عواملی در بروز یبوست نقش دارند که اصلا به ذهن ما نمی رسند.
تا مشکلات  به دلیل اختلالات عملکردی روده رخ می دهد  یبوست معمولا 

ساختاری. 8 عامل تعجب آور ابتلا به این عارضه از این قرارند:
کم کاری تیروئید: در صورت کم کار بودن تیروئید، متابولیسم نیز کند شده و 
حرکات عضلات روده کاهش پیدا می کند و در نتیجه، حرکت مدفوع در طول روده 
بزرگ به کندی صورت می گیرد. با بالا رفتن سن، احتمال کم کاری تیروئید بیشتر 
می شود. خوشبختانه با اصلاح کم کاری تیروئید توسط پزشک، مشکل یبوست 

ناشی از آن هم برطرف می شود.
افسردگی: واقعیت این است که مبتلایان به افسردگی فعالیت کمی دارند و 
ممکن است که مصرف کربوهیدرات در آنها زیاد باشد. پرخوری و کم تحرکی و 
پیروی از یک رژیم غیرمتعادل و کم فیبر، همه اینھا به یبوست در فرد منجر می 
شوند. اگر به افسردگی مبتلا هستید، حتما به پزشک و روانشناس، مراجعه کنید تا 

افسردگی در شما شدت نگیرد.
مصرف برخی از داروها: از جمله داروهایی ک در ایجاد یبوست نقش دارند، 
مسکن ها، به خصوص اوپیودها و داروهای نارکوتیک، هستند. این داروها، فعالیت 
کل بدن، از جمله روده بزرگ، را کم می کنند. سایر داروها که می توانند در بروز 
یبوست نقش داشته باشند، عبارتند از: داروهای ضدافسردگی، ضداسیدهایی 
که حاوی آلومینیوم یا کلسیم هستند، داروهای ضدگرفتگی عضلانی و داروهای 
ضدتشنج )در بیماری صرع(، آرام بخشھا، داروهای ضدپارکینسون، مسدودکننده 

های کانال کلسیم در بیماری پرفشاری خون و مشکلات قلبی.
مکمل ها: اگر به کمبود آهن مبتلا هستید یا باید از مکمل کلسیم استفاده کنید، 
مصرف این مکم لھا را قطع نکنید بلکه فیبر بیشتری به غذای مصرفی خود اضافه 

کنید و یا از ملین های خفیف کمک بگیرید تا یبوست شما برطرف شود.
یبوست در دوران بارداری به دلیل ترشح هورمونھا ایجاد می شود.  بارداری: 
هورمون پروژسترون باعث آرامش عضلات روده و در نتیجه، کندی حرکات روده می 
شود. همچنین، وزن رحم نیز بر روی لوله های گوارشی فشار وارد می کند. رحم بر 

روی روده ها سوار شده و آنها را تحت فشار قرار می دهد.
زیاده روی در مصرف ملین ها: اگر هر از گاهی از داروهای ملین استفاده کنید، 
مشکلی پیش نمی آید اما مصرف روزانه ملین ها، می تواند به بروز یبوست منجر 

شود.
سندرم روده تحریک پذیر: در اثر ابتلا به این سندرم انقباضات روده بزرگ با 
تاخیر صورت می گیرد و در نتیجه، فرد به یبوست مبتلا می شود. همچنین، فرد 
دچار دردهای شکمی و انقباضات شکم می شود. سندرم روده تحریک پذیر خفیف 
را می توان با اصلاح رژیم غذایی و تغییر روش زندگی، کنترل کرد اما در مواردی که 

بیماری متوسط یا شدید باشد، نیاز به مصرف دارو است.
شکلات: شکلات تیره، به دلیل وجود مقادیر زیاد آنتی اکسیدان یک ماده غذایی 
سالم به شمار می آید اما مصرف بیش از حد آن، به خصوص اگر به سندرم روده 
تحریک پذیر مبتلا باشید، می تواند دردسرساز باشد. اگر احتمال می دهید که 
یبوست شما با مصرف شکلات در ارتباط است، مقدار شکلات مصرفی را کاهش 

بدهید.

حتماً می دانید که به اندازه کافی در معرض نور خورشید نبودن یا غذاهای 
ویتامین D دار مانند سالمون مصرف نکردن می تواند منجر به کمبود این 
ویتامین در بدن شود اما کمبود ویتامین D علت های دیگری هم می تواند 

داشته باشد که در این مطلب به آن پرداخته ایم، با ما همراه باشید...
به سختی می توانید متوجه شوید کمبود ویتامین D دارید یا نه. علامت 
در  تا  گرفته  از خستگی  دارد؛  D طیف گسترده ای  ویتامین  بارز کمبود 
معرض شکستگی استخوان بودن؛ اما علت کمبود ویتامین D چیست؟ 
حتماً می دانید که به اندازه کافی در معرض نور خورشید نبودن یا غذاهای 
ویتامین D دار مانند سالمون مصرف نکردن می تواند منجر به کمبود این 
ویتامین در بدن شود اما کمبود ویتامین D علت های دیگری هم می تواند 

داشته باشد.
لازم به ذکر است که یک آزمایش خون می تواند مشخص کند سطح ویتامین 

D بدنتان پایین است یا نرمال.
سطح نرمال ویتامین D تقریباً ng/mL 30 است.

بین 20 و ng/mL 30، ناکافی
و پایین تر از ng/mL 20 کمبود محسوب می شود.

اگر سطح ویتامین D بدنتان پایین باشد، مصرف مکمل روزانه ویتامین D با 
دوز 1000 واحد توصیه می شود. یادتان باشد که ویتامین D زیاد هم می تواند 
مسمومیت ایجاد کرده و منجر به استخوان درد، شکم درد، یبوست، تهوع و 

استفراغ شود. پس سعی نکنید خودتشخیصی و خوددرمانی کنید.
:D و اما دلایل کمبود ویتامین

به اندازه کافی در معرض نور خورشید نبودن
وقتی پوست شما در معرض نور خورشید قرار می گیرد، ویتامین D می سازد. 
اما برخی از افراد به اندازه ای که لازم است از نور خورشید بهره نمی برند تا این 
اتفاق در بدنشان بیفتد؛ مثلًا کسانی که در مناطق شمالی کره زمین زندگی 
می کنند، کسانی که تمام روز در فضای داخل هستند و حتی بچه هایی که 
روزها در فضای باز بازی نمی کنند. کمبود ویتامین D بر سلامت استخوان و 

خیلی از فرایندهای متابولیکی بدن اثر می گذارد.
بالا رفتن سن

همه ی افراد با افزایش سن، در معرض کمبود ویتامین D قرار می گیرند؛ زیرا 
پوست دیگر نمی تواند این ویتامین را به اندازه ای که لازم است بسازد. بنابراین 
افراد سالمند باید زمان بیشتری را در فضای باز و زیر نور خورشید سپری کنند.

تیره بودن پوست
کمبود  علت های  از  یکی  می تواند  پوست  در  تیره  رنگدانه های  داشتن 
ویتامین D باشد. زیاد بودن رنگدانه های ملانین در لایه ی اپیدرمال پوست 
باعث می شود هم پوست رنگ تیره تری داشته باشد و هم توانایی اش برای 

تولید ویتامین D از نور خورشید کمتر باشد.
بیماری کلیوی

افرادی که بیماری کلیوی دارند بیشتر در معرض کمبود ویتامین D هستند. 
چرا؟ خانواده ای از پروتئین ها به نام فاکتور رشد فیبروبلاست با تشدید بیماری 
کلیوی افزایش می یابند و در توانایی بدن برای متابولیسم ویتامین D اختلال 
ایجاد می کنند. یک مسئله ی بزرگ این است که تنها 10 درصد از افرادی که 

بیماری کلیوی دارند، نسبت به این بیماری خود آگاه هستند.
بیماری سلیاک

هرچند نور خورشید مؤلفه ی اصلی در دریافت ویتامین D است اما دیگر 
منابع مهم این ویتامین هم شامل غذاهای غنی شده با این ویتامین می شوند، 
مانند شیر و غلات صبحانه. افرادی که مشکلات گوارشی مانند بیماری 
سلیاک دارند ممکن است نتوانند از غذاهایی که می خورند به اندازه کافی 
ویتامین D جذب کنند و به همین دلیل خیلی از کودکانی که بیماری سلیاک 
دارند دچار کمبود ویتامین D اند. بیماری سلیاک یک بیماری خودایمنی 
است که باعث می شود در صورت خوردن گلوتن، دیواره ی روده باریک آسیب 
ببیند. خیلی از افراد حتی پیش از اینکه بدانند یا تشخیص داده شود بیماری 

سلیاک دارند، به پیامدهای بلندمدت کمبود ویتامین D دچار می شوند.
فیبروز کیستیک

فیبروز کیستیک یک بیماری ژنتیکی است که باعث می شود بدن، مخاط 
به ریه ها و روده ها آسیب بزند و بر جذب  غلیظی تولید کند که می تواند 
مولکول های چربی اثر بگذارد. ویتامین D یک ویتامین محلول در چربی است 
و به همین دلیل کسانی که فیبروز کیستیک دارند، از غذا ویتامین D زیادی 
دریافت نمی کنند. اگر شما نتوانید چربی جذب کنید، ویتامین های محلول 
در چربی مانند ویتامین D هم نمی توانید جذب کنید. آسیب به ریه ها نیز به 
این معنی است که بیمارانی که فیبروز کیستیک دارند احتمالًا مدت زمان 

کمتری بیرون هستند و زیاد زیر نور خورشید قرار نمی گیرند.
بیماری کرون

یک نمونه دیگر از یک عارضه ی گوارشی که در جذب ویتامین D توسط بدن 
اختلال ایجاد می کند، بیماری کرون است. این بیماری التهابی روده باعث 
می شود روده ها ملتهب شوند، یعنی افرادی که این بیماری را دارند، ویتامین 

D کمی از مواد غذایی که می خورند دریافت می کنند.
چاقی

چاقی بر توانایی بدن در ساختن ویتامین D اثری نمی گذارد، اما چربی 
بدن، ویتامین D را حبس کرده و از مقدار ویتامین D که در بدن جریان می یابد 

کم می کند.
عمل بای پس معده

متأسفانه یکی از راه حل های خلاص شدن از چاقی، عمل بای پس معده 
است که می تواند باعث کمبود ویتامین D شود. زیرا در این عمل جراحی، 
بخشی از روده برداشته می شود که یکی از نتایج آن، کاهش جذب ویتامین 

D از غذا خواهد بود.
یک عفونت گوارشی

بیماری ویپل یک عفونت باکتریایی نادر است که عامل آن، باکتری تروفریما 
ویپلی می باشد. این عفونت با مانع شدن از تجزیه غذا، مثلًا چربی ها و 
کربوهیدرات ها، گوارش طبیعی را مختل می کند. بیماری ویپل بر توانایی 
بدن در جذب مواد مغذی نیز اثر می گذارد. باکتری ها، حفره های روده را که 
جذب کننده ی مواد مغذی اند مسدود می کنند، بنابراین ویتامین D نمی تواند 

جذب شود.
محل زندگی

 D زندگی کردن در مناطق سرد و ابری می تواند ریسک کمبود ویتامین
را افزایش دهد. همچنین زندگی کردن در کشورهایی که غنی کردن نان و 
غلات در آنجا معمول نیست هم می تواند سبب کمبود ویتامین D در ساکنین 
شود. هند یک نمونه از این کشورهاست. بیشتر کشورهای غربی معمولًا مواد 

غذایی را غنی سازی می کنند.

دلایل پنهان کمبود ویتامین دی؛

بعد از نشستن طولانی مدت، چگونه خود چرا دچار کمبود ویتامین D می شویم؟
را ریکاوری کنیم؟

بی تحرکی برای مدت طولانی، چه برای کار کردن باشد و چه برای تماشای 
تلویزیون، باعث می شود میزان قند خون بالا برود و خطر مرگ در اثر بیماری  های 

قلبی عروقی بیشتر شود. حتی ورزش هم این تاثیر را از بین نمی برد.
با این حال شما می توانید بعد از یک روز طولانی بی تحرک ماندن، با اجرای 

ترفندهایی، عوارض ناشی از نشستن بیش از حد را از خود دور کنید:
گردن درد

 اگر شما با کامپیوتر کار می کنید یا کار اداری فراوانی دارید که موجب می شود 
ساعات زیادی را پشت میز کارتان بگذرانید، احتمال اینکه در پایان روز در ناحیه 
پشت و گردن احساس گرفتگی یا درد داشته باشید زیاد خواهد بود. در صورت 
امکان برای پیشگیری از گردن درد از وسایل ارگونومیک استفاده کنید و در غیر این 
باید از روشهای مختلف دیگر برای رفع مشکل خود استفاده کنید. هنگام کار پشت 
خود را تا حد امکان صاف نگه دارید. از خم شدن روی صفحه کلید بپرهیزید و 
سعی کنید صفحه کلید را تا حد امکان بالا بیاورید تا مجبور نباشید ساعات طولانی 
به پایین نگاه کنید. مدام صاف نشستن را به خود یاد آوری کنید. حتی می توانید 
یک یادداشت روی صفحه نمایشگر کامپیوتر خود نصب کنید و هربار با دیدن آن 
طرز نشستن خود را تنظیم کنید. در طی زمان بالاخره به صاف نشستن عادت 
خواهید کرد. اگر شما هنگام کار در ساعات طولانی، به درد جدی در ناحیه گردن 

مبتلا می شوید، شاید به جا به جا کردن صفحه نمایشگر نیاز باشد.
عدم تمرکز

 بیش از حد نشستن یک عارضه دیگر هم دارد و آن محدود شدن جریان خون 
به مغز شما است. بلند شدن از پشت میز کار به دفعات و هر 40 دقیقه یک بار و یا 
تقسیم وظایف کاری با همکارتان، می تواند شما را در انجام وظایف خلاق تر کند و 

میزان اکسیژن رسانی به مغزتان را افزایش دهد.
افسردگی

 مطالعات نشان داده، زنان میانسالی که روزانه بیش از 7 ساعت می نشینند، 
نسبت به کسانی که 4 ساعت یا کمتر بی تحرک هستند، بیشتر در معرض خطر 
افسردگی قرار دارند. به گفته محققان نشستن طولانی مدت با افکار منفی و خطر 
ابتلا به برخی بیماری های روانی از جمله افسردگی همراه است. در عوض یک 

پیاده روی 30 دقیقه ای در روز می تواند نتیجه ای کاملا برعکس داشته باشد.
مشکلات انسولین

 فقط یک روز بی حرکت ماندن م یتواند به طور چشمگیری منجر به کاهش 
فعالیت انسولین و سخت شدن کنترل قند خون شود. همین روند فرد را در معرض 
خطر ابتلا به دیابت نوع 2 قرار می دهد. زمانی که قند به سلول ها می رسد یک 
سری واکنش های زنجیره ای رخ می دهد تا به قند اجازه ورود به داخل بافت داده 
شود. بی تحرکی باعث می شود قابلیت عضله ها در دریافت قند از جریان خون 
کاهش پیدا کند از این رو در برابر انسولین مقاوم تر می شود. حرکت های کوچک 

و منظم، فعالیت انسولین را در عضله بهبود می بخشد.
کمردرد

 کم تحرکی ستون فقرات، باعث انعطاف پذیری کمتر آن می شود و زمینه آسیب 
دیدگی ستون مهره ها را بر اثر فعالیت های روزانه از جمله بستن بند کفش فراهم 
می کند. دیسک بین مهره ای ماده ای نرم است که نشستن طولانی مدت باعث 
می شود دیسک آسیب ببیند. حرکت های ناگهانی، احتمال دیسک کمر را بالا 
می برد و باعث درد و سفتی عضله می شود. با نشستن روی یک صندلی راحت 
نمی توان مشکل را حل کرد. اگر پشت میزنشین هستید، حواستان باشد که صاف 
بنشینید. نباید گردن تان جلوتر از شانه هایتان باشد. از آویزان نگه داشتن شانه ها 
بپرهیزید و پاهایتان را روی زمین قرار داده و در پشتتان، یک پشتی مناسب قرار 

دهید تا گودی کمرتان را پر کند.
درد پا

 هنگامی که پاها شانس کشش و حرکت را نداشته باشند، درد عضلات شروع 
می شود. شاید تصور کنید که استئوآرتریت تنها در افرادی به وجود می آید که به 
شدت ورزش می کنند اما محققان می گویند بین نشستن طولانی مدت و بروز 
استئوآرتریت ارتباط وجود دارد. نداشتن فعالیت به چاقی مفرط منجر می شود و 
بالا رفتن وزن فشار بیشتری روی مفصل ها وارد می کند. از طرفی ضعیف شدن 
عضله ها به علت کم تحرکی باعث می شود هنگام بلند شدن از روی صندلی از 
دست هایتان کمک بگیرید. این حالت نشانه ضعیف شدن عضلات بزرگ ران 
است. برخی معتقدند که ضعیف شدن عضلات می تواند به استئوآرتریت منجر 
شود. هنگامی که در حالت نشسته هستید، پاهای خود را کاملا روی زمین قرار 
دهید و ارتفاع صندلی خود را تنظیم کنید به طوری که زانوهایتان کمی بالاتر از 

باسن قرار گیرد.
بیماری های قلبی

 نشستن طولانی مدت با افزایش فشارخون و کلسترول ارتباط دارد. این دو عامل 
خطر بروز حمله قلبی را بالا می برد. در عوض، فعالیت بدنی عملکرد رگ ها را 
بهبود می بخشد و باعث تنظیم ضربان قلب می شود که جریان خون در رگ ها 
را سریع تر می کند. هر چه جریان خون سریع تر باشد اکسیدنیتریک بیشتری از 
لایه درونی دیواره رگ ها ترشح می شود. در نتیجه رگ ها سالم و نرم می ماند اما در 
حالتی که فرد تحرک کمتری دارد بدن برای حفظ ضربان قلب باید فشار بیشتری 
به رگ ها وارد کند. این فشار چربی را به دیواره های رگ ها وارد می کند و باعث 

سفت شدن آن می شود. این امر می تواند خطر حمله قلبی را بالا ببرد.
ضعیف شدن استخوان ها

 یکی دیگر از عوارض بی تحرکی، از دست دادن مواد معدنی استخوان ها و 
کاهش توده استخوانی است. برای جبران این روند منفی، غذاهای غنی از کلسیم 
مانند شیر و اسفناج، و غنی از ویتامین دی مانند تخم مرغ و ماهی می توانند مفید 

باشند.

مطالعات نشان می دهد؛

بی خوابی های شبانه برای سلامت روان 
خطرناک است

یک مطالعه جدید تایید می کند که فقط چند شب بی خوابی می تواند آسیب 
بزرگی بر سلامت روان بگذارد.

به گزارش خبرنگار مهر به نقل از هلث دی، »صومی لی«، سرپرست تیم تحقیق 
از دانشگاه فلوریدای جنوبی، در این باره می گوید: »بسیاری از ما فکر می کنیم 
که می توانیم کم خوابی هایمان را آخر هفته ها جبران کنیم و در روزهای هفته بهره 

وری بیشتری داشته باشیم.«
وی در ادامه می افزاید: »با این حال نتایج حاصل از این مطالعه نشان می دهد 
که فقط یک شب کم خوابی می تواند به طور قابل توجهی عملکرد روزانه را مختل 
کند.« محققان اثرات خواب کمتر از شش ساعت در شب را ارزیابی کردند، که به 

گفته کارشناسان حداقل مدت مورد نیاز بزرگسالان برای سلامتی مطلوب است.
این مطالعه شامل تقریباً 2000 بزرگسال آمریکایی میانسال بود که نسبتاً سالم 
و تحصیل کرده بودند. آنها سلامت روحی و جسمی خود را به مدت هشت روز 

مستقیم در یک دفترچه ثبت کردند.
کم خوابی منجر به بروز احساسات منفی مانند عصبانیت، خشم، تنهایی، 
تحریک پذیری و ناامیدی می شود. علائم جسمی ظاهرشده نیز شامل مشکلات 

تنفسی فوقانی، انواع دردها و مشکلات دستگاه گوارش است.



دوشنبه بیست ویکم تیرماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 45308
اجتماعی

رئیس اداره پذیرش حوزه های علمیه خواهران خبرداد؛

ثبت نام ۱۹ هزار داوطلب خواهر در 
حوزه های علمیه خواهران

رئیس اداره پذیرش حوزه های علمیه خواهران از پایان یافتن مهلت ثبت نام 
در حوزه های علمیه خواهران جهت تحصیل در سال تحصیلی جدید خبر داد و 

گفت: در این دوره شاهد استقبال خوب خواهران بودیم.
،زهره تمیزکار با بیان اینکه در سال جدید تحصیلی، قریب به 19 هزار نفر در 
سطوح 2 تا 4 حوزه های علمیه خواهران ثبت نام کردند، افزود: 14 هزار نفر از ثبت 
نام کنندگان متقاضی تحصیل در مقطع عمومی )سطح 2( هستند و در مقاطع 

عالی و تخصصی سطح 3 و 4 نیز به ترتیب 4094 و 760 نفر نام نویسی کرده اند.
او ادامه داد: در سال تحصیلی 1400 - 1401 تعداد 419 مدرسه علمیه در 
مقطع عمومی )سطح 2 کارشناسی( ویژه دارندگان مدرک دیپلم و بالاتر با ظرفیت 
بیش از 10000 نفر و دارندگان مدرک اتمام پایه هشتم با ظرفیت 2000 نفر 

پذیرش دارند و شیوه تحصیل در مقطع عمومی صرفاً به صورت حضوری است.
تمیزکار با اشاره به اینکه پذیرفته شدگان در مقطع سطح 3 بعد از قبولی در آزمون 
و مصاحبه در 69 مؤسسه آموزش عالی و در دوره های حضوری، نیمه حضوری 
و غیرحضوری پذیرفته می شوند، گفت: میزان پذیرش در این سطح 2500 نفر 

خواهد بود.
رئیس اداره پذیرش حوزه های علمیه خواهران تصریح کرد: پذیرفته شدگان در 
سطح 3 در 12 رشته »تفسیر و علوم قرآنی«، »فقه و اصول«، »فلسفه اسلامی«، 
»کلام اسلامی«، »تاریخ اسلام«، »مطالعات اسلامی زنان«، »مدرسی ادبیات 
عربی«، »اخلاق و تربیت اسلامی«، »کلام با گرایش امامت«، »کلام با گرایش 
مهدویت«، »مشاوره خانواده با رویکرد اسلامی« و »تربیت دینی کودک و نوجوان« 

به تحصیل خواهند پرداخت.
تمیزکار با بیان اینکه در مقطع تخصصی سطح 4 )دکتری( نیز افراد بعد از قبولی 
در آزمون و مصاحبه در 18 مؤسسه آموزش عالی 11 استان کشور پذیرش خواهند 
شد، ظرفیت پذیرش در این مقطع را 357 نفر اعلام کرد که در 5 رشته »تفسیر 
تطبیقی«، »فقه خانواده«، »حکمت متعالیه«، »کلام اسلامی« و »علوم و معارف 

قرآنی« به صورت حضوری مشغول به تحصیل خواهند شد.
رئیس اداره پذیرش حوزه های علمیه خواهران در پایان با بیان اینکه آزمون سطح 
3 و 4 حوزه های علمیه خواهران جمعه چهارم تیرماه 1400 برگزار شد، افزود: 
آزمون مقطع عمومی ویژه دارندگان مدرک دیپلم و بالاتر نیز ساعت 9 روز جمعه 25 

تیرماه سال جاری به صورت برخط برگزار خواهد شد.
  

رییس سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان قم:

۹۱ کارت بازرگانی در قم صادر شد
رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم گفت: طی سه ماهه نخست سال 
جاری،  91 کارت بازرگانی،  59 فقره در بخش تولیدی و 32 مورد در بخش تجاری، 

در قم صادر شد.
محمود سیجانی   ضمن اشاره به این که روند فعالیت های تجاری در قم با وجود 
محدودیت های ناشی از تحریم های ظالمانه و شیوع ویروس کرونا به خوبی جریان 
دارد، بیان کرد: در مجموع تعداد کارت های بازرگانی فعال در قم 605 فقره به ثبت 

رسیده که 456 مورد آن تولیدی و 149 فقره آن تجاری است.
وی در ادامه با اشاره به آمار ارائه شده از وضعیت صادرات و واردات استان طی 
بهار سالجاری،  افزود: بر این اساس میزان صادرات کالاهای غیر نفتی از گمرکات 

قم به ارزش 38.5 میلیون دلار و وزن 45 هزار تن بوده است.
رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم گفت: عمده کالاهای صادراتی از 
قم به ترتیب ارزش صادرات شامل مواد پلاستیکی، سرب، سوخت های معدنی، 
آلومینیوم، صنایع لبنی، کفش، الیاف سنتتیک یا مصنوعی غیر یکسره)الیاف 
پلی استر(، آلومینیوم، کفش و صندل، ماشین آلات مکانیکی، شمش روی و انواع 

چسب بوده است.
وی ادامه داد: عمده کشورهای هدف صادراتی کالاهای ساخت قم به ترتیب 
ارزش صادرات نیز شامل عراق، افغانستان، پاکستان، امارات، هند، ترکیه، روسیه، 

ازبکستان، بلغارستان و آذربایجان می شود.
سیجانی همچنین با اشاره به این که بیشتر کالاهای وارد شده به قم در قالب مواد 
اولیه مورد نیاز واحدهای صنعتی فعال در استان مورد استفاده قرار می گیرد، بیان 
کرد: میزان واردات استان قم نیز در این مدت به ارزش 52.2 میلیون دلار و  وزن 

12.7 هزار تن بوده است .
وی با بیان این که طی سه ماهه نخست سال جاری کالاهای ساخت کشورهای 
سنگاپور  و  بلاروس  آلمان،  عمان،   هند،  عراق،   ایتالیا،   امارات،   ترکیه،   چین،  
بیشترین حجم واردات به قم را تشکیل داده است، افزود: مهمترین کالاهای 
نیز مواردی همچون ماشین  آلات و وسایل مکانیکی، قطعات  وارداتی استان 
منفصله ماشین آلات راهساز و سایر ماشین آلات، قطعات ساخته شده از چدن، 
آهن و فولاد، محصولات شیمیایی آلی، آلومینیوم و مصنوعات از آلومینیوم ماشین 
آلات و دستگاه های برقی، الیاف سنتتیک، مواد پلاستیکی، محصولات شیمایی 

غیر آلی ثبت شده است. 
 

گامی مهم در رفع نیازهای تفریحی قم؛

افتتاح بزرگ ترین شهربازی 
به زودی در بوستان غدیر

خانواده  سرگرمی  سرزمین  عنوان  با  قم  شهربازی  بزرگ ترین  افتتاح  مراسم 
به زودی با حضور مسئولان شهری قم در قالب اجرای پروژه های طرح "قم در مسیر 

تحول" برگزار می شود.
به گزارش شهرنیوز، آیین افتتاح رسمی شهربازی غدیر در ادامه طرح “قم در 
مسیر تحول” چهارشنبه این هفته با حضور مسئولان استانی و مدیریت شهری 

برگزار می شود.
این شهربازی در بوستان غدیر واقع در بلوار غدیر با اعتبار 560 میلیارد ریال و در 
مدت چهار سال احداث، تجهیز و در حال حاضر نیز در مساحتی به وسعت 47 
هزار مترمربع که 30 هزار مترمربع آن شهربازی و 17 هزار مترمربع نیز پارکینگ 

بوده آماده بهره برداری شده است.
از اهداف کلان این پروژه می توان به ایجاد فضای تفریحی گردشگری برای 
شهروندان و زائران شهر قم، تقویت نشاط اجتماعی برای کودکان نوجوانان و 
جوانان و همچنین ایجاد اشتغال زایی برای 60 نفر به صورت مستقیم و توسعه 

اقتصاد شهری عنوان کرد.
ویژگی های بارز این پروژه می توان به بزرگ ترین شهربازی در استان قم در مقیاس 
مساحت و تعداد دستگاه ها اشاره کرد. استفاده از دستگاه های سبک و سنگین 
بروز در مجموعه ازجمله دستگاه “ترن یو” به عنوان بزرگ ترین دستگاه ترن یو در 

مقیاس ملی است.
در این شهربازی، تمامی دستگاه ها توسط گروه صنعتی بیات در محل سایت 
ساخته، رنگ آمیزی و مونتاژ شده اند. ایجاد فضای سبز با گونه های آب شیرین در 
داخل مجموعه به همراه پارکینگ اختصاصی از دیگر ویژگی های بارز این پروژه 

است.

“قم در مسیر تحول”؛

بوستان طراوت پردیسان قم آماده افتتاح شد
بوستان طراوت منطقه پردیسان در ادامه طرح "قم در مسیر تحول" آماده افتتاح 

و بهره برداری شد.
به گزارش واحد خبر منطقه هشت شهرداری قم، مراسم افتتاح بوستان طراوت 
در منطقه با حضور مدیران استانی و مدیریت شهری در ادامه اجرای طرح “قم در 

مسیر تحول” روز چهارشنبه 23 تیرماه برگزار می شود.
برای این طرح بیش از 50 میلیارد ریال هزینه شده است و ساخت این بوستان 
که در بلوار بصیرت پردیسان واقع شده از 1397 آغازشده و در مدت سه سال در 

فضایی به وسعت 50 هزار و 340 مترمربع آماده بهره برداری و افتتاح شده است.

رئیس اداره رسانه و فضای مجازی آستان بانوی کرامت :

حرم حضرت معصومه)س( 3۰ شب 
میزبان شبکه3 خواهد بود

رئیس اداره رسانه و فضای مجازی آستان بانوی کرامت از پخش برنامه »ضیافت 
دوست« از شبکه سه سیما در سحرهای ماه ذی الحجه خبرداد و گفت: در قالب 
این برنامه رسانه ای مناجات خمس عشر، زیارت ها و دعاهای معروف از حرم قم 

برای مخاطبان رسانه ملی منعکس می شود.
سیدمرتضی موسویان اظهار کرد: برنامه رسانه ای »ضیافت دوست« با همکاری 
اداره رسانه و فضای مجازی حرم مطهر بانوی کرامت و شبکه سه سیما در 30 شب 
ماه ذی الحجه به صورت مستقیم از حرم مطهر حضرت معصومه سلام الله علیها و 
با محوریت شبکه سه سیما یک ساعت قبل از اذان صبح به روی آنتن خواهد رفت.

 وی با بیان اینکه این برنامه از بامداد دوشنبه اول ماه ذی الحجه با قرائت مناجات 
خمس عشر آغاز می شود، گفت: در هفته اول ماه ذی الحجه دوشنبه و سه شنبه 
مناجات تائبین، چهارشنبه مناجات شاکین، پنجشنبه مناجات خائفین و جمعه 

دعای کمیل قرائت می شود.
رئیس اداره رسانه و فضای مجازی حرم مطهر بانوی کرامت افزود: در هفته دوم، 
شنبه مناجات راجین، یکشنبه همزمان باشهادت امام محمد باقر علیه السلام 
زیارت جامعه کبیره، دوشنبه مناجات راغبین، سه شنبه زیارت امام حسین علیه 
السلام در روز عرفه، چهارشنبه زیارت امام حسین علیه السلام در عید قربان، 
پنجشنبه مناجات شاکرین و جمعه دعای کمیل از حرم مطهر بانوی کرامت 

منعکس خواهد شد.
وی ادامه داد: در هفته سوم، شنبه مناجات مطیعین، یکشنبه زیارت حضرت 
زهرا)س( و حضرت معصومه سلام الله علیهما، دوشنبه همزمان با ولادت امام 
هادی علیه السلام زیارت جامعه کبیره، سه شنبه، چهارشنبه و پنج شنبه زیارت 

غدیریه و جمعه دعای کمیل پخش می شود.
موسویان گفت: در برنامه ضیافت دوست در هفته چهارم، شنبه مناجات مریدین، 
یکشنبه زیارت حضرت زهرا و حضرت معصومه سلام الله علیهما، دوشنبه مناجات 
محبین، سه شنبه مناجات متوسلین، چهارشنبه دعای روز مباهله، پنجشنبه 

حدیث کساء و جمعه دعای کمیل دنبال خواهد شد.
 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم مطرح کرد:

دستیابی به توسعه پایدار در سند آمایش 
گردشگری 

آمایش  و صنایع دستی قم گفت: سند  مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری 
فرهنگ  توسعه  و  ارتقا  پایدار،  توسعه  بر  تاکید  با  استان  گردشگری  سرزمین 

گردشگری تدوین شده است.
علیرضا ارجمندی اظهار کرد: استان قم یکی از مراکز مهم مذهبی و زیارتی 
ایران و شیعیان است که سالانه پذیرای میلیون ها گردشگر داخلی و خارجی است 
به گونه ای که امروزه به عنوان قطب دوم زیارتی کشور از لحاظ حجم گردشگر 

مذهبی، بعد از خراسان رضوی قرار دارد.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم ادامه داد: رویکرد صرف 
مذهبی مسئولان و دست اندرکاران صنعت گردشگری در استان باعث شده تا 

تمامی پتانسیل های گردشگری استان به کار گرفته نشود.
ارجمندی با بیان این که منابع اصلی گردشگری مذهبی قم در دو منطقه حرم 
حضرت فاطمه معصومه )س( و مسجد مقدس جمکران واقع شده است، افزود: 
مسجد جمکران نقش مکملی را در قبال حرم مطهر بازی می کند و رابطه حرم و 

مسجد مقدس جمکران مبتنی بر یک رابطه دوسویه است.  
نیازمند  رسیدن،  نتیجه  به  برای  گردشگری  صنعت  که  این  به  اشاره  با  او 
فعالیت های مکمل و منظمی است گفت: انتخاب گردشگر فرهنگی علاقه مند 
به شناخت و برقراری ارتباط با دیگر فرهنگ ها، توسعه منابع فرهنگی، تاریخی، 
طبیعی و توجه به نقش و هویت تاریخی، قومی و دینی، هدف هایی است که در 

سند آمایش سرزمین گردشگری قم لحاظ شده است.
 

کارشناس فرهنگی اداره کل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان 
استان قم خبرداد:

شرکت هزار کودک دربرنامه های کانون 
پرورش فکری

کارشناس فرهنگی اداره کل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان استان 
قم از ثبت نام بیش از 1000 کودک و نوجوان در کارگاه های حضوری و مجازی 
تابستانه خبر داد و گفت: عضوگیری در مراکز 10 گانه کانون در سطح استان قم 

ادامه دارد.
کارشناس فرهنگی اداره کل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان استان 
قم از ثبت نام بیش از 1000 کودک و نوجوان در کارگاه های حضوری و مجازی 
تابستانه خبر داد و گفت: عضوگیری در مراکز 10 گانه کانون در سطح استان قم 

ادامه دارد.
فاطمه بیاتی با اشاره به اینکه کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان استان قم 
در سال 1400 اقدام به برگزاری کارگاه های فرهنگی هنری، ادبی و علمی در مراکز 
10 گانه کرده است، گفت: کارگاه های هنری شامل خوشنویسی، سفال، نقاشی، 
طراحی، پویانمایی و فتوشاپ، کارگاه های فرهنگی شامل کاردستی، پرورش 
خلاقیت و بازی؛ کارگاه های ادبی ازجمله شعر، قصه، داستان و خوانش متون 
کهن و کارگاه های عملی مانند رباتیک، چرتکه، هوافضا و نجوم است که به صورت 
حضوری و مجازی برگزار می شوند. وی با اشاره به اینکه درمجموع 80 کارگاه 
آموزشی در مراکز کانون برگزار خواهد شد، ابراز کرد: از ابتدای سال تاکنون 600 
نفر عضو کانون شدند و بیش از یک هزار نفر نیز در کارگاه های تابستانه ثبت نام 
کردند. کارشناس فرهنگی اداره کل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان 
استان قم خاطرنشان کرد: علیرغم محدودیت های ناشی از کرونا تلاش می کنیم 
دوره های آموزشی کانون را با رعایت دستورالعمل های بهداشتی، کمیت و کیفیت 
مطلوب برگزار کنیم و تابستان پرثمری را برای کودکان و نوجوانان عضو کانون رقم 
بزنیم. علاقه مندان در صورت نیاز به آگاهی بیشتر می توانند با شماره   32198-

025 وآدرس اینستاگرام kanoonparvaresh-qom@مراجعه بفرمایید .

در دیدار آیت الله اعرافی با رییس جمهوری منتخب مطرح شد؛

اعلام آمادگی حوزه برای کمک
 به دولت سیزدهم

 در دیدار مدیر حوزه های علمیه با رییس جمهوری منتخب که در ضمن جلسه 
جامعه مدرسین حوزه علمیه قم برگزار شد،  بر آمادگی کامل حوزه های علمیه در 

همکاری و کمک به دولت سیزدهم تاکید شد. 
به گزارش مرکز خبر حوزه، در دیدار حجت الاسلام و المسلمین سید ابراهیم 
رییسی با اعضای جامعه مدرسین حوزه علمیه قم و در گفت و گوی آیت الله اعرافی 
مدیر حوزه های علمیه،  با رییس جمهوری منتخب بر اهتمام به پر کردن خلأ 
موجود و فاصله زیاد میان سیاست گذاری های کلان در مجمع تشخیص مصلحت 
نظام، شورای عالی انقلاب فرهنگی و غیره تاکید شد و بر برنامه های قوه مجریه و 
مقننه و ضرورت ملاحظه سیاست ها و طرح های مصوب، مانند طرح تحول و امثال 

آن در مقام تقنین و اجرا و برنامه هفتم و لایحه بودجه های سالانه، پرداخته شد.
همچنین در این گفت و گو، بر ضرورت ارتقای تعامل قوای مقننه و مجریه در 
طرح ها و لوایح تاکید شد و بیان شد که طرح های مجلس بدون کارشناسی دولت، 

نمی تواند قوی باشد و نیز لوایحی که رویکردهای مجلس را منعکس نکند.
بر اساس این گزارش: تاکید بر توجه در سیاست خارجی نظام به ظرفیت های 
خوب علمی و فرهنگی در تعاملات بین المللی و گفتمان تمدنی و عقلانی و 
انقلابی کشور که می تواند در روابط فرهنگی بین المللی، همانند محور مقاومت، 
اثر گذار باشد و این ظرفیت کمتر مورد توجه جامع قرار گرفته است از دیگر مباحث 

مطروحه در این جلسه بود.

گزارش: معصومه نیکنام

چراغ قرمز می شود، می ایستد و به فکر فرو می رود، هنوز ثانیه ای از سبز شدن 
چراغ نگذشته که صدای ممتد بوق خودروها و موتورها او را کلافه می کند، 
اعصابش تحمل شنیدن این همه صدا را ندارد با صدای بلند می گوید، چه خبره، 

مگر سر می بری؟
همین یک کلمه شروع درگیری و نزاع است، بماند که درگیری و دهان به دهان 
شدن راننده خودرو با سایر رانندگان تمامی ندارد، بوق های ممتمد و آزاردهنده 
خودروها و موتورسیکلت ها هم که پشت چراغ سبز مانده اند، مزید بر علت می 
شود. بار دیگر چراغ قرمز می شود اما درگیری همچنان ادامه دارد، چراغ سبز 

شده و تنها چیزی که به گوش می رسد، باز هم صدای بوق است و بوق.
روزانه بارها و بارها در کلان شهر تهران با این دست رفتارها مواجه می شویم، 
بارها گوش های ما صداهای ناهنجاری را تحمل می کند که بیشتر ریشه در 
صدای بوق موتورسیکلت ها و اگزوز آنها، صدای بوق خودروها، آژیر ماشین های 
اورژانس و آتش نشانی دارد. در بسیاری از موارد نیز شاهد هستیم که مردم تحمل 
یک ثانیه ایستادن پشت چراغ قرمز یا پیاده و سوار کردن خودروهای مسافری یا 
هر رفتاری که سبب اندکی معطلی آنها شود را ندارند، جالب است همان هایی که 
از این صداهای آزاردهنده شاکی می شوند، خودشان هم در جای دیگری، عامل 

آزار دهنده و ایجاد صداهای ناهنجار هستند.
افزایش جمعیت، پیشرفت تکنولوژی و صنعتی شدن جوامع سبب شد تا 
موضوع آلودگی صوتی یا همان سرو صدا به یکی از مهم ترین معضلات جامعه 
جهانی و انسان معاصر بدل شود مقوله ای که پیامد و آثار مخرب و نابودگری را بر 
سلامت جسمی و روانی افراد در کلانشهرها بر جای می گذارد. در واقع آلودگی 
صوتی که به صدای محیطی هم مشهور است به مجموعه ای از صداها گفته 
می شود که بر زندگی انسان و حیات وحش تاثیر منفی و آزار دهنده ای می 
گذارد. منبع این آلودگی بیشتر سیستم های حمل و نقل و دستگاه های صنعتی 
هستند. بخش های مرتبط با محیط زیست در شهرهای سراسر دنیا برای آلودگی 
صوتی حد مجاز تعیین می کنند که با واحد دسی بل )Decibel( سنجیده می 

شود.
منابع تولید سر و صدا برپایه دسته بندی سازمان جهانی بهداشت به صنعت، 
ترافیک جاده ای، هوایی و ریلی، کارهای ساختمانی، دیوار صوتی تقسیم می 
شود. اما در کلانشهرها مهمترین عامل ایجاد آلودگی صوتی، سیستم حمل 
ونقل شهری به شمار می رود که استفاده از وسایل نقلیه مانند سواری، اتوبوس، 
کامیون و موتورسیکلت را دربرمی گیرد که با افزایش تعداد خودروها بر این معضل 

نیز افزوده می شود.
کم  روان،  و  اعصاب  های  ناراحتی  که  معتقدند  شهری  حوزه  کارشناسان 
حوصلگی، بدخوابی و بی خوابی، پرخاشگری، اضطراب، استرس، افزایش 
نزاع و بالا رفتن فشار خون از پیامدهای مستقیم آلودگی صوتی است. همچنین 
مطالعات نشان می دهد که بیشتر ساکنان شهرها از افت شنوایی رنج می برند 
این در حالی است که حد مجاز آلودگی صوتی در شهرهای ایران و در پهنه های 
مسکونی برای بازه 7 صبح تا 10 شب برابر 55 دسی بل و برای 10 شب تا 7 صبح 

برابر 45 دسی بل است.  
برپایه اعلام سازمان جهانی بهداشت می توان از طریق اقدامات بهداشت 
عمومی شامل کاهش مواجهه با صداهای بلند، افزایش آگاهی درباره خطرات، 
های  دستگاه  از  استفاده  به  افراد  تشویق  و  مربوطه  قوانین  اجرای  و  توسعه 
حفاظتی از نیمی از موارد کم شنوایی جلوگیری کرد. اقدامات عملی مانند نصب 
موانع سر و صدای راه یا راه آهن، مدیریت حرکات پرواز در مکان های اطراف 
فرودگاه و کاهش سر و صدا از طریق لاستیک های بی صدا در وسایل نقلیه از 
جمله اقداماتی به شمار می روند که باید برای کاهش آلودگی صوتی از آن ها 
استفاده کرد. افزایش فضاهای سبز در داخل شهرها نیز برکاهش صدا تاثیری 
مطلوب دارد. در حالی با آلودگی صوتی در کنار آلودگی هوا در شهر تهران دست 
و پنجه نرم می کنیم که کارشناسان گفته اند آلودگی صوتی در شهر تهران 15 تا 
25 دسیبل فراتر از حد مجاز است و بیشترین سهم آلودگی صوتی در کلانشهر 
تهران ناشی از سیستم حمل و نقل موتوری است به طوری که موتورسیکلت ها به 
میزان 83 دسیبل آلودگی صوتی تولید می کنند این در حالی است که میزان حد 
مجاز آن 77 دسیبل است. در بسیاری از اتوبان های شهر تهران نیز خودروهای 
سواری صدایی بالاتر از 81 دسیبل را ایجاد می کنند در حالی که استاندارد 
آلودگی صوتی برای خودروهای سواری 74 دسیبل است. آمارها نشان می دهند 
که سهم انتشار آلودگی صدا توسط موتورسیکلت ها 49 درصد، خودروهای 
سواری 30 درصد، ماشین های سنگین 20 درصد و اتوبوس های شرکت واحد 

یک درصد است.
در این بین برخی از مناطق تهران بیش از سایر مناطق دارای آلودگی صوتی 
است مانند منطقه 9 و منطقه بازار تهران که گفته می شود میزان آلودگی صوتی 

این مناطق به 70 دسیبل می رسد.  
مردم چه می گویند؟

حاج رضا یکی از رانندگان مسن و قدیمی شهر قم است که در طول روز در این 
خیابان های شلوغ، کلاچ می گیرد و ترمز می زند، از سر و صدای ناشی از بوق 
خودرو بویژه خودروهای سنگین، گله مند است، می گوید: گویا شنیدن صدای 
بوق در مغز ما حک شده و دیگر صداهای ناهنجار ویراژ موتورها و بوق خودروها را 
نمی شنویم اما در این شلوغی، صدای بوق خودروهای سنگین بسیار آزاردهنده 
است بویژه زمانی که صدای این خودروهای سنگین در خیابان های باریک 
به صدا درآید. سعید از شهروندان قمی در این زمینه می گوید: گاهی از فرت 
شنیدن بوق های بی مورد خودروها و موتورها، دچار جنون می شوم، مغزم تحمل 
شنیدن این همه آلودگی صوتی را ندارد، وقتی به آزاردهندگان شکایت می کنی، 
طلبکار هم هستند و با بد دهنی و توهین از طرف آن ها مواجه می شوید. واقعا 
جای تاسف است که از فرهنگ ترافیکی و شهر نشینی فاصله داشته باشیم اما در 
کلان شهری چون تهران زندگی کنیم. وی ادامه می دهد: دلم برای کودکانی می 
سوزد که باید بار این همه آلودگی هوا و آلودگی صوتی را تحمل کنند، ما حتی به 
آنها رحم نمی کنیم، اگر به فکر خودمان و آرامش اعصابمان نیستیم، حداقل به 

فکر فرزندانمان، آرامش و آینده آنها باشیم.
همکاری محیط زیست و وزارت بهداشت و کشور برای کاهش آلودگی صوتی 
مسعود تجریشی معاون محیط زیست انسانی سازمان حفاظت محیط زیست 
در تاریخ 10 آبان ماه سال گذشته اعلام کرد: با توجه به اهمیت کنترل آلودگی 
صوتی، سازمان حفاظت محیط زیست با وزاتخانه های  کشور و بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی در صدد جمع آوری اطلاعات و اندازه گیری آلایندگی صوتی 

هستند تا برنامه های کنترل مشخص و اجرا شود.
به گفته وی آلودگی صوتی یکی از مسائلی است که در قانون هوای پاک به آن 
پرداخته شده است و از موضوعات مهم آن سلامت روحی و روانی جامعه است 

بر این اساس کارگروه مشترکی میان سازمان حفاظت محیط زیست و وزارت 
بهداشت درمان و آموزش پزشکی تشکیل شد تا دو دستگاه بر روی صوت و 
عوارض ناشی از آن کار کنند، متاسفانه تاکنون در کشور بر روی آلودگی صوتی 

آنطور که باید کار نشده است.
وی به اقدام دیگری در این زمینه اشاره کرد و افزود: یکی از منابع اصلی آلودگی 
صوتی به ویژه در کلانشهرها خودروها و حمل و نقل عمومی است از این رو در 
قانون هوای پاک به آن پرداخته شده است و قرار شد که با همکاری وزارت کشور 
اندازه گیری آلودگی صوتی خودروها در روند معاینه فنی مشخص شود که این 

کار از ماه آینده آغاز خواهد شد.
تجریشی ادامه داد: در واقع بر اساس قانون هوای پاک سازمان محیط زیست 
باید حدود آلودگی صوتی را مشخص کند و آنرا به وزارت کشور ارائه دهد که 
تاکنون این اقدام صورت نگرفته بود؛  چندی پیش در جلسه ای که با وزارت کشور 
داشتیم قرار شد اطلاعات صوتی خودروهایی که برای معاینه فنی می روند جمع 
آوری و در یک بانک نگهداری شود و در مدت چهار ماه اطلاعات جمع آوری شده 

بررسی و سپس درباره اندازه گیری آلایندگی صوتی تصمیم گیری شود.
وی اظهار داشت: وزارت کشور درخواست کرد که حداقل به مدت یک سال 
گزینه آلودگی صوتی در معاینه فنی خودروها لحاظ نشود چون ممکن است 
تعداد زیادی از خودروها قادر به پاس کردن آن نباشند و نارضایتی ایجاد شود 
بنابراین پیشنهاد شد که فعلا صوت در معاینه فنی اعمال نشود اما اطلاعات در 
این زمینه جمع آوری و در بانکی نگهداری شود  و بعد از آن تحلیل آماری بر روی 
آن صورت گیرد تا بفهمیم که آستانه تحمل چقدر است و بر اساس آن برنامه ریزی 

کنیم.
تهران در صدر جدول بالاترین آلودگی صوتی است

براساس جدیدترین پژوهش های مرکز مطالعات و برنامه ریزی شهری که 18 
شهریورماه سال گذشته اعلام شد، تهران به دلیل تردد تعداد بالای وسایل نقلیه 

در صدر جدول شهرهای دارای آلودگی صوتی کشور قرار دارد.
تهران  هوای  کیفیت  کنترل  شرکت  توسط  انجام شده  مطالعات  اساس  بر 
به 47.8 درصد  نزدیک  تهران  اتوبان های شهر  و  در خیابان ها  مشخص شد 
خودروهای سواری صدایی بالاتر از 81 دسیبل ایجاد می کند،  در حالی که 

استاندارد آلودگی صوتی برای خودروهای سواری 74 دسیبل است.  
دومین منبع صدا بعد از خودروهای سواری در حال حاضر موتورسیکلت هاست، 
اگزوز این وسایل نقلیه پر سر و صدا بدون استفاده از سایلنسر صدایی بیش از 90 
دسیبل ایجاد می کند.  در مناطق مرکزی شهر تهران تعداد موتورسیکلت ها به 
مراتب بیشتر است و با توجه به تردد بیش از سه میلیون خودرو در شهر تهران، 
این شهر از لحاظ آلودگی صوتی در صدر جدول شهرهای دارای آلودگی صوتی 

کشور قرار دارد.
با اندازه گیری ها و مدل سازی های انجام شده توسط واحد مدیریت و پایش 
آلودگی صدا، مقادیر تراز صدا در بدنه بزرگراه های تهران در حدود 70 تا80 
دسیبل A است، تاکید کرد: بر این اساس 15 دسیبل از حد مجاز مناطق 
مسکونی یعنی 55 دسیبل A بالاتر است؛  این وضعیت برای مراکز درمانی و 

آموزشی بسیار بغرنج تر است.
مجازات ایجاد آلودگی صوتی با وسائل نقلیه چیست؟

مجازات آلودگی صوتی خودرو برای تمام خودروهایی که به هر نحوی آلودگی 
صوتی ایجاد می کنند، مطابق کد تخلف 2125 اعمال می شود و منجر به 
ثبت جریمه خودرو خواهد شد. بر اساس قانون تمامی وسایل نقلیه از جمله 
خودروهای سواری، موتورسیکلت، کامیون، اتوبوس و مینی بوس در صورت 
تولید صدای نامتعارف یا ناهنجار و ایجاد آلودگی صوتی،  خلافی با پلاک دریافت 

خواهند کرد.
براساس ماده 29 قانون هوای پاک،  ایجاد هرگونه آلودگی صوتی توسط منابع 
ثابت و متحرک، ممنوع است ... در مورد منابع  ثابت، مرتکب به جزای نقدی درجه 

هفت موضوع ماده)19( قانون مجازات اسلامی محکوم می شود.
جزای نقدی درجه هفت موضوع ماده)19( قانون مجازات اسلامی: جزای 
 ـنیروی  نقدی بیش از 10 میلیون تا 20 میلیون ریال است،   براساس تبصره 1
انتظامی مکلف است راننده وسایل نقلیه موتوری را برای بار اول ملزم به پرداخت 
جریمه نقدی معادل یک میلیون ریال، در صورت تکرار برای بار دوم به پرداخت 
دوبرابر جریمه مذکور و در صورت تکرار بیش از دوبار، به پرداخت جریمه نقدی 

معادل سه میلیون ریال محکوم نماید.
مصادیق آلودگی صوتی خودرو چیست؟

تولید هر نوع صدای نامتعارف و یا ناهنجار از وسیله نقلیه موتوری
ایجاد صدای نامتعارف از لوله اگزوز

نصب سیستم های صوتی قوی با صدای بلند روی خودرو
بوق های شیپوری

نصب بلندگو در خودرو
تولید صدای نامتعارف از اگزوز موتورسیکلت

همچنین پلیس در صورت مشاهده وانت بارهایی که با نصب بلندگو اقدام به 
فروش اقلام مختلف همچون میوه و سبزی می  کنند، با آنها برخورد خواهد کرد. 
شهروندانی که از صداهای ایجاد شده از خودروها ناراضی هستند می توانند 

موارد نارضایتی خود را با سامانه 110 در میان بگذارند.
آلودگی صوتی را به ۱۵4۰ اطلاع دهید

در کنار کد تخلف 2125 که مربوط به تولید صدای نامتعارف یا ناهنجار از 
بوق های شیپوری، لوله اگزوز، سامانه صوتی یا بلندگوی منصوب در وسایل نقلیه 
و امثالهم است، کد تخلف 17 پلیس امنیت اخلاقی نیز به تازگی برای همراه 
داشتن حیوانات خانگی )سگ( داخل ماشین یا ایجاد آلودگی صوتی تعیین 
شده است. با توجه به اینکه عارضه آلودگی صوتی بر عملکرد و رفتار روحی و 
جسمی افراد تاثیر دارد، چنانچه در موردی یا موارد خاصی منشا آلودگی مشخص 
باشد، برای مثال آلودگی صوتی موتورسیکلت همسایه، دزدگیر خودروی پارک 
شده در کوچه، یا آلودگی صوتی یک کارگاه یا کارخانه و یا تاسیسات مربوط به یک 
شخص حقیقی یا حقوقی خاص امکان پیگیری و شکایت وجود دارد. بنابراین 
اگر منبع یک صوت مشخص باشد، سامانه 1540 به موضوع رسیدگی خواهد 
کرد. این شماره در خصوص آلودگی های نقطه ای است. بر اساس قانون هیچ 
کسی حق ندارد در مناطق مسکونی در طول شب بالاتر از 45 و در روز بالاتر از 
55 دسی بل صوت ایجاد کند. این شماره در تمام کشور فعال است و به اداره کل 

استان ها متصل می  شود و دستورات و شکایات مردم را پیگیری می کند.
سامانه 1540 یک روش فراگیر و ساده برای ارتباط مردم با سازمان و ارایه 
نظرات، پیشنهادات و مشاهدات تخلفات محیط زیستی آنها است. سازمان موارد 
ثبت شده در سامانه را بررسی و تا نتیجه نهایی دنبال می کند، سامانه 1540 به 
مردم این اطمینان را می دهد که درصورت ثبت پیام شان قطعا سازمان پاسخگو 

خواهد بود.

مجازات ایجاد آلودگی صوتی با وسائل نقلیه چیست؟

آلودگی صوتی، هدیه نامیمون زندگی شهرنشینی 
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تیرماه گرم امسال، خانه ها را بی نصیب از بی برقی نگذاشت؛ اتفاقی که منجر 
به این شد که هفته گذشته برخی از خانه ها خاموشی های بیش از 6 ساعت و 
چند نوبته را تجربه کنند. بنا به گفته مدیرعامل توانیر، تا یک ماه آینده شرایط 
اضطراری برقی ادامه خواهد شد و دلیل اصلی این موضوع، گرمای بی سابقه در 
ایران و اغلب کشورهای جهان است؛ به طوری که به ازای هر یک درجه افزایش 

دما، حدود 1500 مگاوات به مصرف برق کشور اضافه می شود.
بی برقی های هفته گذشته در حالی اتفاق می افتاد که در میان گلایه شهروندان 
این نکته دیده می شد که خاموشی ها با جداولی که منتشر می شد، همخوانی 
نداشت. البته سخنگوی صنعت برق در مقابله این گلایه ها عنوان می کرد: وقتی 
مصرف برق بیش از پیش بینی ها افزایش یابد، نمی توانیم خاموشی ها را براساس 
جدول زمان بندی اعلام کنیم و اضافه بر این، در این شرایط حوادث شبکه هم 

افزایش می یابد که خاموشی های برنامه ریزی نشده را به دنبال دارد.
نیروگاه ها در حالت اضطرار

می گذرانند.  را  ویژه ای  شرایط  امسال  کشور  نیروگاه های  می رسد  نظر  به 
براساس روایت مصطفی رجبی مشهدی، سخنگوی صنعت برق، در حال حاضر 
نیروگاه های کشور توان تولید 54 هزار مگاوات برق را دارند؛ در حالی که نیاز 
مصرف رکورد بالایی را ثبت کرد و به بیش از 66 هزار مگاوات رسیده که نسبت به 

اوج بار سال گذشته 8 هزار مگاوات بیشتر است.
این حجم افزایش استفاده از توان نیروگاهی، باعث شده که تمام تاسیسات 
صنعت برق به صورت پرفشار در حال استفاده باشند؛ تا جایی که گفته می شود 

همین موضوع، منجر به افزایش حوادث در شبکه شده است.
شاید بر همین اساس بود که در زمان خاموشی های هفته گذشته، از خروج 
برخی واحدهای نیروگاهی از مدار بهره برداری خبر آمد. گزارش ها نشان می داد 
که روز یک شنبه هفته گذشته نیروگاه بوشهر به دلیل مسایل فنی با تمام ظرفیت 
در مدار نبود و روز دوشنبه نیز با وقوع حادثه ای فنی، 800 مگاوات از ظرفیت تولید 

برق نیروگاه نکا از مدار بهره برداری خارج شد.
کاهش نرخ رشد ظرفیت نیروگاهی

در این میان، در گزارشی که سندیکای صنعت برق ارائه داده، مشاهده می شود 
که نرخ رشد ظرفیت نیروگاهی کشور کاهشی بوده است؛ تا جایی که نرخ رشد 
ظرفیت نیروگاهی کشور از 8.8 درصد در سال 1389 به 2.2 درصد در سال 
1399 کاهش یافته و رشد متوسط سالانه در 10 سال گذشته 3 درصد بوده 

است.
این در شرایطی است که به گفته علی بخشی، رییس هیات مدیره سندیکای 
از مجموع سرمایه گذاری  تولید  اخیر سهم بخش  پنج سال  در  برق،  صنعت 
ارزی  معادل  می دهد:  توضیح  وی  است.  بوده  درصد   15 حدود  انجام شده 
سرمایه گذاری انجام شده نشان می دهد که روند سرمایه گذاری در صنعت برق از 
سال 1387 نزولی شده و از 6.5 میلیارد دلار در سال 1387 به 0.63 میلیارد 
دلار در سال 1399 رسیده است. این روند نزولی سرمایه گذاری با روند نزولی نرخ 
رشد افزایش ظرفیت نیروگاهی کشور هم همخوانی دارد. این در حالی است که 
روند رشد تقاضا در دهه گذشته صعودی بوده و به طور متوسط پنج درصد رشد 

داشته است.
به اعتقاد وی، روند رشد ظرفیت تولید برق کشور در 10 سال گذشته به طور 
متوسط نزولی بوده و متوسط رشد آن سه درصد بوده است. این تفاوت نرخ رشد 

منجر به شکاف عرضه و تقاضا می شود که در نتیجه آن حجم عرضه برق از حجم 
تقاضای برق جا مانده و منجر به خاموشی می شود.

محمد ملاکی، عضو سندیکای تولیدکنندگان برق می گوید: انتظار خاموشی ها 
از سال گذشته وجود داشت، زیرا بارش های زیادی اتفاق نیفتاد. به گفته وی، باید 
تمرکز روی نیروگاه های حرارتی وجود باشد و به دنبال توسعه آنها باشیم. نمی توان 
روی نیروگاه های تجدیدپذیر و آبی تکیه کرد؛ چراکه این نیروگاه ها وابسته به 

عواملی هستند.
ملاکی تاکید می کند: اگر سرمایه گذاری روی نیروگاه ها صورت نگیرد و تولید 

افزایش پیدا نکند، با چالش مواجه خواهیم بود.
بازی خطرناک رمزارزها

در این میان، در فضای خاموشی های پی در پی این روزها، بخش مهمی از 
انگشت اتهام به سمت مزارع استخراج رمز ارز رفته است؛ آن هم در شرایطی که 
این روزها زیاد شنیده می شود که ایران به بهشت ماینرها و صاحبان مزارع رمز ارز 

تبدیل شده است.
محمدحسین متولی زاده، مدیرعامل توانیر هفته گذشته در گزارشی اعلام کرد 
که طبق آمار، دو هزار مگاوات مصرف برق به مراکز استخراج رمز ارز اختصاص 

دارد.
توصیف محمدرضا جمالی، رییس کمیسیون بلاکچین اتاق بازرگانی درباره رمز 
ارزها این گونه است: ارز مجازی شبکه برق را وارد بازی خطرناکی کرده است. وی 
با محاسبه میزان برق مصرفی ماینرها، می گوید: زمانی که تعداد ماینرها  در سال 
98 بین 80 هزار تا 350 هزار دستگاه تخمین زده می شد، با توجه به مصرف 55 
هزار مگاوات برق در تابستان، تخمین زده می شد که 0.16 تا 0.7 درصد از برق 
تولیدی در ایران توسط ماینرها مصرف می شود. این میزان برق، با برق مصرفی 

١٣6 هزار نفر تا  595 هزار نفر برابری می کرد.

وی تاکید می کند: شاید فعالیت مزارع استخراج ارز دیجیتال در برخی نقاط، 
مانند نقاطی در کنار یک شهر کوچک مشکل درست می کرد؛ به این دلیل که 
بیشتر ماینینگ در مزارع ماینتینگ یا سوله ها انجام می شد، ولی سیاست غلط 
دولت و وزارت نیرو باعث شد که به ماینینگ خانگی روی آورده شود که مثل موریانه 

کل شبکه برق را با مشکل مواجه می کند و امکان کنترل از دست رفت.
جمالی با ذکر این نکته که با توجه به بالا رفتن مصرف، تخمین من این که بیش 
از یک میلیون دستگاه ماینر در ایران مشغول به کار است، عنوان می کند: تخمین 
زده می شود که در سال 99 میزان مصرف به حدود 2 درصد رسیده و این یک بازی 
ناپایدار از نظر من است که به مرور با توجه به کثیف بودن برق ما و اینکه 93 درصد 

از برق ما از سوخت های فسیلی تهیه می شود، مشکل ساز می شود.
ایران در میان ۷ کشور جهان با بیشترین میزان استخراج رمزارز

هفته گذشته گزارشی منتشر شد مبنی بر این که به دلیل تعرفه های تخفیفی، 
ایران جزو 7 کشوری است که بیشترین میزان استخراج رمز ارز جهان در آن صورت 
می گیرد. محمد خدادادی، مجری طرح تامین برق مراکز استخراج رمز ارزها در 
توانیر در توضیح این موضوع می گوید: در حال حاضر چین، روسیه، آمریکا، 
قزاقستان، کانادا، ایسلند و ایران، 7 کشوری هستند که بیشترین میزان استخراج 

رمز ارز در آنها صورت می گیرد.
به گفته او، عامل اصلی شیوع پدیده استخراج غیرمجاز رمز ارزها در ایران، وجود 
تعرفه های مخفف حامل های انرژی و بسیار ناچیز در مقایسه با قیمت های جهانی 

است.
خدادادی با اشاره به شناسایی و جمع  آوری 3646 مرکز غیرمجاز استخراج 
رمز ارز با 196 هزار و 233 دستگاه ماینر، متذکر می شود: توان مصرف برق این 
تعداد مرکز غیرمجاز رمز ارز، بیش از 570 مگاوات بود. برای تولید این میزان برق و 
رساندن آن به محل مصرف، باید نیروگاهی به بزرگی 800 مگاوات احداث می شد.
طبق اعلام وزارت نیرو، استخراج یک بیت کوین به بیش از 300 مگاوات ساعت 
برق نیاز دارد که این میزان بیشتر از برق مصرفی حدود 35 هزار واحد مسکونی در 
یک شبانه روز است. همچنین مصرف برق یک ماینر 2 تا 3 کیلوواتی به میزان 35 
پنکه یا 15 یخچال فریزر است. ماینری با این مشخصات همچنین به اندازه 5 کولر 

آبی یا یک کولر گازی برق مصرف می کند.
توقف فعالیت مزارع رمز ارز غیرمجاز

تازه ترین گزارش ها نشان می دهد از ابتدای امسال بیش از 240 مزرعه غیرمجاز 
استخراج رمزارز با یک هزار و 147 دستگاه ماینر در سطح تهران بزرگ، کشف و 
جمع آوری شده است. قائم مقام مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق تهران در 
حاشیه نشست کمیته مقابله با مزارع و مراکز استخراج غیرقانونی رمز، از کشف 
13 مزرعه غیرمجاز دیگر که در زمینه استخراج غیرقانونی ارز دیجیتال فعال بودند 
نیز خبر داد. کامبیز ناظریان اعلام کرده است؛ با هوشیاری بازرسان مناطق و 
کارشناسان حراست و همراهی عوامل قضایی و انتظامی، طی 5 روز، 107 ماینر 
غیرمجاز دیگر، توسط شرکت توزیع نیروی برق تهران بزرگ، کشف و جمع آوری 
شد. از این تعداد، 78 ماینر در واحدهای مسکونی و 29 ماینر در مراکز تجاری، 
نصب بودند که ضمن جمع آوری، وصول مبالغ ریالی خسارات وارد به شبکه برق 
طبق قوانین جاری وزارت نیرو در دستور کار قرار گرفته است. وی تاکید کرده 
است؛ دستگاه های استخراج ارز دیجیتال، تجهیزاتی پرمصرف بوده و بار زیادی را 

به شبکه برق کشور وارد می کنند.

استخراج یک بیت کوین مساوی مصرف برق ۳۵ هزار واحد مسکونی است؛

معاون فنی سازمان صنایع کوچک:بازی عجیب رمزارزها با برق خانگی

شهرک های صنعتی از شمول
 اعمال خاموشی معاف شدند

معاون فنی سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران گفت: مصوبه 
اعمال  از شمول  را  تیرماه، شهرک های صنعتی  وزیران مورخ شانزدهم  هیات 

خاموشی برق معاف کرد.
»فتحعلی محمدزاده« افزود:  این موضوع مطابق تبصره 3 ماده 3 مصوبه مورخ 

شانزدهم تیرماه هیات وزیران است.
وی گفت:  این مهم با توجه به مصرف اندک برق در واحدهای صنعتی مستقر 
در شهرک ها نسبت به صنایع بزرگ، اشتغال زایی بالا و استقرار تعداد زیادی واحد  
صنعتی درحال بهره برداری با تدبیر وزیر صنعت، معدن و تجارت به منظور صیانت 
از ظرفیت های اقتصادی در آنها، حفظ روند تولید و تامین معیشت مردم مصوب 

شده است.
این مقام مسوول خاطرنشان کرد: این مصوبه از همان تاریخ ابلاغ شده برای 
برق  توزیع  منطقه ای  و  برق  شرکت های  به ویژه  ذی ربط  اجرایی  دستگاه های 

لازم الاجرا بوده و در حال اعمال شدن است.
وی در عین حال گفت: به جز اندک خاموشی هایی در برخی از شهرک های 
صنعتی در بعضی استان ها که آن هم به دلیل بی اطلاعی مسوولان آن استان 
بوده، برق همه صنایع مستقر در شهرک ها وصل است، فعالیت های تولیدی و 

اقتصادی آنها ادامه دارد و بر اجرای مصوبه نظارت می شود.
معاون فنی سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران در ادامه با اشاره 
به برخی آمارها، اظهار داشت: پارسال سهم مصرف برق صنعتی کشور 104 
میلیون و 296 هزار مگاوات بود که در مقایسه با سال 98 رشد 9 درصدی داشته 
است. محمدزاده ادامه داد: از کل برق تولیدی کشور در سال گذشته، 36.3 درصد 

در بخش صنعت مصرف شد.
وی اضافه کرد: تا پایان سال 99، میزان 9 هزار و 941 مگاوات برق برای 828 
شهرک صنعتی کشور در فازهای  های عملیاتی آنها توسط وزارت نیرو برق  تامین 

شده است
معاون فنی سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران یادآور شد: اکنون 
بیش از 48 هزار واحد بهره بردار در شهرک های صنعتی سراسر کشور وجود دارند 

که 96 هزار نفر در آنها مشغول به کار هستند.
وی تصریح کرد:  شهرک های صنعتی در حقیقت  یکی از دستاوردهای با ارزش 
نظام اسلامی و نتیجه و ثمره انقلاب شکوهمند اسلامی است و باید با همه توان از 
این سرمایه گزاری ارزشمند و پویا صیانت کرد  و نسبت به توسعه همه جانبه آن برای 
توسعه و استقرار صنایع کوچک که محور توسعه صنعتی کشور هستند اقدام کرد.

محمدزاده بیان داشت: شهرک ها و نواحی صنعتی با وجود همه مشکلاتی که 
در زمینه تامین زیرساخت ها  دارند، اما امروز توانسته اند به ازی هر مگاوات برق 
تامین شده که دراختیار گرفته اند زمینه اشتغال 96 نفر را فراهم کنند. وی در عین 
حال خاطرنشان کرد: با وجود ظرفیت های یاد شده، اما هنوز واحدهای صنعتی و 
تولیدی مستقر در شهرک ها در فاز عملیاتی به میزان هشت هزار و 530 مگاوات 
کسری برق مواجه اند، بر این اساس ضروری است دستگاه های اجرایی مربوطه 
به وظایف قانونی خود به منظور اجرای ماده 81 قانون تنظیم بخشی از مقررات 
مالی دولت  و ماده 54 احکام دائمی قانون برنامه به تعهدات خود برای تامین 

زیرساخت های لازم تا درب شهرک های صنعتی عمل کنند.

سخنگوی صنعت برق اعلام کرد:

واردات برق از 3 کشور همسایه
و  آذربایجان  جمهوری  ترکمنستان،  از  اینکه  بیان  با  برق  صنعت  سخنگوی 
ارمنستان برق وارد می شود، گفت: صادرات برق به غیر از حدود 50 مگاواتی که 
به افغانستان انجام می شود، قطع است. »مصطفی رجبی مشهدی« روز یکشنبه 
در صفحه اینستاگرام خود نوشت: برق ناچیزی هم که به افغانستان صادر می 
شود، براساس ضرورتی است که وجود دارد. وی ادامه داد: در عین حال برق از 
سه کشور ترکمنستان، جمهوری آذربایجان و ارمنستان به میزان حداقل 400 
تا حداکثر 650 مگاوات وارد می شود. سخنگوی صنعت برق با اشاره به شرایط 
آب و هوایی حاکم بر جهان گفت: این کشورها هم شرایط آب و هوایی دارند که 
برق بیشتری نمی توانند در اختیار ما قرار دهند. رجبی مشهدی خاطرنشان کرد: 
علاوه بر آن، شبکه های انتقال نیز بیش از این مقدار را نمی توانند انتقال دهند. 
وی بهترین روش را رعایت مدیریت مصرف دانست و افزود: کاهش ساعت کار 
اداری و نیز تعطیل شدن پنجشنبه ها کمک بزرگی به صنعت برق کرد. سخنگوی 
صنعت برق ادامه داد: فروشندگان لوستر بیشترین مصرف برق را دارند که باید 
با خاموش کردن لامپ های اضافه مدیریت کنند. رجبی مشهدی روشن ماندن 
تابلوهای تبلیغاتی و چراغ نماهای ساختمان را از دیگر عمده مصرف برق اعلام 
کرد و گفت: باید در ساعت اوج مصرف این روشنایی ها خاموش شوند. وی گفت: 
گرچه مشترکان پر مصرف 6 درصد کمتر شده اند اما آن تعدادی که باقی مانده 
اند 14 برابر کم مصرف ها مصرف می کنند. سخنگوی صنعت برق افزود: به این 
مشترکان تذکر داده شده و تعرفه های بالاتر هم وضع شده اما این رقم تعرفه به 

دلیل تمکن بالای مالی، آنها را مجاب برای صرفه جویی نمی کند.

سهام عدالت گرو بگذارید
 وام ۷ میلیونی بگیرید

با توجه به بخش نامه بانک مرکزی، دارندگان سهام عدالت و همه سرپرستان 
می کنند،  دریافت  را  معیشتی  یا  نقدی  یارانه های  از  یکی  حداقل  که  خانوار 

می توانند تا سقف هفت میلیون تومان کارت رفاهی دریافت کنند.
به گزارش ایسنا، حدود دو هفته قبل، بانک مرکزی شیوه نامه صدور کارت رفاهی 
را به پنج بانک ملت، ملی، تجارت، صادرات و رفاه کارگران ابلاغ کرده است که 
طبق آن هر یک از این بانک ها باید تا سقف 200هزار فقره کارت رفاهی صادر 

کنند.
بر این اساس، همه اشخاص حقیقی از جمله دارندگان سهام عدالت که تاکنون 
هیچ میزان از سهام خود را نفروخته اند و همه سرپرستان خانوار که حداقل یکی از 
یارانه های نقدی یا معیشتی را دریافت می کنند، می توانند تا سقف هفت میلیون 

تومان کارت رفاهی دریافت کنند.

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:

1-رأی شماره 139960330002014710 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430002000118 مربوط به محمدعلی 
سعدآبادی فراهانی فرزند اسداله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 176/55 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 1866 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 

36574 مورخ 55/9/15 دفترخانه 6 قم )م الف10465(
2-رأی شماره 139960330002017941 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002000991 مربوط به زین العابدین 
ابرقوئی فرزند ابوالقاسم درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 64/15مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 2479/1/51اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از ابوالفضل 

هندیانی صفحه 203 دفتر 316)م الف10466(
به پرونده کلاسه 1398114430002000181 مربوط به حسن  3-رأی شماره 140060330002001928 مربوط 
مهربانی فرزند عبدالعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 70/54 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 2159/1/93اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

حسن فهیمی صفحه 226 دفتر 581)م الف10504(
 -4رأی شماره 140060330002004886 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002002221 مربوط به رقیه لطفی 
فرزند غیب علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 77/50مترمربع پلاک شماره فرعی 
از 2171 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از هرمز مسعودی و 

خسرو مسعودی)م الف10506(
5-رأی شماره 140060330002004162 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002002739 مربوط به حسینعلی 
صفائی فرزند قربانعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 76/50مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 1567/5اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از عباس افسر 

صفحه 238 دفتر 297)م الف10508(
مریم  به  مربوط  کلاسه 1399114430002001550  پرونده  به  مربوط  شماره 140060330002004733  6-رأی 
ابراهیمی فرزند امان اله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 70/23 مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 2602/74اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 42011 

مورخ 1399/6/13 دفترخانه 46 قم ) الف10509(
7-رأی شماره 140060330002004197 مربوط به پرونده کلاسه 1393114430002000818 مربوط به حسین 
فتاحی دولت آبادی فرزند ابراهیم در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 60 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 2527 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 33861 

مورخ 93/6/10 دفترخانه 47 قم)م الف10510(
8-رأی شماره 140060330002004797 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002000943 مربوط به حجت اله 
بگ محمدی فرزند صفرعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 64 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 2302/2 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 452 

دفتر 679)م الف10511(

9-رأی شماره 140060330002004205 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002002814 مربوط به کرمعلی 
مولائی فرزند قربانعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 125مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 1956/462 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حبیب 

اله خارکن طی سند قطعی شماره 21427 مورخ 52/1/22 دفترخانه 6 قم )م الف10513(
10-رأی شماره 139860330002021962 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002004448 مربوط به عباسعلی 
پژمان فرزند عروجعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت78/58 مترمربع پلاک شماره 
1968اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از ابوالفضل شاکری و زهرا 

شاکری و معصومه شاکری و سکینه شاکری)م الف10514(
11-رأی شماره 140060330002004831 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002001924 مربوط به حوریه 
آقامحمدی فرزند علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 60مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 2143 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از احمد و اکبر 

قراجه داغی اولامچی صفحه 532 دفتر 118)م الف10515(
12-رأی شماره 140060330002004757 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002003140 مربوط به حسن 
صادقی فرزند غلامرضا در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 77/79 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از باقیمانده 2724 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 

31451 مورخ 1398/7/8 دفترخانه 70 قم)م الف10516(
13-رأی شماره 140060330002004785 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002002531 مربوط به خدیجه 
سیمین فرزند حسن در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 56/95مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 2302/1/50اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

محرمعلی پیل افکن صفحه 43 دفتر 242)م الف10519(
14-رأی شماره 140060330002004814 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430002000116 مربوط به مجتبی 
ضربتی فرزند محمدرضا در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 48/50 مترمربع پلاک 
شماره 202فرعی از 2540اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعیت صفحه 

540 دفتر 120)م الف10572(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی 
آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نخواهد بود. 
)ایمان و مواجهه اقتصادی(
تاریخ انتشار نوبت اول:۱4۰۰/۰4/۲۱ 
تاریخ انتشارنوبت دوم:۱4۰۰/۰۵/۰۶
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330001001472 شماره  1-رای 
در  محمدتقی  فرزند  مرفه  حسین  به  مربوط   1400114430001000015
شماره  پلاک  مترمربع   98/30 مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ 
10473/6اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی 

به شماره 49165 مورخ 1399/02/24 دفترخانه 52 قم)م الف 10462(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330001002949 شماره  رای   -2
13989114430001000063 مربوط به محمدمحسن ترکمنی فرزند عباس 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 452/34 مترمربع پلاک شماره 
62 فرعی از 10487اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 
مبایعه نامه عادی مع الواسطه از عباس ترکمنی خریداری طبق سند مشاعی 
صادره در دفتر 516 صفحه 166 و به موجب سند قطعی شماره 32214 مورخ 

55/01/16 دفتر 6 قم)م الف 10463(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330001014709 شماره  رای   -3
13989114430001000650 مربوط به حسین قادری فرزند علی محمد 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 183/37 مترمربع پلاک شماره 
اداره یک قم سند  واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک  10275 اصلی 

مالکیت مشاعی صادره در دفتر 636 صفحه 400 و دفتر 883 صفحه 111 و 
114 )م الف 10464(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330001016050 شماره  4-رای 
احمدعلی  فرزند  امینی  علی  عین  به  مربوط   1399114430001001392
به مساحت 45/60 مترمربع پلاک شماره  باب ساختمان  در ششدانگ یک 
11578/60اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه 
نامه عادی مع الواسطه از حسن جمال بیدگلی و آغا بلوری بیدگلی از سند قطعی 

30176 مورخ 59/12/19 دفترخانه 16 قم )م الف 10467(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330001001277 شماره  5-رای 
13999114430001001389 مربوط به فاطمه نفری جمکران فرزند حبیب 
الله در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 48/70مترمربع پلاک شماره 
11135/991 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه 
نامه عادی خریداری مع الواسطه از سید احمد مدرسی صادره در دفتر 182 

صفحه 559)م الف 10468(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330001000118 شماره  6-رای 
حسن  فرزند  صحبت  اکبر  علی  به  مربوط   13989114430001002065
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 134/48مترمربع پلاک شماره 
1087/3اصلی و باقیمانده 1087/4 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 
ملک اداره یک قم 1-سند مشاعی صادره در دفتر 208 صفحه 391 و دفتر 55 

صفحه 368 و به موجب سند قطعی شماره 44699 مورخ 76/08/05 دفترخانه 
11 قم نسبت به 5 سهم از پلاک 1087/3 اصلی 2-سند مشاعی صادره در سه 
جلد سند مالکیت، به موجب سند قطعی شماره 44699 مورخ 76/08/05 
دفترخانه 11 قم نسبت به 5 سهم از پلاک باقیمانده 1087/4 اصلی ()م الف 

)10505
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330001000937 شماره  7-رای 
فرزند  اقدم  صمدانی  سیدعلی  به  مربوط   1399114430001000636
سیدکاظم در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 88 مترمربع پلاک شماره 
7921 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به 

شماره 10184 مورخ 1393/10/25 دفترخانه 74 قم)م الف 10508(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330001001577 شماره  8-رای 
1399114430001002191 مربوط به محمدعلی رحیمیان فرزند محمدباقر 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 139/50 مترمربع پلاک شماره 
10586اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به 

شماره 50203 مورخ 57/04/28 دفترخانه 3 قم)م الف 10512(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330001001469 شماره  9-رای 
1399114430001000961 مربوط به علیرضا کرمانی فرزند ابوالقاسم در 
ششدانگ یک باب کارگاه به مساحت 4500/18 مترمربع پلاک شماره 3/132 
اصلی واقع در قم بخش 4 حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 

23543 مورخ 1398/09/23 دفترخانه 74 قم)م الف 10517(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330001000936 شماره  10-رای 
1399114430001001652 مربوط به حسین صالحی منش فرزند عباس 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 250 مترمربع پلاک باقیمانده 
10773اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت 
مشاعی صادره در دفتر 346 صفحات 185 و 188 به موجب سند قطعی به 

شماره 68246 مورخ 1387/08/02 دفترخانه 11 قم)م الف 10518(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که 

صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان ومواجهه اقتصادی(
نوبت اول:۱4۰۰/۰4/۲۱
نوبت دوم: ۱4۰۰/۰۵/۰۶
مهرداد میرشکرائی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 
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تیم فوتبال سایپا با شکست دو بر صفر مقابل استقلال تهران 23 امتیازی 
ماند تا در رده پانزدهم جدول بعد از ماشین سازی تبریز دومین گزینه سقوط 
به لیگ دسته اول در فاصله سه هفته مانده به پایان لیگ بیستم لقب بگیرد.
نارنجی پوشان پایتخت در حالی پس از سال ها حضور در لیگ برتر خطر 
سقوط را احساس می کنند که ابتدای فصل ابراهیم صادقی هدایت آنها 
را بر عهده داشت. نتایج نه چندان قابل قبول صادقی در قامت سرمربی 
سایپا باعث برکناری وی از سوی مهرداد سراجی شد. مدیرعامل این باشگاه 
برای بهبود شرایط نارنجی پوشان در جدول سراغ دستیار فرهاد مجیدی در 
استقلال رفت تا شاید فراز کمالوند بتواند این تیم را از منطقه خطر دور کند.
انتقال کمالوند از استقلال به سایپا هر چند مورد انتقاد هواداران تیم آبی 

قرار گرفت و دلخوری هایی را نیز ایجاد کرد اما فرهاد مجیدی از تصمیم 
کمالوند حمایت کرد تا او امور فنی خودروسازان را بر عهده بگیرد.

کمالوند با قراردادی تا پایان فصل و از ابتدای هفته بیستم لیگ برتر وارد 
باشگاه سایپا شد تا این تیم را در لیگ برتر حفظ کند. او در حالی هدایت 
سایپا را بر عهده گرفت که این تیم در پایان هفته بیستم با 18 امتیاز در رده 

سیزدهم قرار داشت.
کمالوند با حضور در سایپا توانست فولاد را در هفته بیست و یکم با نتیجه 
دو بر یک شکست دهد. شروعی امیدوار کننده برای این تیم با سرمربی 
جدید که خیلی تداوم نداشت و نارنجی ها پس از این پیروزی دیگر رنگ برد 
را ندیدند و در 7 بازی بعدی نه تنها به پیروزی دست پیدا نکردند بلکه روند 

نزولی در پیش گرفتند و با کسب 5 امتیاز از 21 امتیاز ممکن به رده پانزدهم 
سقوط کردند.

باخت های متوالی اخیر سایپا مقابل پیکان تهران، پدیده مشهد، صنعت 
نفت آبادان و استقلال تهران باعث شد تا وضعیت نارنجی پوشان به حالت 

قرمز درآید.
تدبیر مهرداد سراجی برای برکناری ابراهیم صادقی و به خدمت گرفتن 
فراز کمالوند نتیجه عکس داد و با وجود تلاش هایی که صورت گرفت این 
تیم در وضعیت بحرانی قرار گرفته و در صورتی که رقیبانش در انتهای جدول 
بتوانند دیدارهای باقی مانده را با پیروزی به پایان برسانند، نارنجی ها به 

سقوط نزدیکتر خواهند شد.
سایپا در حالی مقابل استقلال تن به شکست دو بر صفر داد که بازیکنان 
این تیم عملکرد ایده آلی نداشتند و تاکتیک های کادر فنی نیز عملا کمکی 
به این تیم نکرد تا تیم فرهاد مجیدی به یک پیروزی بی دردسر دست پیدا 
کند. این عملکرد فنی هر چند با نقدهایی مواجه است اما سرمربی نارنجی 
ها بعد از بازی انگشت اتهام خود را سمت کوروش ملکی گرفت تا دروازه بان 

این تیم را با صحبت هایش عامل شکست معرفی کند.
کمالوند در اظهار نظری که کمی عجیب و دور از حرفه ای گری بود به 
انتقاد از عملکرد دروازه بانش هنگام زدن ضربه پنالتی استقلال اشاره و 
تاکید کرد که او به دروازه بانش گفته کدام سمت برود اما گلر این تیم به 

جهت مخالف گفته او رفته است!
سرمربی سایپا اتهاماتش را به همین حد بسنده نکرد و عنوان کرده اتفاقات 
درون رختکن تیمش عجیب است. او ابراز امیدواری کرده که این اتفاقات 
بیرون از باشگاه طراحی نشده باشند. این اظهارات در حالی عجیب به نظر 
می رسد که کمالوند از شرایط سایپا قبل از قبول مسئولیت خبر داشته و اگر 

فکر می کرد شرایط مناسب نیست نباید هدایت این تیم را قبول می کرد.
سایپا که یکی از تیم های باثبات در بیست دوره لیگ برتر ایران بوده با 
اتفاقاتی که این فصل برایش رخ داده در مسیر سقوط به لیگ دسته اول 
است. این در حالی است که مهرداد سراجی به عنوان مدیرعامل باشگاه و 
عضو هیات رئیسه فدراسیون فوتبال تمام تلاشش را به کار گرفته است تا این 
تیم را در لیگ برتر حفظ کند. سه دیدار حساس پیش رو برای سایپا حیاتی 
و تعیین کننده است. هر چند که ماندن نارنجی پوشان در لیگ برتر به نتایج 
تیم های دیگر هم بستگی دارد اما با شرایط فعلی این تیم در خطر سقوط 

به لیگ دسته اول قرار دارد.

تیمی که گزینه دوم سقوط شد؛

عملکرد ناامیدکننده سایپا با سرمربی جدید تجلیل از نیم قرن تلاش صادقانه به ورزش قم؛

سید جواد حسینی مردی تلاشگر
 و خستگی ناپذیر 

رضا ملکی
عصر جمعه پاسداشت  مردی تلاشگر و خستگی ناپذیر در ورزش قم گرامی داشته 
شد که خدمات شایان توجه وی در طول سال های بسیار در میان متولیان ورزش زبانزد 
عام و خاص بود . صحبت از مردی است که با تلاشهای بسیار خود در مسیر توسعه 
ورزش گام های اساسی برداشت و با 72 سال هنوز شاداب و خندان در مسیرهای 
معنوی به حرکت نویدبخش خود ادامه میدهد. سید جواد حسینی چهره آشنای 
ورزش قم در حرکتی زیبنده که از طرف دو باشگاه فرهنگی ورزشی صنعت نفت و 

هلال احمر برگزار گردید مورد تجلیل کهن کسوتان ورزش قم قرار گرفت.

 فرازی از زندگینامه پربار سید ورزش ولایت که از 14 سالگی در زمین های خاکی و 
قلوه سنگهای کنار رودخانه قم آغاز گردید نوید یک چهره سریع و دونده را در خط آتش 
تیمهای امید جوانان- پاس و هلال احمر را متجلی می ساخت ، سید جواد حسینی 
در قالب یک بازیکن شاخص در فوتبال قم درخشید و با وصل به جمعیت هلال احمر 
و استخدام در این مجموعه وزین توانست با کوششی پیگیر در سال 1377 مجتمع 
زیبای هلال احمر را که نقش بسیار زیادی در توسعه ورزش قم داشت  را راه اندازی 

نماید.
 میتوان گفت ساخت مجموعه هلال احمر با همت این مرد دوست داشتنی و تلاش 
های استاد عقیقی مدیریت وقت هلال احمر توانست مجموعه گرانسنگی را در قلب 

کویر نمایان سازد که هر روز صدها جوان برومند قمی از آن در حال استفاده هستند .
 در سال 88 با اتمام خدمات شایسته وی بعد از 30 سال کار و تلاش در هلال احمر، 
4 سال نائب رئیس هیئت فوتبال، 3 سال رئیس دفتر تیم صبای قم و دو سال مدیر 
پشتیبانی تیم صبا در لیگ برتر فوتبال بود که بهترین تصویر در ذهن پیشکوستان 
ارزنده فوتبال قم زمانی نقش بست که با همت و تلاش این مرد نازنین بیش از 66 
نفر از بزرگان فوتبال قم در بین دو نیمه  بازیهای تیم صبا در لیگ برتر مورد تجلیل قرار 
گرفتند، اهداء سکه و شاخه گل بهانه ای بود که قدیمی های فوتبال بعداز سالها در 
مستطیل سبز دیده شوند و این حرکت زیبنده سالهای سال در اذهان کهن کسوتان 

فوتبال قم باقی ماند. 
سیدجواد حسینی در تغییر و تحولات دو مجموعه شهید حیدریان و تختی که با 
تلاشهای آستانه مقدس حضرت معصومه )س( قرار بود به این آستانه شریف منتقل 

یابد نقش آفرینی بسیاری داشت.
تلاشهای بسیار وی در کنار عباس جهان بین مدیر کل وقت اداره کل ورزش و 
جوانان بعد از یکسال و نیم جواب داد و نهایتاً با حکم حکومتی مقام معظم رهبری این 

مجموعه به ورزش قم بازگشت.
 وی تاسف خود را در خصوص نابودشدن تیم صبای قم اینگونه توصیف نمود» با 
همت و پی گیری برادران ارجمند آقایان جهان بین  و رمضان بیگی تیم صبا را از تهران 
به قم آوردیم دیدمان این بود که 40درصد بازیکنان قمی به مجموعه اصلی تیم صبا 
اضافه گردد در سال اول 8 بازیکن مستعد قمی به تیم اول صبا در لیگ برتر اضافه شد 
اما باتوجه به عدم توجه مسئولان هم تیم صبا نابود شد و هم انگیزه در میان نسل جوان 

فوتبال ما نابود گردید.
 وی با اشاره به سالها تلاش در عرصه ورزش به جوانهائی اشاره کرد که پیش از 1200 
تن از آنها در سالهای حضور وی در مجموعه هلال احمر در رشته های مختلف آموزش 
دیدند ونفرات شایسته ای از آنان در بدنه تیمهای مطرح قمی به مسابقات قهرمانی 
کشور اعزام گردیدند. سیدجواد حسینی در پایان گفتگوی ما با او گفت خداوند منان 
را شاکرم که به سبب حرکت مثبت در زندگی و توجه خاص به ورزش هم اکنون فرزندان 

برومندی دارم که به آنان افتخار می کنم .
وی از کلیه دست اندرکاران برگزاری این همایش بزرگ تشکری ویژه داشت و از 
مسئولان خوددر هلال احمر که سالها افتخار خدمت و همکاری با آنها را داشت به 

نیکی یاد کرد.
 زیباترین لحظه برگزاری مراسم تجلیل از استاد سیدجواد حسینی آنجائی بود که 
نوه های عزیز این مرد دوست داشتنی با اهداء و شاخه های گل از پدربزرگ عزیزشان 
تجلیل کردند و تابلوفرش منقش به عکس استاد که با دستان مدیران هلال احمر به 

ایشان اهداء شد از ویژگی های خاص این این مراسم به یادماندنی بود.

طلسم آرژانتین و مسی شکسته شد؛ 

آلبی سلسته پادشاه ماراکانا و کوپاآمریکا
 آرژانتین با شکست برزیل در فینال کوپاآمریکا بعد از 28 سال یک جام بین المللی را 
کسب کرد و مسی برای اولین بار با تیم ملی بزرگسالان آلبی سلسته به قهرمانی رسید.

تیم های ملی فوتبال برزیل و آرژانتین از ساعت 4:30 دقیقه صبح  روز یکشنبه به 
وقت تهران در ورزشگاه ماراکانا برگزارکننده دیدار فینال جام ملت های آمریکای جنوبی 
موسوم به کوپا آمریکا بودند که در پایان آلبی سلسته با عبور از رقیب سنتی خود با 

نتیجه یک بر صفر فاتح این دوره از مسابقات شد.
سوپرکلاسیکو با درگیری های فراوانی آغاز شد.برعکس تیته، اسکالونی تغییرات 
زیادی را در ترکیب آرژانتین به وجود آورده بود. بازیکنان بارها روی هم خطا کردند و داور 

اروگوئه ای هم یک کارت زرد به هر تیم داد.
در دقیقه 22 مهمترین اتفاق ممکن رخ داد. ارسال پشت مدافعان رودریگو دی پائول 
در حالی به آنخل دی ماریا رسید که رنان لودی می توانست در بین راه توپ را مال 
خود کند ولی ناکام ماند تا ستاره باتجربه پاریسن ژرمن با یک کنترل خوب و ضربه ای 
هنرمندانه از بالای سر ادرسون مورائس، آرژانتین را یک بر صفر پیش بیندازد. نیمه 

نخست با همین یک گل به اتمام رسید.
با آغاز نیمه دوم، بابی فیرمینو برای میزبان به زمین آمد تا برزیل آهنگ تهاجمی 
بیشتری به خود بگیرد. آنها یک بار توسط ریچارلیسون به گل دست پیدا کردند ولی 

این گل به درستی آفساید گرفته شد.
در ادامه دفاع منظم آرژانتین تمام راه های منتهی به دروازه آلبی سلسته را بست و تنها 

یک بار امیلیانو مارتینز مجبور به انجام واکنش شد.
حملات نامنظم برزیل و ضدحمله های آرژانتین به گلی منجر نشد تا شاگردان لیونل 

اسکالونی بعد از 71 سال برزیل را در ماراکانا شکست دهند.
این نخستین قهرمانی آرژانتین بعد از 28 سال در تورنمنت های مختلف بود که به 
دست آمد. آنها حالا با 15 قهرمانی در کنار اروگوئه پرافتخارترین تیم تاریخ کوپا آمریکا 
هستند. برزیل نیز بعد از 5 قهرمانی، در ششمین میزبانی در کوپا آمریکا برای اولین بار 

در رسیدن به جام ناکام ماندند.
لیونل مسی هم برای اولین بار در تیم ملی بزرگسالان آرژانتین به قهرمانی رسید و پس 

از چهار شکست در فینال های مختلف به نخستین جام دست پیدا کرد.

معاون بین الملل باشگاه استقلال با تائید نامه ارسالی به 
این باشگاه اعلام کرد خبر بسته شدن قطعی پنجره نقل و 
انتقالات این باشگاه صحت ندارد و به محض پرداخت پول 

مشکل نقل و انتقالات این باشگاه حل خواهد شد.
کاظم قیم در خصوص دو پرونده باشگاه استقلال در 
فیفا و  خبر» بسته شدن قطعی پنجره نقل و انتقالات« در 
پیش فصل گفت: متاسفانه این خبر از اساس کذب است و 

بهتر است بگوییم فاجعه مدیریتی در برخی از رسانه ها رخ 
داده که با کمترین اطلاعات اقدام به انتشار اخباری از این 
دست در شرایطی می کنند که استقلال روزهای خوبی را 

سپری کرده و برای دیدار دربی آماده می شود.
وی عنوان کرد: دو نامه به دست باشگاه رسیده که اولی 
درباره موضوع لکیچ است و پرونده دوم نیز به دیاباته باز می 
گردد که در هر دو رای صادر شده، به صراحت این موضوع 

قید گردیده که پنجره نقل و انتقالاتی باشگاه استقلال فورا 
بعد از پرداخت پول باز خواهد شد و مجموع این دو شکایت 

نیز حدود 50 هزار دلار است.
قیم در ادامه عنوان کرد: شکایت آقای دیاباته مربوط 
به آذرماه سال 1399 است که ایشان در آن زمان تمامی 
مطالبات خود را دریافت کرده بودند و دلیل طرح شکایت 
نیز دریافت جریمه دیرکرد پرداخت حقوق به مبلغ 180 

هزار دلار بود که در نهایت با لایحه دفاعیه باشگاه این رقم 
به نزدیک به 20 هزار دلار تقلیل پیدا کرد و حکم صادره نیز 

جهت پرداخت این عدد است.
او اضافه کرد: مطمئنا با نزدیک شدن به فصل نقل و 
انتقالات، مدیران باشگاه ضمن پرداخت جریمه های در 
نظر گرفته شده از سوی فیفا برای باز کردن پنجره نقل و 

انتقالاتی اقدام خواهند کرد.

معاون بین الملل باشگاه استقلال:

بسته شدن قطعی پنجره نقل و انتقالات کذب است

پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس گفت: بازیکنان تیم راه قهرمانی را بلد هستند و با وجود همه مشکلات این پرسپولیس 
است که دوباره قهرمان می شود.

حامد کاویناپور با اشاره به برتری پرسپولیس برابر آلومینیوم اراک در هفته بیست و هفتم لیگ برتر فوتبال اظهار داشت: 
بازی خوبی را از پرسپولیس شاهد بودیم. تیم با عملکردی هوشمندانه توانست در این مسابقه به برتری برسد و بابت این 

موضوع خوشحال هستیم. به بازیکنان و اعضای تیم هم بابت این برد تبریک می گویم.
وی افزود: آلومینیوم تیم بدی نبود و همانطور که دیدید این تیم شگفتی لیگ امسال بود. آنها نتایج خوبی گرفتند و شانس 
کسب سهمیه داشتند. به همین خاطر با انگیزه بالایی مقابل تیم به میدان رفتند اما پرسپولیس مانند همیشه هوشمندانه 

بازی کرد و توانست به هدفش که برتری بود برسد.
پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس با اشاره به همیت سه امتیاز این دیدار خاطرنشان کرد: همانطور که می دانید این 
مسابقه جدال پیش دربی محسوب می شد و امتیاز واجب بود. با این برتری دوباره اعتماد به نفس خوب به اردوی تیم 

بازگشت و در نهایت هم تیم با شرایط خوبی به استقبال دربی خواهد رفت.
وی در رابطه با جدال روز پنجشنبه پرسپولیس برابر استقلال در فینال مرحله یک چهارم نهایی جام حذفی تصریح کرد: 
دربی شرایط خودش را دارد و فرقی ندارد که جام حذفی است یا لیگ؛ با عملکردی که پرسپولیس دارد تردیدی در موفقیت 

پرسپولیس نداریم.
وی در مورد رقابت سخت در بالای جدول با سپاهان برای قهرمانی تصریح کرد: من قبلا هم گفتم که پرسپولیس از نظر 
فنی برترین تیم ایران است. درست است که کار برای قهرمانی سخت است و باید در هفته های باقیمانده با تمام وجود 

تلاش کنیم اما این تیم راه قهرمانی را بلد است.
کاویانپور در مورد مشکلات مالی سرخپوشان در این مقطع حساس گفت: موفقیت در آرامش کسب می شود و بدون تمرکز 
سخت است که بخواهید در مسیر موفقیت گام بردارید. اما پرسپولیس توانایی خود را ثابت کرده و بازیکنان ما آنقدر با تجربه 

هستند که از این مقطع سربلند بیرون بیایند.

معاون اجرایی باشگاه استقلال ضمن انتقاد از صحبت های سرمربی پرسپولیس، گفت: آقای گل محمدی همه چهره 
واقعی شما را دیدند. افشاگری به ضرر خودت تمام می شود.

ناصر فریادشیران در واکنش به صحبت های مطرح شده از سوی سرمربی تیم پرسپولیس پس از دیدار این تیم برابر آلومینیوم 
اراک، اظهار داشت: یحیی گل محمدی جایگاه شما به شکلی نیست که بخواهید درباره مدیرعامل باشگاه استقلال اظهار 
نظر کنید و بهتر است که با شناخت حیطه اختیارات خود، سکوت کنید. هر زمان که مدیرعامل باشگاه پرسپولیس در رابطه 

با احمد مددی صحبت کرد، مدیرعامل استقلال جواب خواهند داد و بهتر است گل محمدی به کار فنی خود بپردازد.
وی در بخش بعدی صحبت های خود با تاکید بر اینکه سیاست باشگاه دور ماندن از هر گونه حاشیه است، تصریح کرد: 
هوچی گری آن کاری است که شما با ادعای فوتبال حرفه ای انجام می دهید. اگر تا به امروز کسی از جانب باشگاه استقلال 
صحبتی نکرده، به حرمت رقابت و احترام دو طرفه باشگاه ها است اما از این تاریخ به بعد اگر کسی علیه باشگاه استقلال 
صحبت کند، من تمام قد وارد عمل خواهم شد و اجازه نمی دهم از سکوت نجیبانه کادرفنی و مدیریت باشگاه استفاده شود.
معاون اجرایی جدید باشگاه استقلال با انتقاد از عدم صدور رای از سوی کمیته انضباطی و اخلاق، اضافه کرد: دلیل 
بیان صحبت ها این است که رفتارهای زشت و زننده او در دیدار گل گهر نادیده گرفته شد و حالا به خود اجازه می دهد 
صحبت های جدیدی را مطرح کند. اتفاقات زشت و زننده ای که چهره واقعی آنها را نشان داد. البته نزدیک به هشت کارت 
قرمز و زرد در طول فصل گواهی دیگری برای این ادعا است و خود او نیز به درستی اشاره کردند که امتیاز گرفتن در لیگ 

ایران با هوچی گری انجام می شود و احتمالا دلیل فاصله امتیازی دو تیم نیز همین موضوع است.
فریادشیران اضافه کرد: از کمیته های محترم اخلاق و انضباطی تقاضا دارم قبل از دربی به پرونده دیدار با گل گهر 
و البته فحاشی بازیکن حریف به هواداران استقلال بپردازند. توصیه من به عنوان یک پیشکسوت به شما این است که از 
واژه افشاگری کمتری استفاده کنید زیرا شما قطعا بازنده خواهید بود. تقاضا دارم تنها در بحث های فنی ورود کنید و از 
فرافکنی و هوچی گری دوری کنید. معاون اجرایی جدید باشگاه استقلال در شرایطی این صحبت ها را مطرح کرد که یحیی 

گل محمدی در نشست خبری پس از دیدار تیمش با استقلال برخی ها را هوچی گر خطاب کرده بود.

حامدکاویانپور:

 پرسپولیس راه قهرمانی را بلد است
معاون باشگاه استقلال: 

آقای گل محمدی، افشاگری به ضرر خودت تمام می شود

آگهی مزایده اتومبیل
آگهی مزایده یک دستگاه خودروی پژو ROA-مدل 1385 به شماره شهربانی 658 ط 54 ایران 22 مربوط به پرونده کلاسه 

:139904030011004296
موجب پرونده اجرایی کلاسه 139904030011004296 )با شماره بایگانی 9904595(، له: خانم زهرا بیگ لر با وکالت احمد 
کریمی یزدی و خانم زهرا مجدم علیه: وراث مرحوم علی ذاکری )محمد ذاکری، آمنه ذاکری، ستایش ذاکری، زهرا بیگ لر، و 
مجید ذاکری(، مستند سند ازدواج: شماره سند: 935، تاریخ سند: 1385/08/16 دفترخانه ازدواج40قم یک دستگاه خودروی 
ROA-مدل 1385 به شماره شهربانی 658 ط 54 ایران 22 با مشخصات ذیل برابر صورت جلسه 968 مورخ 1400/01/21 واقع 
در قم- خیابان ایستگاه- کوچه 15 – روبه رو مسجد- فرعی 6 – اولین پلاک سمت راست متعلق به مرحوم علی ذاکری )وراث مذکور( 

توقیف گردیده و از طریق مزایده به فروش میرسد:
مشخصات فنی خودرو براساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:

خودروی پژو ROA-مدل 1385- شماره شاسی 15406958 شماره موتور: 11685005892
توضیحات مورد مزایده توسط کارشناس رسمی دادگستری:

اتاق بدنه: 
اتاق از نظر ظاهری سالم، درب موتور تعویضی و رنگ شدگی غیر فابریک، آثار تورفتگی جزئی بر روی گلگیر عقب سمت چپ. 
آثار خط و خش بر روی درب های سمت راست مشهود است. آثار رنگ رفتگی جزئی بر روی درب صندوق عقب وجود دارد. سپر 
عقب سالم و سپر جلو رنگ پریدگی دارد. چراغ ها سالم به جز خطر عقب سمت چپ شکستگی دارد. آینه ها، شیشه ها، گیربکس، 
تودوزی و صندلی ها، سالم می باشد. باتری غیر فعال می باشد. تایرها سالم و در حد مطلوب می باشد. موتور سالم و در وضعیت 

خاموش بازدید شد.
خودرو فوق فاقد بیمه نامه شخص ثالث می باشد.

کارشناسان رسمی دادگستری آقای ابوالقاسم محسنی خودروی مذکور را به مبلغ350/000/000 ریال )سیصد و پنجاه میلیون 
ریال معادل سی و پنج میلیون تومان( ارزیابی نموده است.

مزایده خودروی مذکور از ساعت 9 صبح الی 12 ظهر روز شنبه 1400/05/09در اداره اجرای اسناد رسمی قم، واقع در خیابان 
ساحلی )لواسانی( نبش کوچه 7- طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم-اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می 

شود.
مزایده خودرو مذکور از مبلغ پایه 350/000/000 ریال )سیصد و پنجاه میلیون ریال معادل سی و پنج میلیون تومان( شروع و به 
بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده 
ثبت به شماره شبا IR 980100004076013207895693 با شناسه واریز 965108576100000002171323512006 
می باشد و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را 
ظرف مدت 5 روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف 
مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد 
شد ودر این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده 
مزایده خواهد بود در ضمن بدهی های خودرو اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن 
معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار 

براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد و چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد، مزایده روز اداری بعداز 
تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی وحق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. 

تاریخ انتشار: ۱4۰۰/۰4/۲۱
قوه قضائیه – اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم- اداره اجرای اسناد رسمی قم- مهدی روزخوش

-------------------------------------------------------
آگهی مزایده تلفن همراه

آگهی مزایده خط تلفن همراه اول به شماره  09125166018 مربوط به پرونده کلاسه 139904030011004296
به موجب پرونده اجرایی کلاسه 139904030011004296 )باشماره بایگانی 9904595( له: خانم زهرا بیگ لر با وکالت احمد 
کریمی یزدی و خانم زهرا مجدم علیه: وراث مرحوم علی ذاکری )محمدذاکری، آمنه ذاکری، ستایش ذاکری، زهرا بیگ لر، و مجید 
ذاکری( مستند سند ازدواج:  شماره سند: 935 تاریخ سند: 1385/08/16 دفترخانه ازدواج 40 قم خط همراه اول کارکرده به 
شماره 09125166018 متعلق به مرحوم علی ذاکری )وراث مذکور ( بازداشت شده است و بنابر درخواست وارده شماره 9248 
مورخ 1400/04/13وکیل بستانکار پرونده خط همراه مذکور متعلق به مرحوم علی ذاکری )وراث مذکور( از طریق مزایده بفروش 

می رسد:
خط کارکرده همراه اول به شماره 09125166018که قیمت فروش آن توسط اتحادیه صنف تعمیرکاران و فروشندگان تلفن ثابت و 

همراه قم به مبلغ 80/000/000 ریال )هشتاد میلیون ریال( ارزیابی شده است و از طریق مزایده به فروش میرسد.
خط کارکرده همراه اول به شماره 09125166018 که قیمت فروش آن توسط اتحادیه صنف تعمیرکاران و فروشندگان تلفن ثابت 

و همراه قم به مبلغ 80/000/000 ریال )هشتاد میلیون ریال( ارزیابی شده است و از طریق مزایده به فروش میرسد.
مزایده خط تلفن همراه مذکور از ساعت 9 صبح الی 12 ظهر روز شنبه 1400/05/09 در اداره اجرای اسناد رسمی قم واقع 
در خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه 7-طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم- اداره اجرای اسناد رسمی قم 

انجام می شود.
مزایده خط تلفن همراه مذکور از مبلغ پایه 80/000/000 ریال )هشتاد میلیون ریال( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی 
فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت به شماره شبا 
IR 980100004076013207895693 با شناسه واریز 965108576100000002171323512006 می باشد و حضور 
خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف 5 روز ازتاریخ 
برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را 
به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد و در این صورت عملیات 
فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. در ضمن 
کلیه بدهی های مربوط به خط مذکور و حق الحراج و نیم عشر دولتی مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. در 
صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد و چنانچه روز مزایده 
مصادف با تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی و 

حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. 
تاریخ انتشار آگهی: ۱4۰۰/۰4/۲۱
قوه قضائیه-سازمان ثبت اسنادو املاک کشور-اداره اجرای اسناد رسمی قم
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سفیر پیشین ایران در افغانستان گفت: در حال حاضر طالبان 
ناآرامی ها  در  افغانستان  صحنه  قدرتمند  واقعیت  عنوان  به 
نقش آفرینی می کند و همه تلاش ها معطوف بر این است که 
مذاکراتی بین دولت کابل و طالبان برای برقراری صلح دائمی 
ایجاد شود. با این حال تاکنون متاسفانه همه این تلاش ها و 
تمهیدات و مذاکرات بین الافغانی در قطر و روسیه به بن بست 
رسیده است و مذاکره در تهران هم تلاشی برای ایجاد همین 
همراهی است که با توجه به روابط با طرفین و اعتمادی که به طور 
نسبی جریان دارد، از این فرصت برای ایفای نقش استفاده شد. 
نشست  ارزیابی  در  ایلنا،  با  گفت وگو  در  فرقانی  محمدرضا 
بین الافغانی که در روزهای پایان هفته گذشته در تهران برگزار 
شد و همچنین در پاسخ به سوالی در خصوص نقش تهران در 
ایجاد صلح و ثبات در افغانستان و اینکه برخی تهران را به انفعال 
در این رابطه متهم می کنند، گفت: جمهوری اسلامی ایران در 
سال های اخیر و مشخصا در 8 سال اخیر توجه کمی نسبت به 
همسایگان داشته که افغانستان هم یکی از همین همسایگان 
بوده بنابراین در اینکه سیاست ما سیاستی انفعالی در افغانستان 
بوده شکی نیست و تمامی کارشناسان و افراد آگاه نسبت به 
این امر اذعان دارند. بنده نیز معتقدم جمهوری اسلامی ایران 
علیرغم بهره مندی از نفوذ خوب در میان گروه های افغانستانی 
و علاقه ای که مردم افغانستان نسبت به ایران دارند؛ نتوانسته آن 

طور که باید و شایسته نام ایران است نسبت به مسائل این کشور 
نقش آفرینی داشته باشد. 

وی همچنین با اشاره به اظهارات صورت گرفته از سوی برخی 
صاحب نظران افغانستانی مبنی بر دخالت تهران در امور این 
کشور نیز گفت: معتقدم این سخنان بی انصافی نسبت به ایران 
است چرا که اصلا صحت ندارد و ایران جز ارتباط دیپلماتیک و 
مستقیمی که با دولت افغانستان داشته و همواره از این دولت 
تبلیغات  است.  نداده  انجام  دیگری  اقدامات  کرده،  حمایت 
در این رابطه بیشتر گمانه زنی بدبینانه همراه با ارائه اطلاعات 
غلط است و براساس شواهد افراد مطرح کننده این ادعاها چه 
در کسوت نماینده پارلمان و چه صاحب نظر و روزنامه نگار، افراد 
وابسته به جریانات خارج از افغانستان هستند. تهران اگر نقطه 
نظراتی را نیز در ارتباط با مساله افغانستان تاکنون مطرح کرده، 
پاسخ به انتظارات جامعه این کشور برای نقش آفرینی تهران بوده 

است. 
دیپلمات پیشین کشورمان در ارزیابی نشست بین الافغانی 
که در روزهای پایان هفته گذشته در تهران برگزار شد، گفت: 
گفت وگوهای بین الافغانی از حدود دو سال پیش بین طالبان 
و دولت افغانستان مخصوصا بعد از امضای توافق نامه میان 
طالبان و آمریکا آغاز شده است اگرچه این مذاکرات و تلاش ها 
برای ایجاد صلح به نتیجه نرسید و عملا به بن بست رسیده است 

اما مذاکره آمریکا با طالبان و امضای موافقت نامه، راه را برای همه 
کشورها فراهم کرد تا طالبان را به عنوان طرف رسمی درگیری ها 
به رسمیت بشناسند و کشورهای متعددی در  افغانستان  در 

سطح جهانی و منطقه ای با طالبان ارتباط برقرار کردند. 
وارد  طالبان  با  چین  و  روسیه  مثل  کشورهایی  افزود:  وی 
مذاکرات رسمی شده اند و هیات های طالبان به این دو کشور 
سفر کرده اند و به همین ترتیب کشورهای همسایه افغانستان 
با طالبان وارد مذاکره  از جمله کشورهای آسیای مرکزی هم 
شده اند و شاهد بودیم که در دو سال گذشته چندین هیات 
این گروه به تهران سفر کرده اند و حتی هند نیز به عنوان کشور 

مخالف پاکستان نیز با طالبان وارد گفت وگو شده است. 
وی ادامه داد: در حال حاضر طالبان به عنوان واقعیت قدرتمند 
همه  و  می کند  نقش آفرینی  ناآرامی ها  در  افغانستان  صحنه 
تلاش ها معطوف بر این است که مذاکراتی بین دولت کابل و 
طالبان برای برقراری صلح دائمی ایجاد شود. با این حال تاکنون 
متاسفانه همه این تلاش ها و تمهیدات و مذاکرات بین الافغانی 
در قطر و روسیه به بن بست رسیده است و مذاکره در تهران هم 
تلاشی برای ایجاد همین همراهی است که با توجه به روابط با 
طرفین و اعتمادی که به طور نسبی جریان دارد از این فرصت 
برای ایفای نقش استفاده شد. هرچند قضاوت در مورد نتیجه 
این مذاکرات زود است اما به نظر می رسد تحولات اساسی در 

روند مذاکرات بین دولت و طالبان به وجود آمده است. 
خبر  مرزها،  امنیت  مساله  خصوص  در  همچنین  فرقانی 
حضور طالبان در نقطه صفر مرزی با کشورمان و تمهیداتی 
که باید برای حفظ امنیت صورت بگیرد، گفت: در چهارچوب 
پیشروی های نظامی طالبان در هفته های اخیر قسمت های 
وسیع و گسترده ای به دست طالبان افتاده که نواحی مرزی 
در مرز مشترک ایران و افغانستان نیز از این جمله است اما در 
خصوص نگرانی ها با توجه به تجربیات قبلی می توان ادعا کرد 
که این گروه مشکل امنیت برای جمهوری اسلامی ایران ایجاد 
نخواهد کرد و در بیانیه های اخیر خود نیز بر این مساله تاکید 
کرده اند که مساله افغانستان داخلی بوده و اقدامی برای ناامن 
کردن مرز با همسایگان صورت نخواهد گرفت.  البته طالبان بر 
این مساله واقف است و علم دارد که اگر بخواهد مشکل امنیتی 

برای ایران ایجاد کند به ضرر این گروه خواهد بود.  
احساس  هیچ گونه  حاضر  حال  در  ما  بنابراین  افزود:  وی 
ناامنی از ناحیه طالبان نداریم اما این نکته باید مورد توجه این 
گروه قرار بگیرد که ما و سایر همسایگان نگران حضور گروه های 
غیر مسئول و گروه های خودسر در میان طالبان هستیم که 
در دوره های قبل نشان دادند اقداماتی را انجام می دهند که 
برخلاف منافع افغانستان و حتی خود طالبان است و این گروه 
باید هر چه سریع تر نسبت به کنترل این افراد خودسر اقدام کند. 

سفیر پیشین ایران در افغانستان :
طالبان مشکل امنیتی برای ایران ایجاد نخواهد کرد

نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی گفت: اولویت مجلس انقلابی 
باید حل مسائل و مشکلات اقتصادی باشد و پرداختن به اموری غیر از آن 

خیانت به ملت است.
میرحمایت میرزاده درباره طرح مجلس یازدهم برای فضای مجازی با 
عنوان »صیانت از کاربران در فضای مجازی« که علیرغم گفته نمایندگان 
نه تنها از دستور کار خارج نشده است بلکه بعد از تعطیلات قرار است 
در دستور کار قرار گیرد، گفت: می گویند آزموده را آزمودن خطاست؛ 
به نظر می رسد کسانی که باتجربه هستند و فضا را از اول انقلاب درک 
کرده اند و دنبال کننده تاریخ آن روزها هستند، می دانند این نوع نگاه برای 
محدودسازی در هیچ حوزه ای پاسخ نداده است، بلکه بالعکس هم شده 
و کار خراب تر شده است؛ چراکه این گونه رفتارها سبب می شود مردم با 

سرعت بیشتری به قاعده لج بیافتند.
این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی یادآور شد: زمانی که برخی 
قبل و بعد از انقلاب سینماها را آتش زدند، امام فرمودند ما با سینما مخالف 
نیستیم، چرا شما ساختمان را آتش می زنید؟ بگویید فیلمش مناسب 
نیست. حالا شما این مساله را بگیرید تا داستان های مربوط به مبارزه با 
ویدئو و پس از آن که ماهواره رسید. اگر نگاه کنید، خواهید دید همه کارها 
امتحان خودش را پس داده است و اصلًا کسی توان مبارزه و جلوگیری از 

این محدودسازی ها را ندارد.
وی با اشاره به این که اگر افراد از تلویزیون، ماهواره و اینترنت و غیره در 
خانه استفاده نکنند، در محل کار یا هزاران جای دیگر استفاده می کنند و 
هزاران شکل دیگر برای استفاده دارند، اظهار داشت: بسیاری از ارتباطات 
به  با نگاه کارشناسی  باید  ما  و  اینترنت است  به شبکه  در دنیا وابسته 

ضرورت های امروز توجه کنیم.
این نماینده دهمین دوره مجلس شورای اسلامی با بیان این  که فایده 
فضای مجازی آنقدر زیاد است که در مقابل مضروب بودنش بتوان اغماض 
کرد، ادامه داد: محدودسازی فضای مجازی مانند این است که بگوییم در 
بازار چاقو نفروشیم؛ چراکه در یک شهری شخصی را با چاقو کشتند آن هم 

در حالی است که چاقو میلیون ها فایده دارد و  ممکن است یک نفر در یک 
جایی به خطا و اشتباه از آن استفاده کرده باشد.

  اکثر نمایندگان مجلس شرایط کشور و دنیا
 را به خوبی می شناسند

 وی افزود: معتقدم اکثر نمایندگان مجلس شرایط کشور و دنیا را به خوبی 
می شناسند و می دانند از این ابزار نیرومند می شود با آگاهی برای توسعه و 
ترویج گفتمان مشترک بین همه انسان ها استفاده کرد و فضای مجلس  را 

در راستای محدودسازی فضای مجازی نمی بینم. 
 میرزاده گفت: ابزاری که در حال حاضر در دست نمایندگان قرار دارد، 
همین فضای مجازی است و از آن طریق برای ارتباط با مخاطبانشان و 

اطلاع رسانی استفاده می کنند.
 وی با بیان اینکه در بحث کرونا همگی به اینجا رسیده ایم که می توانیم 
به شیوه های مختلف و با کم هزینه ترین و بی دردسرترین راه با مخاطبان 
در کشورهای  ما،  اطراف  در  کرد:  عنوان  کنیم،  برقرار  ارتباط  خودمان 
همسایه ما و در دنیا اتفاقاتی می افتد که ما نمی توانیم بی خبر از آن ها برای 
توسعه خودمان گام برداریم و به ناچار ما باید از شرایط کشورهای مختلف 
خبر داشته باشیم در حوزه های مختلف باید این ارتباطات را داشته باشیم؛ 
از همین رو باز هم تاکید می کنم برداشت من این است که اکثریت فضای 

مجلس برای محدودیت سازی آمادگی لازم را ندارند.
این نماینده مجلس شورای اسلامی با بیان این که مجلس نزدیک به 
300 نماینده دارد،  گفت: ممکن است تعدادی از نمایندگان بنشینند 
در هر حوزه ای نظراتی را بیان کنند اما مطرح شدنش به معنی اقبال 
مجلس نیست. نمایندگان در هر موضوعی می توانند اظهارنظر کنند اما 
با شناختی که از فضای کلی مجالس دارم  بعید می دانم در این موضوع 

نمایندگان هم راستا باشند. 
وقت گذاشتن برای موضوعی مانند فضای مجازی 

خیانت به مردم است
 میرزاده خاطرنشان کرد: امروز معضل اصلی کشور ما گرانی و معیشت 

است، گرانی کمر مردم را شکسته و کرونا بازارهای ما را تعطیل کرده است. 
مجلس انقلابی باید به این مسائل ورود کرده و فکر کنند که چه گام هایی 
بردارند. معتقدم وقت گذاشتن برای موضوعی مانند فضای مجازی خیانت 
به مردم است و مجلس باید وقتش را برای موضوعات دیگر بگذارد؛ چراکه 

مردم انتظار دارند مسائل و مشکلات حل شود.
وی تاکید کرد: بعید می دانم این طرح که فکر یک یا چند نفر است و 

در اختیار رسانه ها قرار گرفته با اقبال فضای عمومی مجلس رو به رو شود.
این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی در پاسخ به سوالی مبنی 
بر این که در طرح مجلس آورده شده که کاربران فضای مجازی باید احراز 
هویت شوند و این امر با اصل حقوق شهروندی در تضاد است، آیا چنین 
طرح هایی برخلاف حقوق شهروندی و اصل قانونی است، گفت: مسائل 
و مشکلات به این سادگی نیست، چه کسی باید کنترل کند؟ قطعا جعل 
اسنادی صورت خواهد گرفت و به این سادگی نیست که بخواهیم همه 

چیز تحت کنترل باشد. 
وی خاطرنشان کرد: در حوزه های دیگر این همه مشکلات را داریم که 
می توانیم ریشه اصلی را پیدا کنیم. قطعا در این مورد دستگاه امنیتی و 
اطلاعاتی می دانند که موضوعات خلاف امنیت و براندازانه را چگونه خنثی 

کنند و تا امروز هم این اقدامات بوده است.
این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی خاطرنشان کرد: افراد آزاد 
هستند تا در حد آزادی بیان و قانون اساسی ایران اظهارنظر کنند و این 
از حقوق  شهروندی است و قانون هم به اشخاص اجازه داده است. ما  
امکانات و شرایطش را داریم که بخواهیم تحرکات و اقدامات خلاف مصالح 
و منافع کشور را شناسایی کنیم و در  بحث های امنیتی هم تا امروز موفق 

بوده ایم و از امروز هم موفق خواهیم بود.
میرزاده خاطرنشان کرد: افراد چه با هویت و چه بی هویت آزاد هستند 
نقدها و نظرات خودشان را بیان کنند و این امر هم برکسی پوشیده نیست 
به  باید حواسشان  امنیتی  و  نیروهای اطلاعاتی  از سوی دیگر هم  اما 

تحرکات و حرکات براندازانه و ضد امنیت کشور باشد.

یک نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی:

 اولویت مجلس انقلابی باید حل مشکلات اقتصادی باشد

و  انتظارات  میان  کرد:  تاکید  خارجی  سیاست  مسائل  ارشد  تحلیلگر  یک 
خواسته های ایران و خواسته های آمریکا نسبت به احیای برجام فاصله زیادی وجود 
دارد و پر کردن این شکاف بسیار دشوار است.  »امیرعلی ابوالفتح« درباره آخرین 
وضعیت مذاکرات وین برای احیای برجام گفت: شاید یکی از دلایل توقف مذاکرات 
و تاخیر در دستیابی به توافق، به تغییر دولت در ایران ارتباط داشته باشد چرا که 
ممکن است میان دولت مستقر و دولت منتخب اختلاف دیدگاههایی وجود داشته 
باشد و تصمیم بر این باشد که کار توافق احتمالی توسط دولت منتخب جدید انجام 
شود. این کارشناس ارشد مسائل بین المللی با اشاره به اختلاف دیدگاه ایران و 
آمریکا اظهار کرد: میان انتظارات و خواسته های ایران و انتظارات و خواسته های 
آمریکا نسبت به احیای برجام فاصله زیادی وجود دارد و پر کردن این شکاف بسیار 
دشوار است. قبل از مذاکره هم به نظر می رسید که نزدیک کردن دیدگاه های دو 
کشور همانند آنچه که در سال 2015 رخ داد و حتی بسیار دشوارتر از آن زمان 
باشد. وی با بیان اینکه ایران می خواهد تمامی تحریم ها پس از خروج آمریکا از 
توافق هسته ای لغو شود اما واشنگتن حاضر به دادن این امتیاز نیست، تصریح کرد: 
علاوه بر این تهران می خواهد مطمئن شود دولت آمریکا – چه بایدن رییس جمهوری 
باشد و چه فرد دیگری - دیگر از برجام خارج نشود و داستان خروج ترامپ دیگر 

تکرار نشود اما چنین تضمینی را قبول ندارد و قادر به دادن این امتیاز نیست.
عبور از بخش های سخت مذاکرات نیازمند تصمیمات سخت است

ابوالفتح ادامه داد: آمریکا می خواهد این مذاکرات مقدمه مذاکرات بعدی و 

همچنین طولانی تر و سخت تر شدن برجام و مسائل منطقه ای و موشکی باشد در 
حالی که ایران موافق اضافه شدن هیچ چیزی به برجام نیست.

این کارشناس ارشد مسائل آمریکا با بیان اینکه توان و قابلیت هسته ای ایران 
دیگر چون سال 2015 یا حتی زمان خروج آمریکا از برجام نیست،خاطرنشان 
کرد: در واقع بازگشت ایران به نقطه صفر یک مساله اساسی میان طرفین است. 
آمریکایی ها می خواهند تکلیف سانتریفیوژهای پیشرفته ایران، ذخایر غنی سازی 
شده اورانیوم با غنای 20 درصد و 60 درصد و... تعیین تکلیف شود اما ایران 

ملاحظاتی در این رابطه دارد.
آسان  اینکه بخش های   بیان  با  ارشد مسائل سیاست خارجی  تحلیلگر  این 
مذاکرات به پایان رسیده و طرفین آن را پشت سر گذاشته اند، ابراز کرد: اکنون ما به 
قسمت سخت مذاکرات رسیده ایم که عبور از آن نیازمند تصمیمات سخت است 
اما هیچ کدام از طرفین هنوز آمادگی 100 درصدی برای گرفتن این تصمیم سخت 

را ندارند.
مذاکرات وین به پایان نرسیده اما از سرعت آن کاسته شده است

به گفته ابوالفتح، مذاکرات وین به پایان نرسیده است اما از سرعت آن کاسته شده 
ولی ممکن است بعد از استقرار دولت جدید در ایران، این گفت وگوها مجددا آغاز 

شده و سرعت بگیرد.
وی در پاسخ به این سوال که احیای برجام در دولت دوازدهم به نفع ایران است 
یا در دولت سیزدهم، بیان کرد: قطعاً برای نظام جمهوری اسلامی در درجه اول 

و دولت حسن روحانی در درجه دوم مطلوب این است که تکلیف برجام در دولت 
دوازدهم روشن شود. به همین دلیل هم تیم مذاکره کننده ایران تلاش بسیاری 
به  ایرانی ها نسبت  این چارچوب، می توان گفت  و در  توافق کرد  برای احیای 

آمریکایی ها آمادگی بیشتری برای احیای برجام داشتند.
این کارشناس ارشد مسائل آمریکا افزود: اگر آمریکایی ها هم عزم سیاسی شان 
همانند ایران بود، آنقدر مشکلات فی مابین دو طرف زیاد است که نه تنها در دولت 
دوازدهم بلکه ممکن است در دولت بعدی هم برجام احیا نشود چراکه جواب هر 

کدام از طرفین به خواسته های طرف مقابل بسیار سخت است.
بایدن همان خواسته های ترامپ را از ایران دارد

بایدن با تاکید بر اینکه ایران به خواسته های یکجانبه آمریکا گردن نمی نهد، 
زمان  در  ترامپ  که  دارد  ایران  از  را  خواسته هایی  همان  بایدن  شد:  یادآور 
ریاست جمهوری اش از ایران مطرح می کرد. تفاوت آنها، این است که ترامپ و 
پمپئو، بی ادبانه تر، خشن تر و یکجانبه گرایانه تر خواسته هایشان را می گفتند اما 

بایدن و بلینکن، مودبانه تر، آرام تر و شکیل تر آن خواسته ها را مطرح می کنند.
به گفته این تحلیلگر ارشد مسائل سیاست خارجی، اگر ایران می خواست به 
این خواسته ها تن بدهد، در همان زمان ترامپ با درخواست های آمریکا موافقت 
می کرد. حال که ایران به ترامپ جواب مثبت نداد، دلیلی ندارد که بخواهد با بایدن 

توافق کند.
وی درباره درخواست ایران برای گرفتن تضمین از آمریکا عنوان کرد: منظور 
آمریکا  داخلی  قوانین  نه  و  بین المللی  نه حقوق  نیست.  تضمین مشخص  از 
تضمین کننده باقی ماندن این کشور در توافق نیست چراکه دولت آمریکا، هم 
از بسیاری از توافق های بین المللی همانند برجام که از حمایت قطعنامه الزام آور 
شورای امنیت برخوردار است، خارج شده و هم از بسیاری از معاهداتی که در 

کنگره به تصویب رسیده، خارج شده است.
آمریکا در چه شرایطی به برجام می پیوندد یا از آن خارج می شود

ابوالفتح با اشاره به ضرورت های حیات هر توافقی گفت: حیات هر توافقی به 
دو چیز بستگی دارد؛ نخست آن که منفعت طرفین در ادامه توافق باشد یا یکی از 
طرفین هزینه خروج از توافق را آنقدر بالا بداند که حاضر به دادن آن هزینه نباشد.

وی در گفت وگو با ایرنا،  اضافه کرد: اگر دولت آمریکا بخواهد از برجام خارج شود 
ولی ایران از توان هسته ای بالا و قابلیت های اقتصادی برخوردار باشد، به گونه ای 
که موجب شود واشنگتن به خواسته هایش نرسد یا اینکه اگر آمریکا احساس کند 
که با خروج از برجام ایران به سمت ساخت بمب هسته ای می رود، خاورمیانه به 
آتش کشیده می شود یا تحریم ها اثری بر اقتصاد ایران ندارد، دیگر از آن خارج 

نمی شود.
به گفته این کارشناس ارشد مسائل آمریکا، اگر واشنگتن به این نتیجه برسد که 
با خروج از برجام، اقتصاد ایران تضعیف شده و چیزی از آن باقی نمی ماند یا اینکه 

توان هسته ای اش نابود شده، لحظه ای در خروج از توافق تردید نمی کند.
ابوالفتح ادامه داد: اگر ایران اقتصادش را در برابر تحریم ها آسیب ناپذیر کرده و 
بتواند توان هسته ای و دفاعی اش را حفظ کند و از طرف دیگر، با اجرایی کردن 
برخی تعهدات بار دیگر نشان دهد در اجرای تعهداتش جدی است، دولت آمریکا 
را قانع می کند که از توافق جدید خارج نشود وگرنه ممکن است همین توافق در 

دولت بایدن نیز عمر چندانی نداشته باشد.

ابوالفتح تحلیلگر ارشد مسائل سیاست خارجی:

اسم رمز تندروها در روزهای آخر عمر دولت دوازدهم؛پر کردن شکاف میان انتظارات و خواسته های ایران و آمریکا دشوار است

سنگ اندازی در مسیر انتقال آرام قدرت 

دولت دوازدهم در حال انتقال اطلاعات و گزارش های مربوط به اداره 
کشور به رییس جمهور منتخب و تیم او است تا روند انتقال آرام قدرت به 
خوبی انجام شود با این حال  هجمه ها به دولت حسن روحانی ادامه دارد 
و هر روز که به پایان دولت نزدیک تر می شویم، این هجمه ها نیز شدت 

بیشتری می یابد.
با دستور رییس جمهور این روزها تمام اعضای کابینه دولت دوازدهم در 
دیدارهای جداگانه گزارشی از شرایط وزارتخانه ها و معاونت ها و سازمان 
های دولتی را در اختیار رییس جمهور منتخب قرار  می دهند تا  دولت 
جدید با آگاهی کاملی از شرایط موجود، اداره کشور را از نیمه مرداد 

بدست گیرد.
تاکنون به جز رییس جمهور و معاون اول ، 21 نفر از وزرا، معاونان و 
روسای سازمان های مختلف دولت با حجت الاسلام و المسلمین سید 
ابراهیم ریسی رییس جمهور منتخب دیدار داشته اند. محمود واعظی 
رییس دفتر رییس جمهور با اشاره به دستور روحانی برای همکاری دولت 
با رییس جمهور منتخب، اظهار کرده است که »رییس جمهوری دستور 
داده است انتقال قدرت آرام داشته باشیم و از طرف دیگر همه اطلاعات 
خود را در اختیار آقای رییسی قرار دهیم. می خواهیم طوری عمل کنیم 
وقتی رییس جمهور منتخب، دولت را تحویل گرفت به اندازه ما اطلاعات 
داشته باشد. می خواهیم همکاری داشته باشیم چون سال 92 کسی با 
ما همکاری نکرد و ما خود در پی این وزیر و آن وزیر می رفتیم و اطلاعات 

می گرفتیم.«
اسم رمز جدید برای حمله به دولت

این همکاری در حالی انجام می شود که هجمه تندروها به دولت با اسم 
رمز »واگذاری زمین سوخته به دولت بعد« شدت گرفته است. اخیرا سید 
محمود نبویان نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی در گفت و 
گویی اعلام کرده است که »یک دولت مقروض و سرزمین سوخته به آقای 
رئیسی تحویل شده است.« ادعایی که می توان آن را در راستای بالا نرفتن 

توقعات از دولت سیزدهم دانست.
مجلسی ها البته این روزها در رقابتی شدید برای حمله به دولت هستند 
و هریک بهانه ای برای حمله به دولت ببینند دریغ نمی کنند، برخی حتی 
رئیس جمهور و برخی معاونان و وزرایش را تهدید به محاکمه و زندانی 

شدن بعد از پایان عمر دولت می کنند.
مخالفان حتی این روزها با شایعات عجیب هم به دولت حمله می 
کنند. مانند آنچه درباره محل زندگی خانواده وزیر نیرو و محل اقامت 
خود وزیر ادعا کردند که از اساس کذب و دروغ بود.  برخی مخالفان 
دولت حتی قطعی برق را یک سناریوی از قبل طراحی شده توسط 
را  و وظیفه دولت بعدی  بیشتر  را  نارضایتی مردم  تا  دولت می دانند 
سخت تر کند.این درحالیست که رییس جمهوری در جلسات متعدد، 
بارها  مردم  برای  آمده  وجود  به  سختی  و  برق  مکرر  قطع  دلیل  به 
عذرخواهی کرده و علت وقوع چنین اتفاقی را نیز صراحتا برای مردم 

شفاف سازی کرده است.
صداوسیما بیکار ننشست

در این میان صداوسیما که طی سال های گذشته یک بازوی تندروها 
در حمله به دولت بوده است، در روزهای آخر عمر این دولت هم بیکار 
ننشسته و از هر فرصتی برای حمله به دولتمردان استفاده می کند. 
قطعی برق و ایجاد مشکلات برای مردم هم بهانه ای شده است برای 
صداوسیما تا برخی مجریانش هرچه دلشان می خواهد نثار دولت کنند 

تا مردمی به نظر برسند.
صداوسیما به عنوان نهاد حاکمیتی به جای آنکه علل اصلی قطعی برق 
را برای مردم تشریح کند، دولت را یگانه عامل و مقصر اصلی خاموشی 
ها جلوه می دهد و خانم مجری بدون آنکه به علل خاموشی ها از جمله 
تغییرات اقلیمی، خشکسالی ها و همچنین تاثیر تحریم ها در ناتوانی در 
سرمایه گذاری در بخش نیروگاهی کشور  اشاره کند، با ادبیاتی عجیب 
خطاب به دولت می گوید که »خسته اید«، »همین حالا دولت را تحویل 
دهید«، »زودتر بروید«،» چرا به شما برنمی خورد«، »چطور دلتان درد 
نمی آید؟«، »چطور زندگی می کنید که حالتان بد نمی شود؟« و »چرا 
هیچ کس عذرخواهی نمیکند؟« در حالیکه تاکنون هم رییس جمهوری و 
هم اردکانیان وزیر نیرو از مردم بابت مشکلات ناشی از قطعی برق از مردم 

عذرخواهی کرده اند. 
مردم  برای  مشکلات  این  بودن  آور  رنج  به  اشاره  با  روحانی  حسن 
و سخت بودن آن برای دولت تصریح می کند:» ما بیش از مردم رنج 
می بریم اما کسانی نیایند جوری صحبت کنند که بگویند کاری نشده و 
اقدامی صورت نگرفته است. اینها دروغ است. 20 هزار مگاوات برق در 
این دولت اضافه شده است. یک نفر چگونه می تواند 20 هزار مگاوات 
برق را بخورد و بگوید نیست! مگر خوردنی است؟ چرا غیردقیق حرف 

می زنیم؟«
رییس جمهور همچنین در واکنش به ادعاهای قطع برق بخش های 
مراقب ویژه بیمارستان ها گفته بود؛ » گفتند چون برق رفت، بیماران در 
بیمارستان بدون برق و امکانات ماندند و دستگاه های تنفسی از کار افتاد. 

امروز به صراحت اعلام شد که این دروغ محض است.«
سنگ اندازی در مسیر انتقال قدرت

و مشخصا  نهادها  برخی  از سوی  آنهم  روحانی  دولت  به  مهری  بی 
صداوسیما تقریبا به امری عادی تبدیل شده است اما این حجم از تخریب 
ها آنهم در روزهای پایانی عمر دولت کم سابقه بوده است. با اینکه این 
مخالفان مطمئن هستند که روحانی و دولتش یک ماه دیگر پاستور را 
تحویل می دهند اما به این میزان از موفقیت قانع نیستند و تلاش می 
کنند که این دولت را »شر مطلق« و دولت بعد را »خیر مطلق« جلوه دهند. 
البته همین شر مطلق یعنی دولت روحانی در حال کمک به رییس جمهور 

منتخب برای انتقال آرام قدرت است.
ایجاد دوگانه میان دولت مستقر و دولت منتخب نه تنها کمکی به حل 
مشکلات مردم نخواهد کرد بلکه بر نگرانی مردم می افزاید. عزم دولت 
روحانی بر ایجاد آرامش و همکاری با رییس جمهور منتخب برای انتقال 
قدرت است اما برخی تندروها و البته صداوسیما با هجمه های زیاد خود 
به دولت، نه تنها کمکی به دولت بعد نخواهند کرد بلکه ممکن است با 
فرشته نجات جلوه دادن دولت سیزدهم، در آینده کار این دولت را برای 
حل مشکلات سخت تر کنند. کشور برای انتقال از دولت دوازدهم به 
سیزدهم به آرامش نیاز دارد اما مخالفان روحانی گویی می خواهند آخرین 

ضربه را محکم تر به او بزنند.
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 ـ، امیر   ـتبارك وتعالی  اگر ]این گونه[ نبود که خداوند 
مؤمنان علیه السلام را برای فاطمه آفرید، در روی 
زمین، از آدم و غیرِ آن، همسنگی برای او یافت 

نمی شد .

دوشنبه -بیست ویکم تیرماه 1400 - سال بیست وچهارم- شماره 5308

الکافي : ج 1 ص 4٦1 ح 10

مدیر درمان تامین اجتماعی استان قم گفت: با توجه به اینکه تعداد تخت های 
بیمارستانی قم با بهره برداری از طرح های جدید به زودی به یکهزار تخت می رسد 
ساخت بیمارستان جدید تامین اجتماعی به صرفه نیست و بهترین راهکار خرید 

خدمت از وزارت بهداشت برای درمان بیمه شدگان است.
داوود علیمحمدی روز یکشنبه در جمع خبرنگاران، افزود: سالانه بیش از 
500 میلیارد تومان بودجه درمان تامین اجتماعی قم است و هر بیمه شده 
تامین اجتماعی سالانه حدود 700 هزار تومان بصورت متوسط برای مباحث 
درمانی خود استفاده می کند.به گفته وی، سال گذشته 70 هزار نفر بیمه شده 
تامین اجتماعی در بیمارستان های قم پذیرش شدند که 10 هزار تن از آنها در 
بیمارستان امام رضا)ع( و بقیه در سایر مراکز درمانی بستری شدند و اداره کل 

تامین اجتماعی 90 درصد از هزینه های درمان آنها را پرداخت کرده است.
علیمحمدی افزود: حدود 80 درصد از بودجه درمان تامین اجتماعی قم در 

قالب خرید خدمت از مراکز طرف قرارداد هزینه می شود.
وی  گفت: رایگان شدن درمان بیماران بالای 65 سال به بالا، درمان رایگان 
برابر شدن  اجتماعی، 13  تامین  بیمارستان  فاقد  تابعه  بیماران درشهرهای 
تجهیزات پزشکی و راه اندازی نسخه الکترونیک از دستاوردهای سال 99 تامین 

اجتماعی قم است.
وی ابراز کرد: صدور نسخه الکترونیک از 5 درصد در پایان سال 98 به 98 

درصد در پایان سال 99 ارتقا پیدا کرده است.
به گفته وی، در استان 850 مرکز طرف قرارداد تامین اجتماعی وجود دارد 
و فعالیت این مراکز از طریق بازرسان اداره کل تامین اجتماعی استان دنبال و 
رصد می شود.علیمحمدی یادآور شد: هزینه های درمان ناباوری به صورت کامل 
مشمول حمایت های بیمه ای نمی شود اما بخشی از درمان آن با حمایت های 
بیمه ای صورت می پذیرد.مدیر درمان تامین اجتماعی قم اظهار کرد: حذف 
و  نیست  داروخانه ها  در  دارو  شدن  گران تر  معنای  به  درمانی  دفترچه های 

شهروندان می توانند در صورت مشاهده تخلف آن را گزارش کنند.
وی همچنین با اشاره به کمبود برخی داروهای مورد نیاز در داروخانه ها، گفت: 
ساخت و توزیع اولیه دارو بر عهده وزارت بهداشت است و تحریم های خارجی 

بصورت مقطعی سبب کمبود برخی داروها شده است.
درحال حاضر 783 هزار بیمه شده زیر پوشش تامین اجتماعی قم هستند؛ 
تامین اجتماعی در قم با 4 شعبه اصلی، 2 شعبه اقماری، 5 کارگزاری رسمی و 
4 مرکز ملکی درمانی، 18 خدمت بیمه ای و درمانی به مخاطبانش ارائه می کند.

مدیر درمان تامین اجتماعی استان قم:

ساخت بیمارستان جدید مقرون به صرفه نیست

مدیرعامل سازمان بهسازی و نوسازی  اطراف 
بازآفرینی  معصومه)س(  حضرت  مطهر  حرم 
این  در  گفت:  و  دانست  چندوجهی  را  شهری 
راستا تعامل دستگاه های متولی ازجمله میراث 
و شهرسازی یک ضرورت است.  راه  و  فرهنگی 
طرح های  اجرای  به  اشاره  با  خاکی  علیرضا 
اظهار  تاریخی  و  فرهنگی  بافت های  بهسازی 

کهنه،  بازار  سازی  کف  طرح های  داشت: 
اجرای  در  حمزه  شاه  محورعشقعلی،  نو،  بازار 
طرح های توسعه محورهای فرهنگی بااعتباری 
بهره برداری  به  اعتبار  تومان  میلیارد   5 بالغ بر 
در  عمرانی  پروژه های  اینکه  بیان  با  وی  رسید. 
ارتقاء سطح زندگی و کیفیت شهری مؤثر است، 
افزود: بازآفرینی پروژه های عمرانی در بافت های 

شهری نیز در عمران و آبادانی تأثیرگذار بوده و 
در رفع مسائل و مشکلات فرهنگی و همچنین 
در  خاکی  است.  مؤثر  اجتماعی  آسیب های 
بخش دیگری از سخنان خود به کف سازی بازار 
کهنه اشاره کرد و گفت: این بازار با خروج صنایع 
رونق  در  بسزایی  تأثیر  می تواند  مزاحم  تولیدی 

اقتصاد بازار و جذب توریست مؤثر باشد.

مدیرعامل سازمان بهسازی و نوسازی  اطراف حرم مطهر :

بازآفرینی شهر نیازمند همکاری دستگاه هاست

مدیرکل تامین اجتماعی استان قم با بیان اینکه 
قم  اجتماعی  تامین  طلب  تومان  میلیارد   250
از کارفرمایان است، گفت: 60 درصد از این رقم 

مربوط به جرایم بیمه ای است.
جمع  در  یکشنبه  روز  دادخواه  اصغر  علی 
خبرنگاران، افزود: کارفرمایان تا پایان تیرماه سال 
جاری مهلت دارند تا با مراجعه به سامانه تامین 
قانون  به  نسبت  را  خود  درخواست  اجتماعی 
ثبت  ای  بیمه  جرایم  صدی  در  صد  بخشودگی 

کنند.
وی با بیان این که 30 خدمت تامین اجتماعی 
الکترونیک،  دولت  قالب  در   3070 طرح  در 
غیرحضوری شده که باعث کاهش 70 میلیون بار 
مراجعه طی یک سال شده است افزود در گام دوم 
این طرح 18 خدمت دیگر غیرحضوری می شود 
و در مجموع 90 میلیون بار از مراجعه مردم به دفاتر 

تامین اجتماعی کاسته خواهد شد.
به گفته وی، قبل از اجرای طرح 3070 ماهانه 
120 هزار تن برای تمدید دفترچه های درمانی 

خود به دفاتر تامین اجتماعی مراجعه می کردند.
بیمه خبرنگاران مشمول  یادآور شد:  دادخواه 
کل  اداره  که  صورتی  در  و  است  دولت  کمک 

فرهنگ و ارشاد اسلامی نام این افراد را به سازمان 
تامین اجتماعی اعلام کند از تسهیلات بیمه ای 

بهره مند می شوند.
ثبت ۲ هزار و ۵۰۰ دریافت کننده بیمه بیکاری 
وی ابراز کرد: قبل از شروع کرونا 2 هزار و 500 
دریافت کننده بیمه بیکاری در قم ثبت شده بود 
که این آمار پس از کرونا به 8 هزار نفر افزایش یافت 
و هم اکنون این رقم به 2 هزار و 100 تن کاهش 

یافته است.
کل  اداره  بازرسان  داشت:  ابراز  همچنین  وی 
تامین اجتماعی قم در راستای حمایت از تولید 
کنند که کمتر  بازدید می  کارگاه هایی  از  صرفا 
از 50 نفر نیروی کار داشته باشند و کارگاه های 
بزرگ تولیدی از بازرسی تامین اجتماعی معاف 

شده اند.
تامین  شدگان  بیمه  داشت:  ابراز  دادخواه 
با  کرونا  بیماری  به  ابتلا  صورت  در  اجتماعی 
مراجعه به مراکز این اداره کل می توانند از خدمات 

درمانی بصورت رایگان بهره مند شوند.
عملیاتی شدن صد در صد پرونده 

الکترونیک 
وی اظهار داشت: 300 هزار پرونده الکترونیک 

های  بایگانی  و  اسکن  قم،  اجتماعی  تامین  در 
کاغذی، حذف و پرونده الکترونیک در این استان 

به صورت صد در صد عملیاتی شده است.
بیمه  کرد:  ابراز  قم  اجتماعی  تامین  مدیرکل 
را  وضعیت  بهترین  قم  در  ساختمانی  کارگران 
نسبت به استانهای دیگر دارد و تعداد افراد بیمه 

نشده در این حوزه اندک است.
ریالی  اعتبارات  کمبود  شد:  یادآور  دادخواه 
مهمترین چالش بیمه شدگان ساختمانی است و 
کارگران 7 درصد از حق بیمه را پرداخت می کنند 
کارگران  اتحادیه  را  دیگر  درصدی   20 سهم  اما 

ساختمانی به درستی جوابگو نیست.
مدیرکل تامین اجتماعی قم خاطرنشان کرد: در 
حال حاضر 11 هزار میلیارد تومان تراز منفی در 
خصوص بیمه شدگان کارگران ساختمانی در قم 

ثبت شده است.
اضافه کرد: در صورتی که مصوبه جدید   وی 
سازمان تامین اجتماعی کشور در خصوص بیمه 
مجلس  علنی  صحن  در  ساختمانی  کارگران 
این  تمام فعالان  شورای اسلامی تصویب شود، 
حوزه در سال جاری تحت پوشش قرار خواهند 

گرفت.

مدیرکل تامین اجتماعی استان قم خبرداد:
بدهی 2۵۰میلیارد تومانی کارفرمایان قمی

طرح:سجادجعفری

هزینه های شکست یک ابرقدرت پوشالی در افغانستان

6درصد تلفات و ۱درصد جمعیت جهان!
 مصطفی محقق  هماهنگ کننده ارشد سازمان ملل متحد برای توسعه مدیریت اطلاعات بلایا در آسیا و 
اقیانوسیه گفت:  ایران در حالی 6 درصد تلفات بلایای طبیعی جهان را به خود اختصاص داده است که فقط 
یک درصد جعیت جهان را دارد و بر اساس مطالعات جهانی، خطر خسارات و زیان های اقتصادی ناشی از 
حوادث و بلایا در ایران سالانه به طور متوسط پنج میلیارد دلار است.  وی با اشاره به اینکه 70 درصد کشور در 
معرض خطر زلزله و 50 درصد آن در معرض سیل قرار دارد، اظهار داشت: 90 درصد جمعیت کشور در معرض 

خطرات ناشی از سیل، زلزله، گرد و غبار، فرونشست زمین و آتش سوزی قرار دارند.

ایرانی ها چقدر تراکنش بانکی دارند؟ 
 بر اساس تازه ترین گزارش اقتصادی منتشرشده از سوی شاپرک، مجموع تعداد تراکنش های انجام شده 
شاپرک در خرداد سالجاری به 3308 میلیون عدد رسیده که ارزش این تراکنش ها در مجموع به بیش از 552 
هزار میلیارد تومان می رسد که نسبت به اردیبهشت رشدی معادل 9.53 درصد در تعداد و 15.12 درصدی در 
ارزش ریالی داشته است. بر این اساس، رشد اسمی ماهانه تراکنش های شاپرک در خرداد سال جاری نسبت 
به ماه گذشته معادل 15.12 درصد بوده است. از تعداد تراکنش های انجام شده 88.23 درصد مربوط به خرید 
کالا و خدمات، 7.5 درصد مربوط به پرداخت قبض و خرید شارژ تلفن همراه و معادل 4.27 درصد مربوط به 

مانده گیری بوده است.

احضار سفیر اسلوونی به وزارت امور خارجه 
 در پی اقدام غیرقابل قبول و خارج از عرف دیپلماتیک نخست وزیر اسلوونی در حضور در گردهمایی مجازی 
منافقین، سفیر این کشور در تهران به وزارت امور خارجه احضار شد.  به گزارش روز یکشنبه ایرنا از اداره کل 
اطلاع  رسانی و سخنگویی وزارت امور خارجه،  در پی اقدام غیرقابل قبول و خارج از عرف دیپلماتیک نخست 
وزیر اسلوونی در حضور در گرد همایی مجازی منافقین، سفیر این کشور در تهران به وزارت امور خارجه احضار 
شد.  در این ملاقات تأکید شد حضور مجازی نخست وزیر اسلوونی در محفل یک گروهک تروریستی و منفور 
نزد ملت بزرگ ایران و اظهارات خلاف واقع و سخیف این مقام اسلوونیایی بر خلاف عرف دیپلماتیک و روح 

حاکم بر روابط دوجانبه بوده و محکوم می باشد.

عذرخواهی حریرچی بابت تاخیر در واکسیناسیون کرونا
ایرج حریرچی معاون کل وزارت بهداشت ضمن عذرخواهی بابت تاخیر در انجام فرایند واکسیناسیون کرونا 
در عین حال بر رعایت پروتکل های بهداشتی تا حصول ایمنی جمعی تاکید کرد. دکتر ایرج حریرچی، گفت: 
ما مشکلات مردم، کسبه، کارگران، کشاورزان، افراد بیکار شده و... را می دانیم و درک می کنیم و هم درد و 
عذرخواه مردم هستیم که هنوز نتوانستیم واکسیناسیون کامل را انجام دهیم. وی افزود: متواضعانه از مردم 
می خوهیم تا چندین هفته و چند ماه آینده که پوشش واکسیناسیون در کشور بسیار سریع رشد کند و ما به 
ایمنی جمعی ناشی از واکسیناسیون برسیم، صبوری کرده و رعایت دستورالعمل های بهداشتی را انجام دهند.

دعوتنامه محسن هاشمی برای چمران 
 محسن هاشمی رئیس شورای شهر تهران از ارسال دعوتنامه ای برای مهدی چمران و دیگر منتخبان دوره 
ششم شورا خبرداد و گفت : اگر موافق باشند، هفته آینده در سالن ایران زمین با آن ها دیدار می کنیم و 
گزارشی از آخرین وضعیت مصوبات شورای پنجم می دهیم.محسن هاشمی اضافه کرد: این دعوت به منظور 
تبادل دوستانه اطلاعات است و منتظر هستم که آقای چمران پاسخ مثبت یا منفی را اعلام کنند.هاشمی 
درباره جلسات اعضای شورای ششم با مدیران شهرداری گفت: اعضای شورای ششم برای آگاهی از وضعیت 

شهرداری خواسته بودند برخی از اعضای شهرداری توضحیاتی را به آنها ارائه دهند که این اتفاق انجام شد.

افزایش۵0 درصدی حقوق کارمندان دولت در سوریه
 بشار اسد، رئیس جمهور این کشور، فرمانی را صادر کرد که بر اساس آن حقوق صدها هزار نفر از کارمندان 
دولت و نظامیان سوری 50 درصد افزایش خواهد یافت. به گزارش مشرق به نقل از آسوشیتدپرس، در حالی 
که سوریه با یک بحران اقتصادی و مالی سخت و افزایش قیمت کالاهای اساسی روبرو است، بشار اسد، رئیس 
جمهور این کشور، روز یکشنبه فرمانی را صادر کرد که بر اساس آن حقوق صدها هزار نفر از کارمندان دولت 
و نظامیان سوری 50 درصد افزایش خواهد یافت.این تصمیم اسد یک روز پس از آن صورت گرفت که دولت 

قیمت نان، ماده غذایی اصلی این کشور را دو برابر کرد و قیمت سوخت دیزل را نیز 180 درصد افزایش داد.

مدیرعامل سازمان آرامستان های شهرداری قم تاکید کرد؛

لزوم رعایت نکات بهداشتی
 توسط خانواده متوفیان

خواهشمندیم  گفت:  قم  شهرداری  آرامستان های  سازمان  مدیرعامل 
شهروندان با حداقل بستگان خود در بهشت معصومه)س( حضور پیدا کنند 

تا حداقل تجمع و احتمال سرایت بیماری را در آرامستان داشته باشیم.
سید سیف الدین موسوی نیارکی با اشاره به آغاز موج جدید ویروس کرونا و 
لزوم رعایت پروتکل های بهداشتی اظهار داشت: از شهروندان می خواهیم 
بیش از بیش به سلامت خود اهمیت داده و شیوع ویروس جدید کرونا را 

جدی بگیرند.
مدیرعامل سازمان آرامستان های شهرداری قم به ارائه گزارشی از اقدامات 
توسعه  شاید  افزود:  و  پرداخت  کرونا  ویروس  شیوع  زمان  از  انجام شده 
آرامستانها آخرین مطالبه مردم و مسئولان باشد اما شرایط ایجادشده در 

کشور و جهان توسعه آرامستان ها را نیز تسریع کرده است.
موسوی نیارکی، افزایش شیفت های کاری واحد تصفیه خانه آرامستان 
انجام شده  اقدامات  مهم ترین  از   یکی  را  بهداشت  وزارت  پروتکل  طبق 
دانست و تصریح کرد: تست و آزمایش های مکرر تصفیه خانه نیز به صورت 
مستمر انجام می شود. وی ادامه داد: از زمان شیوع ویروس کرونا ضدعفونی 
آمبولانس ها،  به ویژه  ماشین آلات  شهری،  مبلمان  ساختمان ها،  تمامی 
ابزارآلات و قطعات آرامستان نیز طی یک سال و نیم گذشته به صورت مستمر 
انجام شده است. مدیرعامل سازمان آرامستان های شهرداری قم از تجهیز 
سالن آیت الله مرعشی نجفی به سیستم شستشوی متوفی با 4 حوضچه 
غسالخانه اضطراری در مواقع بحران خبر داد و گفت: 2 سالن شستشوی 
متوفی در همان ساختمان غسالخانه نیز مجهز شده و نیروها در این دو واحد 

افزایش یافته است.
خبر  گذشته  سال  در  نیز  جدید  سردخانه ای  احداث  از  همچنین  وی 
داد و خاطرنشان کرد: برای جلوگیری از انتقال بیماری در محوطه بهشت 
معصومه)س( دو دستگاه آمبولانس برای جلوگیری از تشیع متوفی در سطح 
آرامستان اختصاص داده شده و برای جلوگیری از تجمع ساعت کاری پرسنل 

اداری در دو شیفت افزایش پیداکرده است.
مدیرعامل سازمان آرمستان های شهرداری قم کنترل و حفظ سلامت 
پرسنل آرامستان را نیز یکی دغدغه های سازمان دانست و تأکید کرد: تب 
و تنفس پرسنل به صورت روزانه کنترل  می شود و آموزش و تجهیز پرسنل 
عینک  کفش،  لباس،  کلاه،  دستکش،  ماسک،  شامل  ایمنی  وسایل  به 
انجام شده است. وی در پایان با تأکید دوباره بر رعایت پروتکل های بهداشتی 
توسط شهروندان بیان کرد: خواهشمندیم شهروندان با حداقل بستگان خود 
در بهشت معصومه)س( حضور پیدا کنند تا حداقل تجمع و احتمال سرایت 

بیماری را در آرامستان داشته باشیم.

مدیرعامل سازمان قطار شهری قم  خبرداد:

پیشرفت ۹3 و ۸۵ درصدی 
ایستگاه های مطهری و کشاورز مترو 

مدیرعامل سازمان قطار شهری قم از پیشرفت فیزیکی 93 و 85 درصدی 
عملیات احداث ایستگاه های میدان مطهری و میدان کشاورز از فاز نخست 
خط یک مترو قم خبر داد و تصریح کرد: احتمال تعویق آغاز تست گرم فاز 

نخست این پروژه وجود دارد.
منصور درویشی با اشاره به برنامه زمان بندی فاز نخست خط یک مترو قم 
اظهار کرد: پیش از این قرار بود تست گرم فاز نخست خط یک تا پایان خرداد 
ماه سال جاری آغاز شود، اما تغییرات مدیریتی در رأس پیمانکاری طرح و 
همچنین ترخیص نشدن برخی تجهیزات از گمرک سبب شد تا این عملیات 

به تأخیر بیفتد.
وی در پاسخ به این پرسش که آیا ممکن است آغاز تست گرم فاز نخست 
خط یک مترو قم باز هم به تأخیر بیفتد خاطر نشان کرد: برنامه ریزی ها بر آن 
است تا این عملیات تا پایان 6 ماه نخست سال جاری به انجام برسد که البته 
این امر مشروط به تکمیل پُست برق و همچنین ترخیص برخی تجهیزات 
خارجی خریداری شده از گمرک است. مدیرعامل سازمان قطار شهری قم 
افزود: بنابراین اگر این مقدمات فراهم نشود، آغاز تست گرم فاز نخست خط 

یک مترو قم عملا به 6 ماه دوم سال جاری موکول خواهد شد.
وی همچنین درباره پیشرفت فیزیکی دو ایستگاه میدان مطهری و ایستگاه 
میدان کشاورز یادآور شد: این دو ایستگاه، تنها ایستگاه های مسافرگیر فاز 
نخست خط یک مترو قم خواهند بود که خوشبختانه و در حال حاضر در 
مراحل پایانی تکمیل آن ها قرار داریم، با این توضیح که ایستگاه میدان 
مطهری 93 و ایستگاه میدان کشاورز 85 درصد پیشرفت فیزیکی داشته اند.
درویشی در پاسخ به پرسش دیگری درباره پیش بینی زمان بهره برداری از 
کل خط یک مترو قم اذعان کرد: در حال حاضر و بر اساس شرایط موجود و 
برخی چالش های بر سر راه این پروژه، نمی توان به این سوال پاسخ گفت، 
ضمن آن که برنامه ریزی ها برای بهره برداری از فاز بعدی خط یک مترو قم 

پس از افتتاح فاز نخست انجام خواهد شد.
 مدیرعامل سازمان قطار شهری قم در عین حال درباره چالش های فراروی 
پروژه قطار شهری قم عنوان کرد: مسائل مربوط به پیمانکاری طرح، مباحث 
ضروری  تجهیزات  تأمین  و  خریداری  بودن  دشوار  همچنین  و  قراردادی 
خارجی و عملیات ترخیص آن ها از گمرک، بخشی از چالش های پیش روی 

ما در پروژه قطار شهری قم است.
 

مدیرمنطقه چهار شهرداری قم  خبرداد:

پیشرفت ۹۵ درصدی احداث بلوار 
شهید سپهبد سلیمانی

مدیرمنطقه چهار شهرداری قم از پیشرفت 95 درصدی بلوار شهید سپهبد 
سلیمانی خبر داد و گفت: طول این بلوار 1500 متر بوده و 30 هزار تن 

آسفالت توزیع شده است.
مهدی اصفهانیان مقدم با اشاره به آخرین وضعیت احداث بلوار سپهبد 
شهید سلیمانی اظهار کرد: این بلوار حدفاصل کوچه شماره 17 الی 37 
بلوار غدیر قرار دارد و هم اکنون با بیش از 95 درصد پیشرفت فیزیکی در حال 

اجراست.
وی با بیان اینکه این بلوار 1500 متر طول دارد و از لحاظ ترافیکی بسیار 
حائز اهمیت است، ابراز کرد: احداث این بخش از بلوار بار ترافیکی محدوده 
را به طور چشمگیری  به آن  بلوار غدیر و شوارع منتهی  بلوار امین)ص(، 

پوشش و کاهش خواهد داد.
مدیر منطقه چهار شهرداری قم در ادامه از 30 هزار تن آسفالت و زیرسازی 
این بلوار خبر داد و افزود: در این پروژه 5600 متر طول نیز جدول گذاری 

انجام شده است.
وی این بلوار را شریان اتصال شمال به جنوب قم و مسیر دسترسی به 
مجموعه پروژه های در حال احداث نیک اندیش واقع در بلوار امام رضا ) ع( 
عنوان و اضافه کرد: برای بهره برداری از این پروژه تاکنون حدود 50 میلیارد 

ریال هزینه شده است.
اصفهانیان مقدم در خاتمه هدف از اجرای این پروژه را کاهش مدت زمان 
سفرهای درون شهری، افزایش ایمنی تردد شهروندان، کاهش تصادفات و 
… دانست و یادآور شد: مشارکت و همکاری شهروندان در اجرای پروژه های 
شهری سبب تسریع در اجرای پروژه ها و از اصول تحقق پذیری توسعه پایدار 

محسوب می گردد.

- استاندار قم از تحویل 15 هکتار زمین برای احداث کارخانه تولید پارچه چادر 
مشکی به ستاد اجرایی فرمان امام )ره( در شهرک صنعتی شکوهیه قم خبر داد.

 بهرام سرمست روزیکشنبه در جلسه واگذاری پانزده هکتار زمین به ستاد اجرایی 
فرمان امام)ره(، برای احداث واحد تولید چادر مشکی، گفت: ستاد اجرایی فرمان 
امام)ره( با سرمایه گذاری یک هزار و 130 میلیارد تومان، ظرف مدت یک سال کارخانه 

چادر مشکی را در این قطعه زمین احداث خواهد کرد.
استاندار با اشاره به پیش بینی اشتغال بیش از دو هزار نفر در این واحد تولیدی، گفت: 

با توجه به برنامه ریزی های صورت گرفته سالانه بیش از 18 میلیون متر مربع چادر 
مشکی در این واحد تولید و به بازار عرضه می شود.

وی احداث کارخانه چادر مشکی را یکی از مهم ترین طرح های صنعتی و همچنین 
فرهنگی استان دانست و گفت: از امروز با رفع برخی چالش ها همچون همجواری 
اراضی یاد شده با آزادراه شهید سلیمانی، 15 هکتار از اراضی شهرک صنعتی شکوهیه 

رسماً به ستاد اجرایی فرمان امام)ره( را تحویل داده می شود.
نیاز سالانه کشور به ۱۰۰ میلیون متر مربع پارچه چادر مشکی 

سید مصطفی سیدهاشمی، معاون برنامه ریزی و توسعه اقتصادی ستاد اجرایی 
فرمان امام)ره( نیز در این جلسه از نیاز سالانه کشور به 100 میلیون متر مربع پارچه 
چادر مشکی خبر داد و گفت: در حال حاضر تنها یک واحد تولیدی با توان تولید 10 
تا 12 میلیون متر مربع در سال اقدام به تولید چادر مشکی در کشور می کنند و برای 
خودکفایی در این حوزه نیازمند فعالیت جهادی نهاد های انقلابی همچون ستاد اجرایی 

فرمان امام)ره( هستیم.
وی با اشاره به بهره گیری از به روزترین تجهیزات دنیا برای تولید چادر مشکی در این 
واحد، گفت: در حال حاضر پیمانکار طرح مشخص شده و همزمان با تعیین فروشندگان 

دستگاه ها، عملیات ساخت ابنیه و مستحدثات در زمین کارخانه آغاز می شود.
معاون برنامه ریزی و توسعه اقتصادی ستاد اجرایی فرمان امام)ره( با بیان اینکه چادر 
مشکی با بالاترین کیفیت در این کارخانه تولید می شود، گفت: ستاد اجرایی فرمان 
امام)ره( با ایجاد این کارخانه علاوه بر ایجاد اشتغال و جلوگیری از خروج ارز از کشور، در 

راستای ترویج هرچه بیشتر چادر به عنوان حجاب برتر تلاش خواهد کرد.

 استاندار قم خبرداد:

تحویل ۱۵ هکتار زمین برای احداث کارخانه چادر مشکی

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم اعلام کرد:

ورود قم به موج پنجم کرونا
 رییس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به بستری 90 بیمار در 24 ساعت گذشته گفت: متاسفانه 

عملا استان قم وارد موج پنجم کرونا شده است.
محمد رضا قدیر ظهر یک شنبه با ابراز تأسف از وضعیت کرونایی استان قم گفت: متأسفانه عملًا وارد 
موج پنجم شده ایم، بستری های جدید روزشنبه در بیمارستان های قم به 90 نفر رسیده و حدود 370 

بیمار بستری مشکوک کرونایی داریم.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم افزود: بیماران بدحال ما به بیش از 60 نفر رسیده است که اغلب در 

بخش مراقبت های ویژه خدمات دریافت می کنند.
وی با هشدار جدی به مردم قم، تاکید کرد: با توجه به وضعیت صعودی ابتلاء و بستری باید مردم 
جدی تر و هوشیارانه تر از قبل در رعایت دستورالعمل های بهداشتی از جمله استفاده از ماسک، رعایت 
نکات بهداشتی در مراودات و فعالیت های اجتماعی بکوشند و به دنبال آن از برگزاری هرگونه مراسم 
پرازدحام، مسافرت غیرضروری و تجمعات بپرهیزند.  رییس دانشگاه علوم پزشکی قم درادامه  گفت: 
طی بیست و چهار ساعت منتهی به بیستم تیرماه، 2 بیمار کرونا مثبت در این استان جان باختند. 
قدیرافزود: طی این مدت 147 بیمار با علائم کرونا توسط اورژانس مراکز درمانی قم مورد پذیرش قرار 
گرفتند. وی با اشاره به بستری شدن 89 تَن از این افراد گفت: 59 تَن که طی روزهای گذشته بستری 
شده بودند نیز به تشخیص پزشکان معالج ترخیص شدند. وی با اشاره به این که هم اکنون 369 بیمار 

مبتلا به کرونا در مراکز درمانی قم بستری هستند، افزود: حال 62 تن از این بیماران وخیم است.
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم همچنین با بیان این که از مجموع 804 تست روزانه کرونا در قم 
جواب 189 مورد مثبت شده است، گفت: از ابتدای اجرای طرح واکسیناسیون کرونا در این استان 69 

هزار و 752 دُز واکسن تزریق شده است.

رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان قم خبردادک

دستگیری سارق کابل و تجهیزات اداره برق و مخابرات
رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان قم گفت: در پی وقوع مکرر سرقت سیم وکابل های 

اداره برق و شرکت مخابرات استان قم و یکی از استان های همجوار،سارق شناسایی و دستگیر شد. 
 سرهنگ میکائیل قهرمانپور اظهار داشت: سارق به همرا ه لوازم مخصوص ارتکاب سرقت سیم و 

کابل،توسط ماموران پاسگاه کوشک نصرت،در حین سرقت تجهیزات راهداری دستگیر شد.
وی افزود:متهم ابتدا منکر سرقت ها بود ولیکن با وجود دلائل و مدارک کافی و استفاده از شیوه های 

پلیسی ، لب به سخن گشود و به بزه انتسابی اعتراف کرد.
رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان ادامه داد:متهم با تشکیل باند 5 نفره به همراه 4 نفر از 
افرادی که در شغل مکانیک سیار با خودروهای نیسان جرثقیل در بیرون از شهر فعالیت دارند، به صورت 
شبانه از ساعات ابتدایی بامداد تا قبل از روشن شدن هوا به روش بالا رفتن از تیر برق و بریدن سیم های 

برق با قیچی،به سرقت های مکرر اقدام می کرده اند.
وی تصریح کرد: در بررسی های صورت گرفته،محل های 35 فقره سرقت سیم و کابل  شناسایی و 

تحقیقات در خصوص شناسایی و دستگیری سایر اعضاء باند و مالخر ادامه دارد.
سرهنگ قهرمانپور افزود: برابر اعلام کارشناسان، ارزش تجهیزات مسروقه بیش از یک میلیارد ریال 

عنوان شده است.

فرمانده انتظامی شهرستان قم مطرح کرد :

هشدارهای پلیس برای پیشگیری از سرقت خودرو
فرمانده انتظامی شهرستان قم به منظور پیشگیری از سرقت خودرو توصیه ها و هشدارهایی را اعلام 

کرد. 
آموزش و آگاه سازی شهروندان نقش مهمی در پیشگیری از وقوع سرقت را دارد، به همین منظور 
سرهنگ مراد حسین جعفریان فرمانده انتظامی شهرستان قم برای پیشگیری از سرقت خودرو ، نکاتی 
را به شهروندان توصیه کرد. وی گفت: خودروی خود را به لوازم ایمنی نظیر دزد گیر، سویچ مخفی، قفل 
فرمان، قفل پدال، قفل سوئیچی و سایر وسایل تاخیری و بازدارنده مجهز نمایید. این مقام مسئول 
افزود: خودروی خود را حتی برای دقایقی کوتاه در اختیار افرادی که شناخت کافی از آنان ندارید قرار 
ندهید. سرهنگ جعفریان با بیان اینکه هنگام ترک خودرو خود، از قرار دادن سوئیچ بر روی آن جداً 
بپرهیزید تاکید کرد: همیشه هنگام ترك خودروی خود، از بسته شدن درها و شیشه ها اطمینان حاصل 

کنید.
فرمانده انتظامی شهرستان قم اضافه کرد: هرگز خودروی خود را در اماکن خلوت و تاریك پارک نکنید 

و هنگام ورود و خروج از پارکینگ منزل مراقب باشید افراد غریبه وارد پارکینگ نشوند.


